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Kolizja była - kierowcy brak!

1 listopada, w dzień Wszystkich 
Świętych, o godz. 16.30 na drodze 

powiatowej w Siedlikowie doszło do ko-
lizji drogowej. 

Przybyli na miejsce policjanci ustalili, że 
kierowca samochodu marki opel combo nie 
ustąpił pierwszeństwa przejazdu kierowcy 
volkswagena craftera, doprowadzając do 
zderzenia. W samochodzie sprawcy – oplu, 
na siedzeniu pasażera mundurowi zastali 
mężczyznę, mieszkańca gm. Mikstat, bę-

dącego także właścicielem pojazdu, który 
oświadczył, że nie wie, kto kierował i nie 
wie, jak doszło do zderzenia. Funkcjonariu-
sze podali panu alkotest, który ewidentnie 
wykazał 1,33 mg/l alkoholu w wydychanym 
powietrzu. Mężczyznę, z raną ciętą łuku 
brwiowego lewego, przewieziono do szpi-
tala w Ostrzeszowie, gdzie pobrano mu też 
dwukrotnie krew do badań. 

W tym samym czasie policjanci udali się 
do miejsca zamieszkania drugiego współ-

właściciela samochodu, również miesz-
kańca gm. Mikstat, by sprawdzić, czy to 
on uczestniczył w zdarzeniu na drodze 
w Siedlikowie. Jednak udział mężczyzny 
wykluczono. – Podjęte czynności na miej-
scu zdarzenia nie doprowadziły do ustalenia 
sprawcy – poinformował nadkom. Jerzy Ku-
paj z KPP w Ostrzeszowie. Sprawą zajmuje 
się policja. 

(KIR)
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„Z PRZYMRÓŻENIEM OKA”

Zdjęcia przedstawiają Zenona Cegłę, burmistrza Grabowa nad Prosną.

Odnoszę wrażenie panie Hrabio, że ostatnią naszą roz-
mową, choć w niezamierzony sposób, to jednak  pomogli-
śmy PiS-owi w tak spektakularnym zwycięstwie. Obawiam 
się jednak, że zwykły obywatel i tak na tym nic nie zyska. 
Przypominają mi się czasy „Solidarności” i ludzie którzy 
walczyli z minionym ustrojem, którzy byli internowani, 
prześladowani, i za to wszystko zyskali tylko niepełną wol-
ność słowa i nic poza tym. Zastanawiam się panie Hrabio, 
czy po obecnym zwycięstwie nie będzie tak samo? Władza 
jak zwykle żyła będzie dostatnio, a naród bez zmian. Wy-
grani jeszcze rządów nie przejęli a już mówią, że poprzed-
nicy zostawili im jakieś trupy w szafach i o spustoszonym 
budżecie państwa. Obawiam się, że w ten właśnie sposób 
partia ta będzie chciała wykręcić się ze spełnienia skła-
danych przed wyborami obietnic. Panie Hrabio, co pan 
na to, ale ja myślę, że o darmowych lekach dla emerytów 
i rencistów, o wyższych emeryturach, to możemy raczej za-
pomnieć, skoro trupy w szafach a państwowa kiesa pusta. 
Oby tylko te biedne dzieci dostały po te 500 zł, bo w nich 
przyszłość narodu.

Trudno panie Józefie dziś rozsądzać jak to będzie, ale wydaje 
mi się, że dla kogoś, kto nauczony jest żyć skromnie, na gorsze 
nic się nie zmieni. Jeżeli zaś idzie o obietnicę 500 zł, ale dopiero 
na drugie dziecko, to posłużę się przykładem z życia: młode, roz-
wojowe małżeństwo ma jedno dziecko, a jego miesięczny łączny 
dochód wynosi 2600 zł. Małżeństwo ma kredyt mieszkaniowy i 
spłaca go po 600 zł miesięcznie.  Z całej puli pozostaje im 650 zł 
na osobę, z których to pieniędzy muszą opłacić koszty mieszka-
nia, czyli utrzymania bloku, ogrzewanie, woda, prąd, ponadto 
żywność, odzież, koszty leczenia itd., i na jaką pomoc ci ludzie 
mogą liczyć? Dlaczego 500 zł, ale dopiero na drugie dziecko? Pa-
miętać należy, że nie wszystkie młode rodziny mają miesięczny 
dochód w wysokości 2600 zł. Są dużo biedniejsze rodziny i też 
ciekawi mnie, czy rząd o takich ludziach pomyśli i weźmie pod 
uwagę właśnie tych, którzy są na początku drogi do przyszłości. 
Owszem, kandydatka na premiera zapowiadała, że „program ro-
dzina 500 plus” zakłada, że w mniej zamożnych rodzinach 500 zł 
będzie wypłacane również na pierwsze dziecko, ale oby nie było 
tak jak było do tej pory, że kryterium dochodowe będzie obniżone 
i gdy dochód przekroczony został o 5 zł, to żadna pomoc się nie 
należała. Mam nadzieję, że pani Szydło będzie pamiętała o tym co 
mówiła, a mówiła że państwo powinno pamiętać, że inwestowa-
nie w rodziny to inwestycja w naszą przyszłość i że PiS przygoto-
wało projekt ustawy dedykowany „wszystkim polskim rodzinom”, 
zarówno posiadającym dzieci, jak i starającym się o nie, a projekt 
ma przeciwdziałać spadkowi demograficznemu w Polsce.  

Panie Józefie, po tych wyborach, niezależnie od tego, kto jak 
głosował, prawo na pewno się zmieni, ale czy będzie to sprawie-
dliwsze prawo tylko dlatego że władzę posiada Prawo i Sprawie-
dliwość, to ja też bardzo wątpię. Pożyjemy, zobaczymy, a jak przyj-
dzie potrzeba to kolejny raz solidarnie się oburzymy, bo tylko do 
tego mamy prawo i nic poza tym. 

Hrabia Lech

Przy kufelku

PODZIĘKOWANIA
DLA PANI ORDYNATOR ODDZIAŁU 

DZIECIĘCEGO SZPITALA W OSTRZESZO-
WIE – ANNY MOSTEK, PANI DOKTOR 
MAŁGORZATY ŁASZEWSKIEJ ORAZ CA-
ŁEGO PERSONELU ODDZIAŁU DZIECIĘ-
CEGO ZA WSPANIAŁĄ I FACHOWĄ OPIE-
KĘ, MIŁĄ ATMOSFERĘ. BEZ WZGLĘDU NA 
PORĘ DNIA CZY NOCY ZAWSZE OTRZY-
MUJEMY POTRZEBNĄ POMOC.

DZIĘKUJE NADIA K. Z RODZICAMI

23 października została oficjal-
nie oddana do użytku nowa 

droga w Myślniewie. Inwestycja mo-
gła zostać zrealizowana dzięki dofi-
nansowaniu z Urzędu Marszałkow-
skiego w Poznaniu. Całkowity koszt 
budowy wyniósł 584 tys. zł. 

Mimo niesprzyjającej aury na otwar-
ciu drogi zjawili się zaproszeni goście: 
wicemarszałek Województwa Wielko-
polskiego Krzysztof Grabowski, radny 
Sejmiku Województwa Wielkopolskie-
go Mikołaj Grzyb, starosta Powiatu 
Ostrzeszowskiego Lech Janicki oraz 
radni Gminy Kobyla Góra. Naturalnie 
nie zabrakło najważniejszych osób, czy-
li mieszkańców Myślniewa. Uroczyste-
go przecięcia wstęgi dokonał wójt gm. 
Kobyla Góra Wiesław Berski, natomiast 

drogę poświęcił proboszcz parafii św. 
Jadwigi Śląskiej w Kobylej Górze - ks. 
Tomasz Dereziński.

-MaM-
fot. Kobyla Góra Movie

Myślniew ma nową drogęTYTUŁOMANIA

Pewien stolarski mistrz – Budyń
swoim tytułem się chlubił.
A robił to w sposób taki:
Ja jestem mistrzem stolarskim
a reszta to same buraki…
Odrzekł mu na to poeta,
że to jest mały nietakt
przechwalać się w takiej chwili
gdy inni go nie chwalili.
Poza tym poeta dopowie:
Ja jestem skromny człowiek
lecz ludzie wartość mą czują
i pierwsi mnie tytułują.
Na przykład: kiedyś w niedzielę
zatrzymał mnie jakiś chudzielec
i ręce swe w górę uniósł
witając: Mistrzuniu, mistrzuniu!
Dołóż dwa złote do piwa…
To się szacunek nazywa!

Marek Paprocki

Policjant zatrzymuje motocyklistę.

- No i co? Nie zauważył pan, jak przed 

skrzyżowaniem panu żona spadła 

z motocykla?

- O mój Boże! A ja przed chwilą

 pomyślałem, że ogłuchłem!

Rozmowa przyjaciółek:

- Wiesz, wczoraj mój mąż nie wrócił na 

noc do domu. Powiedział, że spał u 

przyjaciela. Zadzwoniłam do jego pięciu 

najlepszych kumpli.

- I co?

- Okazało się, że u dwóch spał, a u trzech 

jeszcze śpi.

W restauracji klient  zamówił  kotleta. 

Siedzi  pochylony nad talerzem i płacze.

 Podchodzi zaintrygowany  kelner i pyta:

- Dlaczego pan płacze?

- Może moje łzy go przekonają i zmięknie.
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Mieszkańcy Olszyny i to nie tylko ci, którzy miesz-
kają przy ul. Spacerowej, ale także ci, którzy ich 

odwiedzają, od lat z utęsknieniem czekali aż ta - w opłaka-
nym stanie droga zostanie wreszcie doprowadzona do 
stanu obowiązującego w XXI wieku. 

Gdy wreszcie w wakacje tego roku rozpoczęto prace zmie-
rzające do jej polepszenia, ludzie cieszyli się, niektórzy nawet 
pomagali, ale też bacznie obserwowali, co i jak jest robione. Gdy 
dostrzegali, że coś wykonywane jest niezgodnie z tym jak sobie 
wyobrażali budowę porządnej drogi, zgłaszali to nadzorujące-
mu prace inspektorowi, radnym, odpowiedzialnemu za budowę 
wydziałowi w urzędzie gminy, lub nawet samemu burmistrzowi. 
Podobno dzięki temu właśnie nadzorowi, wiele usterek zosta-
ło zauważonych i poprawionych, jak chociażby to, że oporniki 
w niektórych miejscach były ponownie zabezpieczane grubszą 
warstwą betonu. 

Krytycznych uwag dotyczących budowy tej drogi jest wiele i nie 
dotyczą one tylko budującej ją firmy. Pretensje kierowane są 
również do władz gminy, chociażby dlatego, że droga budowana 
jest z prostokątnej zamiast zazębiającej się kostki brukowej, 
która według mojego rozmówcy drogę czyni stabilniejszą, a taką 
powinna być ul. Spacerowa. Po tej drodze nie tylko ludzie space-
rują, jak wskazuje jej nazwa, ale jeździły, jeżdżą i choćby nawet 
ograniczono wjazd samochodom przekraczającym dopuszczal-
ny tonaż, to i tak z racji dojazdu do firm będą tam jeździły samo-
chody bardzo ciężkie, które szczególnie przy zjeżdżaniu w drogi 
boczne lub na posesje, będą drogę dewastowały. Innym z zarzu-

tów jest to, że samorządowa administracja nie potrafi stworzyć 
odpowiednich przetargowych kryteriów i dopuszcza do tego, 
aby za najniżej zaoferowaną cenę budować byle co. Oprócz tego, 
denerwowały też niezrozumiałe przestoje w budowie drogi. 

Chcąc przekonać się, jaka jest rzeczywistość, pojechałem na 
miejsce budowy i rozmawiałem z robotnikami, którzy ocenia-
ją to wszystko trochę inaczej. Jak mówił jeden z pracowni-
ków, ogromna większość mieszkańców nie krytykowała, lecz 
pomagała chociażby w ten sposób, że użyczano dostępu do 
wody i energii elektrycznej, bo do niektórych prac energia pozy-
skiwana z agregatu była zbyt słaba. Niestety,  zdarzały się też ta-
kie osoby, którym przeszkadzało nawet to, że spalinowy agregat 
pracował - zakłócając im spokój. Inni zaś, nie znając specyfikacji 
technicznej i warunków wynikających z zamówienia, próbowali 
przekonywać, że budować drogę należy inaczej, mieli zastrzeżenia 
do jakości materiałów itp. Robotnicy po raz pierwszy w swej dłu-
goletniej pracy spotkali się z tym, że oprócz inspektora nadzoru-

jącego budowę,  często pojawiał się jakiś samozwańczy „inspek-
tor społeczny”, który próbował wywierać naciski, wymagając 
więcej niż wskazywała specyfikacja, zakłócając w ten sposób tok 
pracy. To, że w budowie drogi były opóźnienia, nie było winą 
wykonawcy, lecz zamawiającego. Już po wykonaniu zgodnie 
z projektem koryta pod ciąg, władze gminy zażyczyły sobie, 
aby drogę przesunąć, a to wiązało się z dodatkowymi pracami 
i wycinaniem większej ilości drzew. Powodem przesunięcia 
drogi był brak dostatecznie szerokiego pobocza, na którym 
w przyszłości mają być ustawiane słupy do lamp oświetlających 
drogę. Później budowę wstrzymano na kilka tygodni, ponieważ 
źle zaprojektowano odbiór wody opadowej z drogi i konieczne 
było wykonanie dodatkowych studzienek rozsączających, które 
montowała inna, wybrana przez gminnych urzędników, firma. 
Dlatego pracownicy są rozżaleni, że wszystkim co złe, również 
przestojami, oni zostali obarczeni, a niczym nieuzasadnionych 
podejrzeń i oskarżeń uderzających w ich dobre imię było więcej, 
więc pracy w Olszynie z sentymentem wspominać nie będą. 

Odnosząc się do zarzutu, że robotę wykonywali źle i dlatego 
na niektórych odcinkach ponownie musieli wykonać betonową 
opaskę przy krawężniku, panowie odpowiedzieli, że opaska 
była robiona z kilkucentymetrowym „naddatkiem” w stosunku 
do tego co wymagał zamawiający. Poprawiać musieli tylko dla-
tego, że zamawiany przez nich beton, na co mają potwierdze-
nia w fakturach, nie posiadał takich jak zamawiano parametrów 
i dlatego tracąc czas, musieli go kuć i od nowa robić to, co zro-
bione już było. To, jak twierdzili, była nie ich, lecz betonu wina.

Z pytaniem, dlaczego droga robiona jest z prostokątnej a nie 
zazębiającej się kostki, co nie wszystkich ludzi zadowala, udałem 
się do Urzędu Miasta i Gminy w Ostrzeszowie. Jak wyjaśniła mi 
pani naczelnik Wydziału Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, 
to, z jakiego kształtu kostki droga jest zbudowana, w eksploatacji 
nie ma żadnego znaczenia. Generalnie 
drogi budowane są z kostki prostokąt-
nej. Nie ma żadnych dowodów na to, że 
drogi z takiej kostki są gorszej jakości. 
Gdyby tak było, stosowanie jej przy 
budowie dróg byłoby zakazane. Jeżeli 
zaś idzie o wykonawstwo i poprawki, to 
tak pani naczelnik, jak i wiceburmistrz 
Paweł Uścinowicz najlepszego zdania 
o wykonawcy i rzetelności tej firmy nie 
mają. Urzędnicy na budowie bywali bar-
dzo często, obserwowali, co i jak jest ro-
bione, sprawdzano wszelkie parametry, 
m.in. zagęszczenie i grubość podbudo-
wy i jeśli było trzeba, nakazywano po-
prawienie. Po oględzinach i wykonaniu 
laboratoryjnych próbek, jeśli wszystko 
okaże się zgodne z założeniami, in-
westycja zostanie odebrana. Ponadto 
obowiązuje kilkuletnia rękojmia i jest 
też zabezpieczona kwota, która nie zo-
staje wypłacona do momentu upłynię-
cia okresu gwarancyjnego, więc nawet 
gdyby ujawniły się jakieś ukryte wady 
w trakcie eksploatacji, naprawa zostanie 
wykonana w ramach gwarancji. Gdyby 
przeprowadzane badania udowodniły, 
że w niektórych miejscach robota zo-
stała wykonana nie w 100% właściwie, 
ale tak, że bez obaw umożliwia użytko-
wanie z zapewnieniem bezpieczeństwa, 
to w umowie jest zawarta klauzula mó-
wiąca o tym, że za niewłaściwe wykona-
nie danej pozycji obniżona jest zapłata. 
Oznacza to tyle, że Gmina, jako zama-
wiający, nie zapłaci za niedociągnięcia 
i poprawki, bo wykonawca poprawia 
wszystko na własny koszt!

Należy ufać, że usterek nie będzie, 
chociaż mówi się, że nigdy nie jest tak 
dobrze, żeby nie mogło być lepiej i rzad-
ko bywa tak, żeby winą za wszystko 

można było obarczać tylko jedną stronę. Ważne jest, że mimo 
przeciwność i niezadowolenia obydwu stron, droga została wy-
budowana i wreszcie tak piesi, jak i zmotoryzowani będą z za-
dowoleniem z niej korzystać. Na zdjęciach dokładnie widać, że 
droga naprawdę była w fatalnym stanie a teraz, jak powiedziała 
osoba prosząca, by władzy podziękować, jest o niebo lepiej i no-
wiuteńka droga swym wyglądem cieszy oko. To prawda, cieszy 
i jeśli wszystko zostało zrobione zgodnie ze sztuką budowlaną 
to zapewne przez długie lata ten ciąg pieszo-jezdny służył bę-
dzie wszystkim ludziom i nie przyniesie wstydu firmie, która 
go budowała. 

Podziękować kazano też „chłopakom”, którzy chcąc szybciej 
oddać drogę do użytku, w największe upały pracowali całymi 
dniami. 

Jan Jangas 

O niebo lepiej – dziękujemy!
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Z KARTOTEKI 997

OPRACOWAŁA KK
NA PODSTAWIE KPP OSTRZESZÓW

Trzech kierowców z powodu nadmiernej prędkości zostało pozbawio-
nych dokumentów uprawniających do kierowania pojazdami. Ponadto 
wszyscy sprawcy ukarani zostali mandatami karnymi.

Pierwszy z nich to mieszaniec woj. dolnośląskiego, który został zatrzy-
many przez policjantów z Wydziału Ruchu Drogowego KPP w Ostrzeszowie. 
Kierowca samochodu marki hyundai poruszał się z niedozwoloną w terenie 
zabudowanym prędkością 109 km/h. 

Kolejne zatrzymanie miało miejsce około godziny 17. Mieszkaniec gmi-
ny Grabów na Prosną, kierując samochodem marki mercedes, w terenie 
zabudowanym jechał z prędkością 114 km/h.

Do następnego wykroczenia doszło około godziny 19 w Grabowie nad 
Prosną. Kierowca volkswagena sharana w terenie zabudowanym poruszał 
się z prędkością 111 km/h.

Pośpiech nie popłaca (26.10.2015 r.)

Nad wyraz spokojnie upłynęło Święto Zmarłych na drogach po-
wiatu ostrzeszowskiego. Tutejsza policja w ciągu trzech dni 

akcji „Znicz” nie odnotowała żadnych nadzwyczajnych zdarzeń. – 
Święta odbyły się spokojnie. Jedynie zatrzymanych zostało pięć osób, 
które kierowały po alkoholu, tj. cztery osoby w stanie nietrzeźwości, 
jedna po użyciu alkoholu. Odnotowano również jedną kolizję drogową 
– poinformowała podkom. Ewa Jakubowska z ostrzeszowskiej policji.

Tegoroczna akcja „Znicz” rozpoczęła się na naszych drogach 30 paździer-
nika br. Przez 3 dni policjanci wspierani przez inne służby na terenie ca-
łego kraju czuwali nad bezpieczeństwem tych, którzy wyruszyli w niekiedy 
bardzo daleką drogę, by zapalić światełko na grobach swoich bliskich.  Od 30 
października do 2 listopada br., do godziny 6:00, na polskich drogach doszło 
do 225 wypadków, w których zginęło 30 osób, a 265 zostało rannych. W 2014 
roku, od 31 października do 2 listopada, doszło do 196 wypadków drogo-
wych, w których śmierć poniosło 20 osób, a 252 zostały ranne. W dalszym 
ciągu zatrważająca jest liczba osób, które decydują się wsiąść za kierownicę 
po alkoholu. W tym roku policjanci zatrzymali 1030 nietrzeźwych kierują-
cych. W roku ubiegłym takich osób odnotowano 910. Do wielu wypadków 
doszło z powodu brawurowej jazdy kierowców i nadmiernej prędkości, cze-
mu sprzyjała iście wiosenna aura w ciągu dnia, a przymrozki i mgła w nocy.

Na szczęście na terenie powiatu ostrzeszowskiego nie doszło do żadnego 
groźnego zdarzenia. – Chyba można nawet pochwalić tutaj kierujących, że 
zachowywali wszelkie środki ostrożności – przyznała rzecznik prasowy KPP 
w Ostrzeszowie podkom. Jakubowska.

W tym roku, tak jak i w latach poprzednich, w trakcie Święta Zmarłych 
nad naszym bezpieczeństwem czuwało kilkanaście tysięcy funkcjonariuszy. 
Szczególnie na drogach dojazdowych do miast i w okolicach cmentarzy wi-
docznych było więcej patroli. Funkcjonariusze kierowali ruchem ulicznym, 
bowiem przy największych nekropoliach w miastach zmieniła się organi-
zacja ruchu.

W ramach akcji „Znicz” cmentarze, przystanki i targowiska patrolo-
wane były również przez policjantów ubranych po cywilnemu. Jak co 
roku w okresie Wszystkich Świętych do akcji włączyło się również lotnictwo 
policji. Funkcjonariusze w śmigłowcach patrolowali autostrady, drogi eks-
presowe oraz mniejsze drogi dojazdowe w okolicach cmentarzy.

RED

 

Oferta aktualna w dniach: 03.11.2015 – 16.11.2015 16.11.201511.201.201

           Chleb zwykły 0,5kg      Drożdżowe ze śliwką 300g 

Oferta aktualna w dniach: 03.Oferta aktualna w dniach: Oferta aktualna w dniach: Oferta aktualna w dniach: Oferta aktualna w dniach: 

W ubiegły wtorek - 27 października około godziny 21 do ostrzeszow-
skiego szpitala zgłosił się 18-letni mieszkaniec gminy Doruchów, który 
oświadczył, że jadąc motocyklem uległ wypadkowi. Jak się okazało, na-
stolatek kierując jednośladem marki suzuki w miejscowości Kobyla Góra, 
wjechał do przydrożnego rowu. Przyczyną zdarzenia miało być zajechanie 
mu przez samochód osobowy pasa ruchu. Niestety, motocyklista nie był 
wstanie wskazać marki pojazdu oraz żadnych szczegółów opisujących wy-
padek. Nie posiadał także przy sobie dokumentów, ich brak tłumacząc zgu-
bieniem na miejscu zdarzenia. Po przeprowadzeniu badania na zawartość 
środków odurzających okazało się, że chłopak był pod wpływem działania 
marihuany. Dalsze postępowanie w wymienionej sprawie prowadzone jest 
przez funkcjonariuszy z Komendy Powiatowej Policji w Ostrzeszowie. 

Motocyklista pod wpływem narkotyków 
(27.10.2015r.)

AKCJA 
ZNICZ 

W POWIECIE

26 października po południu strażacy zo-
stali poinformowani o palącym się na dro-

dze w Mąkoszycach samochodzie marki peugeot 
208. Ogień pojawił się w komorze silnika. Jeszcze 
przed przyjazdem służb ratunkowych, użytkownik 
samochodu próbował sam ugasić pożar, jednak bez-
skutecznie. Po przybyciu strażaków podano prąd 
gaśniczy wody i dopiero ta czynność pomogła.

Straty oszacowano na około 7 tys. zł. Całkowitemu 
spaleniu uległa komora silnika. Na szczęście  nikomu 
nic się nie stało. Przyczyną pożaru, jak informuje straż 
pożarna, było zwarcie instalacji elektrycznej. 

PE

Pożar auta w Mąkoszycach

fot. Kobyla Góra Moviefot. PSP Ostrzeszów

Z cyklu „Mistrz parkowania”. 

Pozostawiamy bez komentarza... 
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Komisariat Policji w Grabowie nad Pro-
sną otrzymał nowy oznakowany radio-

wóz marki KIA Ceed w wersji kombi. Pojazd 
został zakupiony wspólnymi siłami samorzą-
dów lokalnych, Stowarzyszenia Bezpieczny 
Powiat oraz policji.

Uroczyste przekazanie kluczyków nastąpiło 
28 października. Wiceprezes Stowarzyszenia 
Bezpieczny Powiat Zofia Witkowska, burmistrz 
Grabowa Zenon Cegła oraz wójt Doruchowa Jó-
zef Wilkosz wręczyli kluczyki oraz dokumenta-
cję wozu kierownikowi Rewiru Dzielnicowych 
Damianowi Gilickiemu. Radiowóz będzie wyko-
rzystywany przez funkcjonariuszy Komisaria-
tu Policji w Grabowie nad Prosną, który swoim 
zasięgiem obejmuje pięć gmin powiatu ostrze-
szowskiego: Czajków, Doruchów, Grabów nad 
Prosną, Kraszewice i Mikstat.

Nowy wóz dla komisariatu w Grabowie nad Prosną Poznaj swojego dzielnicowego

Rewir – Ostrzeszów
Dzielnica nr 2 - młodszy aspirant 

Dariusz Ciemny 
(0-62) 732 42 41, 786-936-417

ulice: Piastowska, 21 Stycznia, 
al. Wolności, Daszyńskiego, 

Gorgolewskiego, os. Zamkowe 
(bloki 1-26), Niezłomnych, 

Norweska, Borek, H. Sawickiej, 
Wiosny Ludów, Gwardii Ludowej, 
Krasickiego, 1-go Maja, Findera, 

Włoska, Buczka

Dla seniorów i młodzieży
6 listopada o godzinie 16 w Ko-

bylogórskim Ośrodku Kultury od-
będzie się spotkanie w ramach pro-
gramu prewencyjnego „Seniorzy 
i młodzież: dwa pokolenia – jeden 
cel”. Spotkanie poprowadzą funk-
cjonariusze KPP w Ostrzeszowie.

26 października uczniowie oraz przedszkolacy z Publicznej Szko-
ły Podstawowej w Torzeńcu odwiedzili Komendę Powiatową 

Policji w Ostrzeszowie.
W trakcie wizyty dzieci zapoznały się z pracą ostrzeszowskich policjan-

tów. Dowiedziały się, kto to jest policjant dyżurny i czym się zajmuje. Dzieci 
miały okazję przyjrzeć się bliżej wozowi policyjnemu oraz poznać psy tro-

piące towarzyszące policjantom podczas różnych akcji. Następnie  dzieci 
wysłuchały policyjnych porad na temat bezpieczeństwa obowiązującego 
w ruchu drogowym. Na zakończenie wizyty każdy uczestnik otrzymał od 
Pana policjanta odblask, który na pewno przyda się podczas jesiennych spa-
cerów z rodzicami. 

wychowawczyni Paulina

Uczniowie z Torzeńca na komendzie policji w Ostrzeszowie

O tym, że strażacy niosą pomoc w niemal każdej sytuacji, wiemy 
doskonale wszyscy. Tym razem kobylogórscy druhowie rato-

wali z opresji małego kotka, który zaklinował się pod dachem jednego 
z budynków w Ligocie. – Gdyby nie to, że mu łapka zaplątała się w jakieś 
sznurki, pewnie wyszedłby sam – relacjonują strażacy z Kobylej Góry. 
Kot  z ich pomocą - cały i zdrowy - opuścił pułapkę. Brawo!

RED

Strażacy ratowali kota
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850 metrów kwadratowych powierzch-
ni użytkowej, dziewięć gabinetów le-

karskich dla dzieci i dorosłych. W Grabowie 
nad Prosną została otwarta nowa przy-
chodnia lekarska PROSMED. Już 2 listopa-
da przyjęła pierwszych pacjentów.

Nowa placówka medyczna powstała przy 
ul. Wodnej 2a. To budynek wolnostojący, o po-
wierzchni użytkowej 850 metrów kwadrato-
wych. W nowej przychodni znajdują się porad-
nie Podstawowej Opieki Zdrowotnej dla dzieci 
i dorosłych oraz gabinety lekarskie świadczące 
medyczne usługi komercyjne. Poza tym pokoje 
rehabilitantów, rejestracja, poczekalnia, szatnie 
oraz pomieszczenia techniczne i węzły sanitar-
ne, a nawet dwa pokoje hotelowe dla lekarzy. 
Na parterze znajduje się również apteka, któ-
rej otwarcie przewiduje się w połowie listopa-
da. Dodatkowo, budynek otoczony jest dużym 
parkingiem.

Budowa placówki trwała 12 miesięcy. Pierw-
sze roboty budowlane ruszyły 15 września 
2014 roku. Odbiór nastąpił 12 września tego 
roku. Szybkiemu tempu prac nie tylko sprzy-
jała aura, w tym wyjątkowo łagodna zima, ale 
także fachowa i sumienna ekipa budowlańców, 
co podkreślano podczas oficjalnego otwarcia, 
które nastąpiło 29 października.

W uroczystości oprócz samorządowców z Gra-
bowa nad Prosną i powiatu, uczestniczył rów-
nież poseł Wojciech Ziemniak. Poza tym rodzi-
na, przyjaciele i bliscy właścicieli przychodni 
PROSMED, za której nazwą kryją się dwa na-
zwiska: Sławomir Gajdka i Marcin Łaszewski. 
Ten pierwszy to główny informatyk szpitala 
w Ostrzeszowie, drugi jest mężem Małgorzaty 
Łaszewskiej - lekarki Oddziału Pediatryczno-
Noworodkowego w ostrzeszowskim szpitalu. Obaj 
panowie podjęli się trudu zarządzania i prowadze-
nia nowo powstałej placówki medycznej, choć 
pomysł utworzenia tego obiektu zrodził się 
w głowie pana Sławka. – Zaraził mnie swoją ideą 
utworzenia przychodni, która odzwierciedlałaby 
nasz obraz i wizję opieki nad dziećmi i osobami do-
rosłymi. No i tak spotkaliśmy się w połowie drogi 
między Kraszewicami a Ostrzeszowem, ponieważ 
każdy z nas mieszka w różnych miejscowościach – 

informowała Małgorzata Łaszewska. Jak wyja-
śniała, impulsem do stworzenia takiego miejsca 
i przewrócenia dotychczasowego życia do góry 
nogami była i jest miłość do ludzi. – Miłość do 
naszych dzieci, do naszych rodziców, do najbliż-
szych i troska o ich zdrowie, dlatego chcieliśmy 
stworzyć takie miejsce, w którym człowiek będzie 
najważniejszy, gdzie znajdzie pomoc w swojej cho-
robie, spotka życzliwe i przyjazne osoby. Chcieli-
śmy stworzyć takie miejsce, gdzie oprócz leczenia 
będzie promowana szeroko rozumiana profilaktyka 
i edukacja zdrowotna. Mamy nadzieję, że przy 
waszym wsparciu nasze plany się spełnią, a w 
realizacji przedsięwzięcia będzie nam pomagać 
nasza wspaniała kadra lekarska i pielęgniarska 
– mówiła lekarka. A tą stanowią. Lekarze POZ: 
Agata Kulkowska– specjalista chorób we-
wnętrznych, Beata Malinowska – lekarz me-
dycyny, Katarzyna Kisielińska – internista, 
specjalista medycyny rodzinnej oraz Honorata 

Piórkowska-Suchecka – specjalista chorób 
wewnętrznych. Lekarki pochodzą z Sieradza 
i Kalisza. Małymi pacjentami będą się opie-
kować: Halina Dembska - specjalista chorób 
dziecięcych, wieloletni ordynator Oddziału Pe-
diatryczno-Noworodkowego ZZOZ Ostrzeszów 
oraz jej córka Małgorzata Łaszewska – także 
specjalista chorób dziecięcych, od 2006 r. asy-
stent Oddziału Pediatryczno-Noworodkowego 
ZZOZ Ostrzeszów, ponadto Marta Borowiec 
– lekarz medycyny, w trakcie specjalizacji z pe-
diatrii. Lekarka pochodzi z Kalisza. 

Do współpracy zaproszono także lekarzy 
innych specjalizacji, którzy będą przyjmować 
w gabinetach prywatnych. W ginekologicznym 
- dr n. med. Mariusz Nawrocki – specjalista 
ginekologii i położnictwa, obecnie asystent 
Oddziału Ginekologicznego w Kaliszu; w or-
topedycznym - dr n. med. Witold Wnukie-
wicz, specjalista Ortopedii i Traumatologii 
Narządu Ruchu, adiunkt w Klinice Chirur-
gii Urazowej i Chirurgii Ręki we Wrocławiu; 
w endokrynologicznym - dr n. med. Renata 
Michalak – specjalista chorób wewnętrznych, 
będąca w trakcie specjalizacji z endokrynologii, 
obecnie jest asystentem w Klinice Kardiologii 
Uniwersytetu Medycznego w Łodzi i w Klinice 

Endokrynologii Chorób Metabolicznych Insty-
tutu Centrum Matki Polki w Łodzi. 

Ponadto inni specjaliści, m.in. rehabilitanci i 
fizjoterapeuci. Karolina Kasprzak w gabinecie 
logopedycznym będzie się zajmować prawidło-
wą wymową dzieci i dorosłych, z kolei Natalia 
Świstak-Trawińska, jako specjalistka, zajmie 
się żywieniem człowieka. – Planujemy rozszerzać 
naszą ofertę coraz bardziej, tak, aby zapewniać pa-
cjentom kompleksową opiekę specjalistów o najwyż-
szych kwalifikacjach, a tym samym poprawiać stan 
zdrowia mieszkańców Grabowa i okolic – mówiła 
Małgorzata Łaszewska, jednocześnie dziękując 
życzliwym osobom, które w trakcie realizacji in-
westycji służyły radą i  pomocą. Szczególne wy-
razy wdzięczności kierowała w stronę swojego 
ojca – Henryka Dembskiego, który nadzorował, 
doradzał i prowadził inwestycję.

Słowa uznania i gratulacje popłynęły też od 

zaproszonych gości. – Znajdujemy się w obiekcie, 
który jest na miarę XXI wieku. Nie jest to tuzinko-
wy obiekt – podziwu nie krył burmistrz Zenon 
Cegła. – To obiekt, który będzie diagnozował, le-
czył i opieką otaczał naszych mieszkańców miasta 
i gminy. Chciałbym, aby takich obiektów na terenie 
naszego miasta i gminy powstało jak najwięcej. To 
są dodatkowe miejsca pracy, no i nie ukrywam, że 
to są też środki, które trafiają do budżetu naszego 
samorządu – dopowiadał. W podobnym tonie 
wypowiadała się także radna powiatowa Zofia 
Witkowska i poseł Ziemniak, który do Grabowa 

przyjechał z oddalonego o blisko 160 km Ko-
ściana. – Niech pacjenci tu przychodzą z radością, 
ale niech też wychodzą zadowoleni, że wasza dia-
gnoza i pomoc im pomogła, żeby dobrze się czuli 
– mówił.

Po gratulacjach przyszedł czas na modlitwę 
i poświęcenie przychodni, co uczynił ks. kano-
nik Ryszard Ryniec. Kapłan przytaczał myśl 
francuskiego konwertyty: że dla człowieka nie 
ma innego szczęścia jak dawać pełnię siebie. 
– Pełnia siebie to służba ludziom i to tak pięknie 
wybrzmiało z ust właścicieli przychodni, że chcą 
służyć ludziom, czyli realizować swoje człowieczeń-
stwo a jednocześnie dotykać specyficznej cząstki 
ludzkiego życia, i trudnej, jakim jest cierpienie – 
chwalił. – Chciałoby się powiedzieć, żeby tych ludzi 
było tu jak najmniej, ale wiemy, że słabość ludzkiej 
natury powoduje, że potrzebujemy tej medycznej 
pomocy – przyznał.

Na zakończenie goście zwiedzili nowocze-
śnie urządzony budynek. „Na miarę XXI wieku” 
- to tylko niektóre słowa, jakie tego południa 
dało się słyszeć. Rzeczywiście, przychodnia 
nie tylko z zewnątrz prezentuje się okazale, 
również w środku budzi zachwyt. W takiej przy-
chodni nawet choroba wydaje się niestraszna. 
Przekonali się o tym pierwsi pacjenci, którzy 
skorzystali z jej usług 2 listopada – w dniu 
otwarcia.

PE

PRZYCHODNIA PROSMED
JUŻ OTWARTA!

Warto wiedzieć, że aby zostać pacjentem jakiejkolwiek przychodni, należy wypełnić deklarację wyboru 
lekarza rodzinnego - można to zrobić bezpośrednio w rejestracji przychodni lub wydrukować deklarację ze 
strony internetowej i wypełnioną dostarczyć do placówki. Resztę formalności załatwiają pracownicy danej 
przychodni. Każdy ubezpieczony może być przypisany tylko do jednego lekarza rodzinnego. Sam dokonuje 
jego wyboru, a także pielęgniarki, w przypadku kobiet - również położnej. Nie ma znaczenia miejsce za-
mieszkania, bo w placówkach podstawowej opieki zdrowotnej (POZ) nie obowiązuje rejonizacja.
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Mieszkańców Mikstatu czekają podwyżki podatku 
od nieruchomości i środków transportowych. De-

cyzja w tej sprawie zapadła na minionej sesji Rady Miej-
skiej. Choć przeciwnych temu było kilkoro radnych, to ich 
argumenty nie przekonały pozostałych.

Zanim jednak przystąpiono do porządku obrad, burmistrz 
Henryk Zieliński zaskoczył radną Urszulę Mikołajczyk-Machoł, 
wręczając jej wiązankę kwiatów. Był to prezent z okazji jej nie-
dawnych imienin. Niespodzianka się udała. Radna nie kryła 
zdziwienia, ale i wdzięczności za miły gest. Zebrani tradycyjnie 
odśpiewali „Sto lat”, a potem zasiedli do obrad.

W porządku obrad XII sesji Rady Miejskiej Mikstatu, która 
odbyła się 30 października, znalazło się kilka uchwał, wśród 
nich te ustalające wysokość stawek podatków od nieruchomości 
oraz od środków transportowych na terenie Miasta i Gminy 
Mikstat. – To trudny moment każdego roku, kiedy trzeba się pochy-
lić nad obciążeniami podatkowymi dla podmiotów działających na 
terenie miasta i gminy, jak i mieszkańców – przyznał Henryk Zie-
liński, który wyjaśniał, że w określonych grupach zaproponował 
podwyżkę na poziomie 10 i 15 proc. Jednak radni na komisjach 
wnioskowali o jej zmniejszenie do poziomu 5 proc. Burmistrz 
nie krył, że najlepszym rozwiązaniem byłoby, gdyby do Miksta-
tu wróciły podatki sprzed wojny. – (…) czyli 0 procent, żadnych 
podatków, ale wówczas w gospodarce miejskiej las komunalny pokry-
wał wszystkie wydatki gminne i nawet organ taki jak dzisiaj RIO, 
który przyjeżdżał i sprawdzał finanse publiczne w Mikstacie, mówił: 
„Miasto nie korzysta z podatków, ale ma zapewnione dochody z lasu 
komunalnego”. Dziś oczywiście jest to niemożliwe – tłumaczył, ma-
jąc tym samym nadzieję, że radni podejmą najlepszą uchwałę.

Przed jej podjęciem pojawiło się kilka uwag, głównie sprze-
ciwiających się podwyżkom. Pierwsza głos zabrała Urszula Mi-
kołajczyk-Machoł. – Chcę zaapelować do wszystkich radnych, że 
nie ma potrzeby podnoszenia podatków – przekonywała, a słu-
żyły temu argumenty na jakie się powoływała. Radna odnosiła 
się do bieżącego budżetu Mikstatu, będącego bazą planowania 
finansów miasta i gminy na 2016 rok. Przypominała, że wyso-
kość dochodów stanowią m.in. wpływy z podatków, których 
w roku bieżącym nie podwyższano, a mimo to obecny stan 
finansów publicznych gminy jest dobry. Tłumaczyła, że ze 
sprawozdania za pierwsze półrocze br. wynika, że dochody są 
wykonane w 52 proc., poza tym wszystkie zaplanowane wydatki 
są realizowane zgodnie z przyjętym planem. Po trzecie są płaco-
ne kary i odszkodowania oraz zobowiązania, które w budżecie 
nie były planowane – czyli sprawy niezałatwione i nierozliczone w 
poprzedniej kadencji. – Zatem, jak widać, można zasugerować, że 
konstrukcja budżetu na ten rok jest zadowalająca bez tych dochodów 
z podatku. I taka może być na następny rok, bez potrzeby podno-
szenia mieszkańcom podatków. Inflacja na 2016 rok wynosi tylko 
1,7 proc. Wydatki nie wzrosną kolosalnie. Także nie mamy realnych 
sygnałów o braku źródeł dochodów w takim zakresie jak w tym roku 
– uzasadniała.

Burmistrz z uwagą wysłuchał poglądu radnej, dziękując za 
każdy głos, istotny w dyskusji . – Jest to problem, z którym rada 
musi się zmierzyć – ponownie podkreślił. – Podnoszenie podatków, 
uchwalanie podatków zawsze jest tą trudną czynnością, którą trzeba 
wykonać. Ja myślę, że odnoszenie do realizacji budżetu na ten rok, za 
co chwała aparatowi urzędniczemu, strażnikowi finansów, to jednak 
musimy brać pod uwagę, że podatki to jest perspektywa przyszłego 
roku. I my za chwilę będziemy musieli pochylić się nad planowaniem 
budżetu na przyszły rok. Ja myślę, że nie ma dobrego rozwiązania, 
jeśli chodzi o wysokość podatków – mówił Zieliński. Zebranym 
wyjaśniał, że zawsze będą pojawiać się głosy, że podatki są zbyt 
wysokie lub za niskie. Przekonywał, że na finanse trzeba patrzeć 
w szerszej perspektywie – nie tylko jednego roku. – I tutaj po-
winna być taka progresja, nie jakiś tam wysoki podatek podnoszony co 
roku o jakieś wysokie kwoty, tylko co roku progresja – zwracał uwagę. 
Ponadto przypominał, że gmina przez ostatnie 2 lata nie podnosiła 
stawek podatków, a w przededniu wejścia w nową perspektywę 
unijną zachodzi konieczność podwyżek, by mieć pieniądze na 
realizację zadań. Jeśli nie zmienią ich stawek, potem może być 
za późno. – Gdzieś nam w głowie z tyłu będzie kołatało, że może 
jednak uchwalając podatki jako jedno ze źródeł finansowania, mo-
gliśmy jeszcze coś tam dołożyć do budżetu. Tych pieniędzy na pewno 

nie zmarnuję – zapewniał. 
W dyskusję włączył się także radny Damian Tokarek. Dzię-

kował wszystkim radnym za wypracowany kompromis 5 proc. 
Przypominał, że w pierwotnej propozycji uchwały był zapis o 10 
proc. podwyżce dla budynków mieszkalnych i 15 proc. dla bu-
dynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – co 
dla radnego było kuriozum. Pozostałe stawki oscylowały na po-
ziomie 10 proc. Tokarek przyznał, że początkowo był przeciwny 
wzrostowi, ale … – Nie oszukujmy się, drodzy państwo, szykują się 
inwestycje drogowe, termomodernizacje, które pochłoną około 300 
tys. w najbliższym czasie, oraz inne inwestycje w mieście i gminie 
Mikstat – przekonywał. Odnosił się do słów burmistrza, który 
wspominał o 2 latach bez podwyżek.

Stanowczy sprzeciw wyraziła radna Renata Kędzia, która 
oświadczyła, że nie będzie głosować za podniesieniem podat-
ków, dlatego że sięganie do kieszeni najbiedniejszych mieszkań-
ców Mikstatu, gdzie od kilku lat podatki nie były podnoszone, 
nie jest zgodne z jej przekonaniami. Przy okazji dziękowała 
wszystkim wyborcom, którzy głosowali na Prawo i Sprawiedli-
wość, które w Mikstacie poparło 40,5 proc. mieszkańców. Mó-
wiąc o wyborach, wspominała samorządowe sprzed roku, gdzie 
nikt z obecnych radnych nie miał zapewne na myśli podnoszenia 
podatków. Argumentowała, że społeczność nadal odczuwa skut-
ki suszy i wiążące się z nią większe ceny owoców i warzyw. Powo-
ływała się także na podwyżki cen za odpady komunalne. Trzeci 
powód, jaki wymieniała, to dochody za sprzedaż wody, które 
„również w tym roku spadły”. – I musimy się liczyć z tym, że będą 
podniesione ceny za wodę i odprowadzanie ścieków – informowała. 
Wyjaśniała, że na komisjach, na których opowiadała się za pod-
niesieniem podatku od nieruchomości tylko o wskaźnik inflacji, 
nie znalazła poparcia. Na odpowiedź nie musiała długo czekać. 
Najpierw włodarz Mikstatu, przywołując słowa prezydenta Po-
znania, Wojciecha Szczęsnego Kaczmarka, wyjaśniał, że ceny, 
opłaty komunalne, podatki komunalne nie mają koloru. – Nie są 
czarne, nie są zielone, czerwone, nawet pomarańczowe, schowajmy 
legitymacje, swoje przynależności – apelował. Damian Tokarek 
wyliczał, że mieszkaniec, który płaci podatek od nieruchomości 
w wysokości 150 zł, przy podniesieniu o 5 proc. zapłaci 157 zł. – 
Przy podniesieniu podatku o 3 proc, co też było proponowane, zapłaci 
155 zł, więc dla mnie mówienie o uderzaniu w mieszkańców różnicą 
2 złotych, to jest czysta demagogia – podsumował wypowiedź Kę-
dzi. Swoją opinię w końcowej części obrad wyraził też przewod-
niczący Łukasz Dybul, który poinformował radną, że tylko przez 
grzeczność nie odebrał jej głosu przed podejmowaniem uchwał. 
– Sesja toczy się według odpowiedniego harmonogramu i wszelkie 
wygłaszanie manifestów politycznych w punkcie, gdy 
podejmujemy uchwały, jest niestosowne – zwracał się 
do radnej. – (…) Jeśli się nie mylę, przeglądając ste-
nogram z komisji finansów, to tam pani wnioskowała, 
by podnieść podatek od nieruchomości o stopę inflacji 
1,7, ale przy pozostałych podatkach pani popierała 
10 i 15 proc. – dopowiadał. – Proszę nie przytaczać 
wniosków, które wycofałam – odpowiadała radna.

O powód podnoszenia stawek dopytywała też 
radna Barbara Tomala. – Czy to jest konieczne? 
Radny tutaj wspomina, że o 5 czy 7 zł to nie jest taka 
wielka kwota, w takim razie 0 też jest dobra kwota 
– stwierdziła z ironią. Wywołany ponownie do ta-
blicy burmistrz poinformował, że w ubiegłym ty-
godniu podpisał wniosek na „schetynówki” i stąd, 
jak można było wywnioskować, potrzeba zwięk-
szenia dochodów gminy. – To jest zadanie na 1,5 
mln – dopowiadał. 

W głosowaniu, wniosek radnych o zmniejszenie 
podwyżki wszystkich proponowanych stawek do 
poziomu 5 proc., większością głosów (10 „za”, przy 
3 „przeciwnych”) przyjęto. Tak samo przedstawiało 
się głosowanie uchwał. I za jedną i za drugą opo-
wiedziało się 10 radnych.

W trakcie sesji przyjęto też m.in. uchwałę 
w sprawie ustanowienia stypendium im. Ewarysta 
Estkowskiego, w której zmieniono zapis. Podwyż-
szono kryterium średniej ocen – z 5,1 do 5,3. Poza 

tym stypendium będzie wypłacane raz w roku, nie jak propono-
wano wcześniej – raz na półrocze.

(KIR)

W Mikstacie podatki w górę

Przedstawiamy tylko niektóre nowe roczne stawki podatku (wysokość 
wszystkich stawek dostępna w odpowiednich uchwałach)

OD NIERUCHOMOŚCI
od budynków lub ich części:
a)mieszkalnych – 0,59 zł za 1m2 powierzchni użytkowej
b)związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od bu-

dynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej – 19,87 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej,

c)zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej z zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem siewnym – 8,25 zł od 1 m2 powierzchni 
użytkowej

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu 
przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające 
tych świadczeń – 4,63 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej,

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 
– 4,40 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej.

OD GRUNTÓW
a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu 

na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,75 zł 
od 1 m2 powierzchni, 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzch-
niowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych, 4,50 zł za 1 ha,

c) pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 
– 0,21 zł od 1 m2 powierzchni.

OD ŚRODKÓW TRANSPORTOWYCH
od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu:
a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie – 805 zł
b) powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie – 1320 zł
c) powyżej 9 ton i poniżej 12 ton – 1615 zł
od ciągnika siodłowego i balastowego przystosowanego do używania 

łącznie z naczepą lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu 
pojazdów:

a) od 7 ton i poniżej 12 ton – 1466 zł
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WYBORY DO SENATU 

Senatorem w okręgu wyborczym nr 95 wybrany został Łukasz MIKOŁAJCZYK (PiS)

WYNIKI GŁOSOWANIA NA SENATORA W OKRĘGU NR 95

(powiat ostrzeszowski, ostrowski, kępiński, krotoszyński):

1. Łukasz Mikołajczyk (PiS) – 46.949 głosów (36,68 %)

2. Przemysław Krzysztofiak (PO) – 43.694 głosy (34,14%)

3. Paweł Błaszczyk (PSL) – 22.476 głosów (17,56%)

4. Alojzy Motylewski (niezależny) – 14.861 głosów (11,61%)

ZDJĘCIE 2

FREKWENCJA

Frekwencja na naszym terenie wyniosła 47,4% i tradycyjnie już była nieznacznie niższa od

średniej  ogólnopolskiej.  Najwyższą  frekwencję  odnotowano  w Obwodowej  Komisji

Wyborczej  Nr 3 w Ostrzeszowie (Liceum Ogólnokształcące im. Marii  Skłodowskiej-Curie)  -

54,05%, a najniższą w Obwodowej Komisji Wyborczej w Szklarce Przygodzickiej - 35,23%. 

Generalnie  frekwencja  w samym  mieście  Ostrzeszów  (51,58%)  była  znacząco  wyższa  niż

w miejscowościach wiejskich na terenie naszej gminy (40,84%). 

ZDJĘCIE 3

„ELEKTRONICZNY DZIELNICOWY”
Dwa laptopy marki „LENOVO” Burmistrz MiG 

Ostrzeszów Mariusz Witek w obecności Przewod-
niczącego RM Ostrzeszów Edwarda Skrzypka oraz 
Pełnomocnika Burmistrza MiG do spraw Rozwiązy-
wania Problemów Alkoholowych Zygmunta Kuśnier-
czyka wręczył na ręce Komendanta Powiatowego 
Policji w Ostrzeszowie insp. Dariusza Bieńka. Uro-
czyste wręczenie laptopów odbyło się w poniedziałek 
(19.10.2015 r.) w budynku Urzędu Miasta i Gminy 
w  Ostrzeszowie. Nowy sprzęt docelowo zostanie 
przeznaczony do pracy w Rewirze Dzielnicowych KPP 
w Ostrzeszowie, gdzie w  najbliższej przyszłości kom-
putery zostaną podłączone do interentu. „Elektronicz-

ny dzielnicowy” to nowa forma kontaktu dzielnico-
wego z mieszkańcami poszczególnych dzielnic. Dzięki 
tej formie mieszkańcy gminy Ostrzeszów będą mogli 
bezpośrednio, za pośrednictwem poczty elektronicz-
nej kontaktować się ze swoim dzielnicowym.

ZAMKNĄ DROGĘ POD WIADUKTEM
Firma PORR Polska Construction S.A. prowadząca prace związane 

z polepszeniem jakości usług przewozowych poprzez poprawę stanu 

technicznego linii kolejowej nr 272 na odcinku Kluczbork – Ostrzeszów 

INFORMUJE O ZAMKNIĘCIU DROGI POD WIADUKTEM KOLE-

JOWYM W CIĄGU DROGI GMINNEJ w miejscowości Ostrzeszów 

– ul. MOSTOWA od dnia 03.11.2015 r. od godz. 7:00 do dnia 

10.11.2015 r. do godz. 24:00 w związku z robotami na wiadukcie.

INFORMACJA
Wpłaty za IV kwartał 2015 roku:

- podatku od nieruchomości
- podatku rolnego
- podatku leśnego 

- opłaty za gospodarowanie  
odpadami komunalnymi

przyjmowane będą dodatkowo 
w pokoju nr 1  

Urzędu Miasta i Gminy w Ostrzeszowie
/KASA PRZY WEJŚCIU GŁÓWNYM/

w dniach 9-13 listopada 2015 r.
w godzinach 8:00–14:00
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Jak co roku przed świętami zmarłych odwiedzam moich rodzi-
ców na cmentarzu, jak i garstkę moich znajomych, którzy jesz-

cze żyją. Chodzimy po Ostrzeszowie i podziwiamy, oglądamy, jak 
zmienia się nasze ukochane miasto.

 W drodze z cmentarza stanęliśmy z koleżanką na ul. gen. Sikorskiego przy 
domu śp. W. Sobczaka i ku naszemu zdziwieniu czytamy na tablicy o Włady-
sławie Wodniakowskim. Dochodzi do sprzeczki, pytamy przechodniów, 
tablica powieszona w niewłaściwym miejscu winna wisieć w kierunku Ryn-
ku, na rogu nr 14. Myślimy, czyżby wnuki nie pozwoliły lub władze mia-
sta, ale koleżanka mówi, że to nie czasy komuny, gdy oni decydowali, co 
powiesić i gdzie. Czytamy, że fundatorem tablicy jest Towarzystwo Ziemi 
Ostrzeszowskiej i tak dyskutujemy, że Towarzystwu należy się duża lekcja 
historii, czyżby nie było starszych obywateli, którzy by wytłumaczyli, kim 
był Władysław Wodniakowski. 

Widocznie widać, że w tym Towarzystwie są ludzie niedouczeni z desan-
tu, spoza Ostrzeszowa, później są takie skutki, że dezinformuje się miesz-
kańców. Dziwi mnie jedna rzecz, jak tablice wieszano, były tam władze 
miasta, powiatu i ksiądz i mieszkańcy, wszyscy stali jak barany i nikt nie 
zwrócił uwagi. 

Wiem, że był zacnym, szanowanym obywatelem i społecznikiem, który 
oddał ziemię swoim pokoleniom na cele sportowe. Może za mało oddał... 
Ulica Sportowa winna nosić imię i nazwisko Władysława Wodniakowskie-
go, zasługuje na to, budynek na cele sportowe a nie na cele komercyjne 
wynajmowany. 

Dopiero po 70 latach Towarzystwo zdecydowało się powiesić tablicę 
śp. p. Wodniakowskiemu obok jakiegoś lichego parkingu. Moja babska 
rada jest taka - niech Towarzystwo zdejmie tę tablicę w nocy, by nikt nie 
widział, i powiesić tam, gdzie wisieć winna, tam gdzie mieszkał; to jeszcze 
Towarzystwo wyjdzie z twarzą, bo co 100 lat historia się zmienia i tablic nie 
będzie. Spieszyć trzeba się szybko, bo nowe władze po wyborach mogą brać 
czynsz za te tablice w niewłaściwych miejscach.

Pozdrawiam Czytelników „Nasze Strony” 
Gazeta dość interesująca, a może pan Hrabia by napisał 

coś żartobliwego na ten temat

Aniela Majewska

Władysław Wodniakowski 
przewraca się w grobie

W ładysław Graf – żoł-
nierz września 1939 r. - 

jako wyraz szacunku za zasługi 
w dziele wyzwolenia kraju oraz 
upowszechniania tradycji kom-
batanckich otrzymał Komba-
tancki Krzyż Zwycięstwa. Odzna-
czenie przyznał Zarząd Główny 
Związku Kombatantów Rzeczy-
pospolitej Polskiej i Byłych Więź-
niów Politycznych z okazji 70. 
rocznicy historycznego zwycię-
stwa narodów sprzymierzonych 
nad hitlerowskim agresorem. 

Krzyż Zwycięstwa dla Władysława Grafa

Na zdjęciu pan Władysław Graf (pierwszy od prawej) w towarzystwie kolegów kombatantów
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27 października odbyła się X sesja 
Rady Gminy w Doruchowie. Gościem 

obrad był tym razem radny Sejmiku Woje-
wództwa Wielkopolskiego Mikołaj Grzyb. 
Radni doruchowscy nie szczędzili mu pytań, 
głównie związanych z bezpieczeństwem na 
drogach i planami inwestycyjnymi woje-
wództwa. 

Poza pytaniami były też uchwały. Sesja za-
owocowała kilkoma, w tym tą dotyczącą podat-
ków. 

Obrady rozpoczęto od pytań zadawanych go-
ściowi. Jako pierwszy głos zabrał radny Lucjan 
Dyba, który dopytywał o możliwość wykonania 
ronda przy wyjeździe z Przytocznicy, na tzw. cle 
w Ostrzeszowie Pustkowiu (wyjazd z Doruchowa 
na drogę wojewódzką Ostrzeszów – Grabów nad 
Prosną). Mówiąc o inwestycjach drogowych wspo-
mniał o wymagającym naprawy moście w Przy-
tocznicy. Ponadto poruszył temat braku zasięgu 
sieci komórkowych w Morawinie.

O bezpieczeństwie na drodze mówiła też 
radna Ewa Pilarczyk, odnosząc się do sytuacji 
na wojewódzkiej nr 450, która przez gminę Do-
ruchów ciągnie się od Torzeńca, przez Zalesie, 
do Starej Kuźnicy. Radna dopytywała, czy ist-
nieje szansa realizacji ciągu pieszo-rowerowe-
go i czy w ogóle inwestycja taka przewidziana 
jest w planach na najbliższe lata, a jeśli nie, to 
wnosiła o ujęcie jej w programie wojewódzkich 
przedsięwzięć.

Jedną z poruszanych kwestii była też sprawa 
pomocy. Radny Tomasz Jędrzejak pytał o od-
szkodowania dla mieszkańców Przytocznicy, 
których gospodarstwa ucierpiały w lipcowej 
wichurze. W tym przypadku z odpowiedzią 
spieszyła radna Teresa Okoń, która przytacza-
ła treść pisma posłanki Bożeny Henczycy, która 
z tym samym zapytaniem zwróciła się do Wo-
jewody Wielkopolskiego. Ten nie dopatrzył się 
nieprawidłowości w nieprzydzieleniu odszko-
dowań przez wójta. Z kolei sołtys Doruchowa 
Adam Wypchło odnosił się do szacowania strat 
suszowych. – W Polsce mamy albo klęskę urodzaju albo 
klęskę nieurodzaju, albo potopy, albo susze, i wreszcie 
trzeba ujednolicić warunki dla wszystkich miesz-
kańców, dla wszystkich w tym kraju – postulował 
zwrócenie się w tej sprawie do wyższych szcze-
bli władzy.

Poza wyżej wspomnianymi, Mikołaja Grzy-
ba pytano też m.in. o modernizację przejazdu 
kolejowego w  Tokarzewie, na którym można 
„koło stracić” i o oczyszczalnię ścieków.

W odpowiedziach doruchowscy rajcy usły-
szeli, że temat przebudowy „na cle”, choć od 
krótkiego czasu, to jednak znany jest radnemu 
Grzybowi. W tej sprawie spotkał się z dyrek-
torem  Wielkopolskiego Zarządu Dróg Woje-
wódzkich. – Nie jest powiedziane jednoznacznie, 
że będzie tam wybudowane rondo. Nie wiem, czy 
to będą światła czy to będzie sygnalizacja, czy to 
będzie wybudowany dodatkowy pas jazdy. Sam 
pan dyrektor również nie wie. Dopiero zlecona kon-
cepcja ewentualnej przebudowy tego skrzyżowania 
pokaże, co będzie najbardziej logicznym i stosow-
nym rozwiązaniem. Faktem jest, że zostanie to 
wykonane i jakieś działania w tym miejscu zosta-
ną przeprowadzone – informował. Odnosząc się 
do zapytania radnej Pilarczyk informował, że 
zapotrzebowań na chodniki w całym wojewódz-
twie jest sporo, a podstawowym problemem 
jest brak pieniędzy. – Samorząd województwa 
na budowę chodników i poprawę bezpieczeństwa 
przeznacza tylko 8 mln zł. 8 mln na całe wojewódz-
two, 220 gmin i wszędzie jest ten sam problem. 
(…) – wyjaśniał. Jak mówił, ciąg pieszo-rowero-
wy na odcinku Zalesie nie jest ujęty w żadnym 
planie inwestycyjnym, jednak zaznaczał, że bę-
dzie w tej sprawie apelował do Zarządu, aby za-
danie to zostało wprowadzone i ujęte w planach 

inwestycyjnych. Prosił jednocześnie o pismo od 
radnych i mieszkańców w tej sprawie, jednak 
jak zaznaczał, na realizację zadania raczej nie 
ma co liczyć w najbliższych latach.

WODY, WODY DAJCIE!

W sesji brał także udział mieszkaniec Starej 
Kuźnicy, który od lata tego roku pozbawiony 
jest wody. – XXI wiek i nie ma wody, w tym jest 
problem. I na pewno tej wody nie będzie. (…) Dzi-
siaj było u nas -3 i przy kranie, przy beczkowozie, 
był sopel – informował zebranych, zwracając 
uwagę na dramatyczną sytuację w jakiej się 
znalazł. Mówił, że ma zwierzęta gospodar-
skie, które trzeba przecież poić, a poza tym 
idzie zima i gdzie tę wodę w beczkach trzymać. 
W związku z tym wcześniej złożył na biurko 
wójta Józefa Wilkosza wniosek o przyłącze 
wodociągowe. Wójt informował, że oprócz jego 
wniosku, jest jeszcze jeden – z Godziętów. Jak 
mówił, oba gospodarstwa cierpią na brak wody 
i co tu można zrobić? – Ująć w budżecie na rok 
przyszły i rozpocząć przygotowanie – zastanawiał 
się gospodarz Doruchowa. – Musi być doku-
mentacja, muszą być zgody przejścia wody, ta 
magistrala przechodzić będzie przez posesję p. 
Wencla i nasze drogi. I w Godziętowach jest sy-
tuacja podobna. Te dwa zadania będziemy chcieli 
w przyszłym półroczu zrealizować – wyjaśniał. 
Jednak radni jednogłośnie opowiadali się za 
jak najszybszą realizacją inwestycji, zwracając 
uwagę, że w XXI wieku brak wody jest niedo-
puszczalny. W końcu po zmianach w budżecie 
przystano na projekt, a wykonanie przyłącza 
nastąpi po oszacowaniu kosztów. Mieszkaniec 
opuszczał sesję zadowolony.

INTERPELACJE

W punkcie tym radni zasypali po raz ko-
lejny wójta całą masą pytań. Najpierw Lucjan 
Dyba prosił o światła przy drodze powiatowej 
w Morawinie. O oświetleniu mówił też Bar-
tosz Piasecki i Karol Konarski, tyle że obaj 
wnosili o zmianę czasu wyłączania lamp. Bę-
dąc przy głosie Piasecki poinformował, że po 
ostatniej jego interpelacji w sprawie przejścia 
dla pieszych na ul. Ostrzeszowskiej przy nowo 
powstałym markecie Dino, pasy w tym miejscu 
zostaną namalowane. Kolejną kwestią jest chod-
nik. Tu pozostają ustalenia właściciela marketu 
z Zarządem Dróg Powiatowych w sprawie ewen-
tualnej partycypacji w kosztach.

Radny Tomasz Jędrzejak pytał o gaz ziemny 
w Przytocznicy, czy jest szansa przyłączenia. 
Wójt informował, że muszą być zainteresowani, 
wtedy firma zajmująca się przesyłem gazu po-
dejmie się zadania, bo tylko wtedy inwestycja 
taka może być opłacalna.

Oprócz pytań nie zabrakło też podziękowań. 

Radny Henryk Dytfeld kierował wyrazy wdzięcz-
ności osobom, z którymi miał przyjemność 
współpracować przy wycince drzew i krzaków. 
– Tych ludzi, którzy są na interwencyjnych, mile 
bym widział na przyszły rok, żeby byli zatrudnieni 
– wnioskował.

Jednak jak tłumaczył wójt, takiej możliwości 
nie ma.

GMINA SPORTEM STOI

Radni zapoznali się także z informacją o dzia-
łalności sportowej w gminie Doruchów w roku 
2014/2015. Sprawozdanie przedstawiał dyrek-
tor Gminnego Ośrodka Kultury, Ryszard Ma-
zur. Mówił o klubach sportowych jakie działają 
na terenie gminy i o osiągnięciach osób w nich 
działających. – Kluby sportowe i mieszkańcy mają 
bardzo dobre warunki do uprawiania sportu, mogą 
korzystać z nowoczesnej, bardzo dobrze wyposa-
żonej hali sportowej, zmodernizowanego stadionu 
oraz z obiektu Orlik. Wszyscy chętni mogą korzy-
stać z siłowni – informował, podkreślając jedno-
cześnie pełne obłożenie obiektów sportowych, 
co świadczy o dużym zainteresowaniu sportem 
w gminie. – Cieszy, że na terenie gminy Doruchów 
panuje moda na ruch – chwaliła przewodnicząca 
komisji oświaty Ewa Pilarczyk, wyrażając na-
dzieję, że tendencja ta będzie się utrzymywać. 
Radna złożyła wniosek, aby na sesję grudniową 
zaprosić młodych sportowców, którzy swymi 
osiągnięciami sportowymi sławią Doruchów 
nie tylko w powiecie, województwie czy kraju, 
ale także poza granicami Polski, zdobywając po-
dia w zawodach o randze mistrzowskiej. Zapro-
szenie ma służyć podziękowaniu, wyróżnieniu 
i nagrodzeniu za ich wkład dla sportu. – Należy 
dostrzegać, doceniać i chwalić talenty, a tych na 
terenie naszej gminy nie brakuje. Być może osią-
gnięcia kolegów zmotywują innych do uprawiania 
sportu – zakończyła. Z jej opinią zgodzili się po-
zostali przewodniczący dwóch komisji: budżetu 
i rolnictwa.

NA „TAK”, RESZTA PÓŹNIEJ

Sesja jak zwykle zaowocowała uchwałami. 
Radni jednogłośnie zatwierdzili m.in. zmiany 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej i  budże-
cie gminy. Sołectwo Doruchów I przystąpiło do 
programu Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-
2020. W ramach programu jego uczestnicy 
mogą ubiegać się o środki finansowe na reali-
zację projektów sprzyjających odnowie danego 
sołectwa. 

Ponadto rada gminy stosowną uchwałą zwol-
niła od podatku od nieruchomości grunty, które 
w ewidencji gruntów i budynków oznaczone są 
symbolem dr – drogi i służą jako nieutwardzone 
drogi dojazdowe do gruntów rolnych. Przyjęto 
też zmiany w podatkach, ale wbrew obawom nie 

chodziło o nowe, wyższe stawki. Były to tylko 
zmiany w zapisach. Podatki: od nieruchomości 
i środków transportowych pozostały na tym 
samym poziomie co przed rokiem. 

Nieco większa dyskusja wywiązała się przy 
zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie 
zwolnienia z podatku od nieruchomości w ra-
mach pomocy de minimis dla przedsiębiorców 
na terenie gminy Doruchów. To na terenie gmi-
ny novum. Projekt uchwały zakłada zwolnienie 
z podatku od nieruchomości grunty, budynki 
i budowle położone na terenie gminy, zaję-
te na prowadzenie działalności gospodarczej 
przez przedsiębiorców będących podatnikami 
podatku od nieruchomości, którzy podjęli po 
raz pierwszy działalność gospodarczą. W wa-
runkach zwolnienia znalazły się jednak zapisy, z 
którymi nie zgodziła się komisja oświaty (dwie 
pozostałe zaakceptowały), wnioskując o wykre-
ślenie konkretnych punktów. Chodzi o kwe-
stię zatrudnienia bezrobotnych. Powody tego 
tłumaczył radny Jędrzejak. – Uważam, że ten 
projekt jest bardzo dobry, oczywiście do tego mo-
mentu, gdzie się wiąże z zatrudnieniem, ponieważ 
zbyt bardzo to jest uzależnione od czynników nie-
zależnych, od kogoś, kto ma skorzystać w przyszło-
ści z tego zwolnienia, tzn. myślę o pracownikach 
– wyjaśniał, mając na myśli sytuację, jeśli dany 
pracownik porzuci pracę w okresie, kiedy np. 
dobiega czas zwolnienia z podatku, wtedy pra-
codawca nie wywiązuje się z umowy zapisanej 
w uchwale i musi zapłacić podatek. – Uważam, 
że to jest i tak korzyść dla gminy, ponieważ ci lu-
dzie będą płacili podatek PIT, CIT, który w połowie 
praktycznie wpływa do gminy, i w żadnym wypad-
ku bym tego nie wiązał z zatrudnieniem, ponieważ 
ktoś będzie dwa lata zwolniony z tego podatku i to 
zatrudnienie mu spadnie, także będzie musiał za-
płacić podatek od nieruchomości, ponieważ jeden 
człowiek mu się np. zwolnił. Uważam, że to w ża-
den sposób nie zachęca, wręcz zniechęca – tłuma-
czył Jędrzejak.

Tym samym radni jednogłośnie opowiedzieli 
się za zmianami w projekcie, wykreślając obwa-
rowanie związane z zatrudnieniem. Teraz pro-
jekt trafi do odpowiednich instytucji, w tym do 
Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, 
który określi, czy tak przygotowana uchwała 
będzie mogła zostać dalej procedowana. Jeśli 
tak, trafi ona pod głosowanie, ale to najszybciej 
w połowie przyszłego roku.

MEDAL DLA ZESPOŁU DORUCHOWIANIE

Obrady zakończył miły akcent, jakim była in-
formacja Jadwigi Kosik o przyznaniu zespołowi 
folklorystycznemu Doruchowianie odznaczenia 
honorowego „Za Zasługi dla Kultury Polskiej” 
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Ze-
spół świętujący w tym roku 30-lecie swojej twór-
czej działalności wpisał się na stałe w krajobraz 
muzyczny Doruchowa. W swojej kilkudziesięcio-
letniej działalności charakterystycznie ubrane 
panie i panowie uczestniczyli w wielu imprezach 
kulturalnych. Staranny dobór repertuaru pio-
senek, pieśni, przyśpiewek i ballad z naszego 
regionu spowodował, że Doruchowianie mają 
w swoim dorobku wiele dyplomów i nagród. Te-
raz dołączyła kolejna. Gratulacje składali radni, 
gratulujemy i my!

RED

Sesja Rady Gminy w Doruchowie
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Podczas XII sesji Rady Miej-
skiej w Ostrzeszowie, która 

odbyła się w ubiegły czwartek - 29 
października w sali sesyjnej Staro-
stwa Powiatowego w Ostrzeszowie 
radni zobowiązani byli do zajęcia 
swoich stanowisk w sprawie aż 9 
uchwał. Prócz tego zgłaszali także 
liczne potrzeby na terenie gminy, 
tym samym wnioskując o pomoc ze 
strony władz.

Po zapoznaniu się z treścią pro-
ponowanych uchwał, 8 z 9 zostało 
przyjętych. Były to uchwały dotyczą-
ce: określenia wysokości stawek po-
datku od środków transportowych na 
rok 2016 (warto zaznaczyć, że stawki 
te od 3 lat pozostają na tym samym 
poziomie); wzorów informacji i dekla-
racji podatkowych, wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na 2016 
rok, miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego rejonu ulic 
Dworcowej, Zamkowej, Piastowskiej 
oraz Bukowej w Ostrzeszowie; pro-
jektu uchwały Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego w sprawie wyzna-
czenia aglomeracji Ostrzeszów oraz 
pomocy finansowej na rzecz  powiatu 
ostrzeszowskiego. Jedna przygotowa-

nych pod obrady uchwał, dotycząca 
nadania nazwy drodze wewnętrznej 
w Ostrzeszowie nie została przyjęta. 
Powodem wycofania sporządzonego 
już wcześniej zarządzenia był wnio-
sek otrzymany od przewodniczącego 
Zarządu Dzielnicy nr 5 Jana Góry, 
który wnosił o zmianę proponowanej 
nazwy ulicy Zacisznej na ulicę Stara 
Droga. Jak informował we wniosku, 
nazwę ulicy sugerowali mieszkańcy 
nowo wybudowanych domów, bez 
konsultacji z osobami zamieszkują-
cymi tam już od dawna. Wymienio-
ny temat wywołał wśród gminnych 
rajców bardzo dynamiczną dyskusję, 
która zakończyła się podjęciem decy-
zji o wycofaniu uchwały.

Przejście dla pieszych na przejeź-
dzie kolejowym w kierunku Mikstatu 
to kolejny poruszany przez radnych 
tematów. – Jako rada dzielnicy otrzy-
maliśmy pismo, że takie przejście będzie 
wyznaczone. Remont został zakończo-
ny, tego przejścia tam nie ma – infor-
mował radny Mieczysław Mądry. Po-
jawiła się także kwestia oświetlenia 
na ul. Brzozowej w Ostrzeszowie.  Jak 
zapewniał burmistrz Miasta i Gminy 
Ostrzeszów Mariusz Witek projekt 

wykonania wymienionego oświetle-
nia jest zlecony i powinno się ono po-
jawić w przyszłym roku. Z podobnym 
zapytaniem wystąpił także sołtys Ko-
chłów Zygmunt Lizakowski, wnosząc 
o przywrócenie oświetlenia miejsco-
wości w nocy, prośbę uzasadniając 
pojawiającymi się w ostatnim czasie 
na terenie miejscowości kradzieżami. 
Jak się okazuje, wyłączenie świateł od 
północy do 5 rano wiąże się z niebaga-
telnymi oszczędnościami.  Mimo tego 
burmistrz obiecał zastanowić się nad 
apelem. 

Radny Patryk Jędrowiak poruszył 
temat związany z plakatami wybor-
czymi rozwieszanymi na terenie gmi-
ny bez zgody władz miasta. - To, co 
się działo w ostatnim czasie, to nawet 
przerastało wszystko to, co do tej pory 
się działo. Ja kazałem zdejmować przy-
najmniej te plakaty, które stwarzały 
zagrożenie dla bezpieczeństwa w ruchu 
pieszym i ruchu drogowym. (…). Jak 
my zdejmowaliśmy, to za chwileczkę 
się pojawiały. O ile dobrze pamiętam, 
żaden z komitetów chyba nie zwrócił się 
z wnioskiem, prośbą o wyrażenie zgo-
dy na umieszczenie na słupach w pasie 
drogowym i na urządzeniach drogowych 

itd. - komentował burmistrz. Jak za-
pewniał, w tym temacie jest otwarty 
na rozmowy. A wszystko w celu zna-
lezienia odpowiedniego rozwiązania 
tego problemu w przyszłości.

Na część z zadanych  pytań zobo-
wiązany był odpowiedzieć obecny na 
sesji wicestarosta powiatu ostrze-
szowskiego Adam Mickiewicz. Mię-
dzy innymi była to sprawa dotycząca 
wycinki drzew na ul. Pogodnej w Ol-
szynie. Jak wynikło z jego odpowie-
dzi, mieszkańcy Olszyny mogą liczyć 
na wycinkę tylko tych drzew, które są 

suche.
Ostatnim z punktów czwartko-

wych obrad było wystąpienie prezesa 
solarnej suszarni osadów umiejsco-
wionej w Ostrzeszowie. Dotyczyło 
ono wydobywających się stamtąd od 
dłuższego już czasu odorów. Jak wy-
nika z zapewnień prezesa Zenona 
Lewka, spółka postara się dołożyć 
wszelkich starań, aby sytuacja  sprzed 
kilku tygodni się nie powtórzyła.

KK
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poszukuje kandydatów na stanowisko

specjalisty ds. logistyki
Opis stanowiska: 
- organizacja wysyłek towarów firmy do klientów zagranicznych 

- współpraca z firmami transportowymi

- planowanie i optymalizacja transportów

- koordynowanie dostaw do klienta

- prowadzenie dokumentacji transportów i dostaw

- zamawianie materiałów

Wymagania: 
- kilkuletnie doświadczenie na samodzielnym stanowisku w logistyce

- doświadczenie we współpracy z firmami transportowymi

- język angielski w stopniu pozwalającym na swobodną komunikację w mowie i piśmie

- zaawansowana znajomość MS Office w szczególności MS Excel

- zdolności analityczne 

- samodzielność 

- dobra organizacja pracy 

Oferujemy:
- ciekawą pracę w miłej atmosferze,

- realną możliwość rozwoju,

- możliwość wdrażania własnych pomysłów i rozwiązań,

- atrakcyjne wynagrodzenie. 

Miejsce pracy:
Ostrzeszów, ul. Kościuszki 23 

Osoby zainteresowane prosimy o przysyłanie C.V. drogą mailową na adres: rekruta-

cja@fcbceramika.pl

Prosimy o dopisanie następującej klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich 

danych osobowych zawartych w mojej ofercie pracy dla potrzeb niezbędnych do realizacji 

procesu rekrutacji zgodnie z ustawą z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych osobo-

wych (Dz. U. z 2002 r. Nr 101, poz. 926, ze zm.)”

Miejscy radni debatowali

Zbliża się zima i mamy nowy 
problem. Co z dokarmia-

niem ptaków? Nie mają kłopotu 
ludzie mieszkający na własnych 
posesjach.

 Jednakowoż mieszkańcy wielo-
piętrowych bloków czy kamienic, 
mieszkający na wyższych piętrach, 
mają problem i to spory. Sama do-
świadczyłam na własnej skórze 
szykan bezdusznych sąsiadów. 
Dlaczego ludzie nie potrafią usza-
nować tych zwierząt, z których, ich 
zdaniem, nie ma pożytku? Bo co 
tam wróbel, sikorka czy dziki gołąb, 
tylko to brudzi i lata – szkodnik. Co 
tam koty, za dużo ich pod blokiem 
– no to wytruć. Zbyt duży problem 
powiadomić kogoś ze schroniska dla 
zwierząt czy służby miejskie, by te 
zwierzęta znalazły miejsce w schro-
nisku, a niech cierpią. Za co? Co 
one nam zrobiły? Sąsiad z góry ma 
psa, no to się mówi, że pies zanie-
czyszcza balkon poniżej. Ja dzięki 
mojemu psu miałam nawet „ofertę 
pracy”. Ponoć stary i dość masywny 
pies potrafił dokonać takich akroba-
cji, że zanieczyścił balkon sąsiadów. 
Z wielką satysfakcją otrzymałam 
rozkaz, że mam to posprzątać. Nie 
pomogły tłumaczenia, że nie ma ta-
kiej zasady fizyki, by pies coś takie-
go zrobił. Musiał by być co najmniej 
małpką, te to potrafią płatać figle. 
Zaopatrzona w akcesoria do sprzą-
tania poszłam, sprzątnęłam nieczy-
stości, skąd się tam wzięły – oto jest 
pytanie?

Ale cóż, zainteresowania są róż-
ne. Jedni lubią zbierać znaczki, inni 
wymyślać złośliwe kawały. Wróćmy 
jednak do ptaków. Postawiłam na 
balkonie karmnik i ptaszki oczywi-
ście zrzuciły trochę nasion na niższe 
piętro. Oj, co to się działo. Wracając 
do domu nigdy nie byłam pewna, 

czy ktoś nie będzie miał pretensji. 
Bowiem na niższych piętrach „witały” 
mnie sąsiadki, żeby skończyć z tym 
dokarmianiem, bo którejś tam ptak 
wybrudził okno. Miło ze strony tych 
pań, że czekały na mnie, może i kilka 
godzin stojąc w oknie i obserwując, 
kiedy idę do domu. Niech kto mówi 
co chce, ale troska sąsiadów to skarb. 
Pewnego razu ptaki zanieczyściły 
pranie i znów „oferta pracy” - tym 
razem na etacie praczki, straszenie 
strażą miejską i policją. Dziękuję za 
pomoc, jednak jeżeli będę potrze-
bowała pracy – potrafię ją znaleźć 
sama, ale dobrze, że w razie czegoś 
ktoś nade mną czuwa. Dosyć żar-
tów, pytałam miejscowego wetery-
narza, zadzwoniłam do schroniska 
dla zwierząt „Centaurus” i wszędzie 
odpowiedź była ta sama. Ptaki na-
leży dokarmiać nawet cały rok, a la-
tem obowiązkiem jest postawić im 
miseczkę z wodą, gdy panują upały. 
Obecnie karmnik stoi na balkonie, 
zabezpieczony szklanym pojemni-
kiem tak, że nie ma możliwości by 
ptaki śmieciły. Jeżeli jednak zdarzy 
się, że zanieczyszczą okno w sąsied-
nim pionie, to zrobią to obojętnie, 
czy ktoś je dokarmi czy nie. Zdarzyło 
mi się już w mieście, że ptasie odcho-
dy „wylądowały” mi na głowie, i co, 
miałam biec ze skargą do burmistrza 
czy straży miejskiej!? Nie, po prostu 
pomyślałam, że odwdzięczą mi się 
śpiewem na wiosnę. 

Czy wiecie Państwo, że przez 
ludzką nieodpowiedzialność co roku 
na świecie ginie bezpowrotnie kilka 
gatunków zwierząt. Czytając repor-
taże dr weterynarii Doroty Sumiń-
skiej dowiedziałam się, że naszym 
pospolitym wróblom grozi wygi-
nięcie. W dużych miastach jest ich 
coraz mniej. Budynki są budowane 
tak szczelnie, że ptaki zamarzają, 

bo nie mają się gdzie schronić. Mają 
gniazda nie ukryte i gdy wiosną złożą 
jajka i wylęgną się pisklęta, porywają 
je kawki czy też inne ptaki z kruko-
watych.

Co nam zrobiły dzikie zwierzęta 
i ptaki? Dlaczego tak łatwo niszczy-
my to, co przez miliony lat stworzyła 
natura? Nie podcinajmy gałęzi, na 
której siedzimy, bowiem w przyro-
dzie każde zwierzę, każdy owad i ro-
ślina spełnia jakąś rolę. Natomiast 
człowiek zamiast dbać o środowisko 
niszczy je. 

Hołubi się zwierzęta hodowlane, te 
które można zjeść, czy wykorzystać je 
do oporu: jak kury nioski lub krowy 
dające mleko. Pomyślmy, że ten kotlet 
czy gulasz na talerzu jest okupiony 
cierpieniem świni, która życie spędzi-
ła zamknięta w klatce 2 na 2 m. My, 
ludzie jesteśmy w większości mięso-
żerni, więc bądźmy wdzięczni zwie-
rzętom, bo dzięki nim żyjemy. Tym 
zaś żyjącym dziko, jeżeli możemy, 
pomagajmy, bo jak już pisałam, ich 
rola w przyrodzie jest ogromna. Cza-
sem lepiej sprzątnąć kupkę z parape-
tu niż patrzeć na martwego ptaka. 
Ten, kto kocha zwierzęta, nie będzie 
gardził ludźmi. Bądźmy więc ludźmi 
dla zwierząt i zasłużymy sobie tak 
naprawdę na miano Człowiek.

Ewa Olejniczak

Co one wam zrobiły?
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WYGRAJ BILETY DO KINA!
 Co zrobić, by wygrać?

 To bardzo proste. Wystarczy wysłać SMS na numer 7148  (1,23 zł z 
VAT) o treści: KINO.Twoje imię i nazwisko oraz miejscowość przykła-

dowy SMS: KINO.JAN KOWALSKI OSTRZESZOW Spośród wszystkich 
zgłoszeń co tydzień wyłonimy dwie osoby, które otrzymają bilet na 

dowolnie wybrany seans filmowy emitowany w „Kinie Piast” w Ostrze-
szowie. Na zgłoszenia czekamy zawsze do poniedziałku do godz. 10, na-
tomiast nazwiska szczęśliwych zwycięzców opublikujemy w najbliższym 

wydaniu. W tym tygodniu bilety wygrywają: 

Magdalena Kałwińska z Ostrzeszowa

oraz

Elwira Nowacka z Ostrzeszowa
Gratulujemy! 

Osoby te prosimy o kontakt telefoniczny z redakcją.

Cmentarze świata
Spotkanie „Cmentarze świata” organizuje 

Muzeum Regionalne im. Władysława Golusa 
w Ostrzeszowie. Impreza odbędzie się 

10 listopada o godz. 18  w ostrzeszowskim 
muzeum. Uświetni ją minirecital Marka 

Niesobskiego, który zagra na pile.

4 LISTOPADA – DZIEŃ TANIEGO 
WINA

Niepisany kodeks miłośników 
taniego wina głosi, że im jest ono 
tańsze, tym lepsze. Nie wiadomo jed-
nak, czy lepsze znaczy smaczniejsze. 
Smak bowiem w porównaniu z ceną 
jest sprawą drugorzędną. Wśród naj-
częściej spotykanych aromatów prym 
wiodą niewątpliwie jabłka (stąd tzw. 
jabol), a także wyjątkowe połączenie 
miodu z lipą. Jako że wino najczęściej 
spożywane jest na osłodę życia, nie 
powinno nikogo dziwić, że jest słod-
kie (ewentualnie półsłodkie). Mniej 
lub bardziej wyszukanym woniom 
taniego wina towarzyszy zwykle 
zapach siarki – wbrew powszechnej 
opinii nie jest to jednak nic nadzwy-
czajnego, dwutlenek siarki stosowany 
jest nawet w produkcji wysokiej jakości 
win, takich jak mozelskie czy tokajskie. 
W związku z często występującą palącą 
potrzebą skosztowania taniego wina, 
jest ono zwykle pozbawione tradycyj-
nego korka – można je błyskawicznie 

odkręcić i zażyć. Producentom zależy, 
by klienci regularnie wracali do ich 
produktu, dlatego większość tanich 
win sprzedawanych jest w szklanych 
butelkach zwrotnych. Ostatnimi laty 
jednak, w celu zmniejszenia kosztów 
produkcji i zapewnienia większej mo-
bilności temu niezwykłemu napojowi, 
coraz częściej szkło zastępowane jest 
przez plastik, a nawet karton. Tanie 
wina słyną również z wymyślnych 
nazw na etykietkach, takich jak „Ko-
mandos”, „Kosmos”, „Bycza Moc”, 
„Patyk”, „Arizona” czy „Blondyna”. 
Trudno się więc dziwić, że tak oso-
bliwy trunek doczekał się swojego 
święta.

5 LISTOPADA – DZIEŃ POSTACI 
Z BAJEK

Na pewno spora część Czytelni-
ków, niezależnie od wieku, ma swoją 
ulubioną bajkową postać. Może nią 
być Kaczor Donald, Myszka Miki, 
pies Pluto, albo któraś postać z wio-
ski Smerfów, Doliny Muminków czy 
osady Galów, w której to mieszkali 

Asterix i Obelix. W Międzynaro-
dowy Dzień Bajek można zaanga-
żować też Reksia, Bolka i Lolka, 
Baltazara Gąbkę lub Koziołka Ma-
tołka. Ale czy na pewno? Może tą 
ukochaną bajkową albo baśniową 
postacią jest zupełnie ktoś inny. 
Zresztą w świecie filmowych oraz 
książkowych bajek i baśni jest wielu 
wspaniałych bohaterów i nie sposób 
wymienić ich wszystkich.

A skoro obchodzony jest wspo-
mniany już Międzynarodowy Dzień 
Postaci z Bajek, to na pewno warto 
z tej okazji nie tylko obejrzeć cieka-
wą i mądrą bajkę, ale też wybrać się 
do biblioteki, chociażby po to, żeby 
przypomnieć sobie ukochane bajkowe 
postaci z dzieciństwa. Najlepiej wziąć 
ze sobą dzieci, które na pewno kocha-
ją piękny bajkowy świat. Przy okazji 
można opowiedzieć najmłodszym 
o swoich ulubionych bohaterach, któ-
rych do dziś z uśmiechem się wspo-
mina. Zapewne wielu najmłodszych 
ma już swoich kolorowych ulubień-
ców, o których mogą opowiedzieć.

Nietypowe święta w tym tygodniu
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Powiatowi rajcy podczas minionej se-
sji Rady Powiatu, która miała miej-

sce we wtorek - 27 października podjęli aż 
dziewięć uchwał, które w większości zosta-
ły przyjęte jednogłośnie.

 Jednak nie wszystkie pozostały bezsporne. 
Zarówno radni, jak i wszyscy zaproszeni goście 
mieli okazję wysłuchać informacji o stanie reali-
zacji zadań oświatowych za ubiegły rok szkolny, 
które, jak można było usłyszeć, są zadowala-
jące, a dyrektorzy ostrzeszowskich placówek 
mają powody do dumy. Tematem spornym, 
który wywołuje wiele kontrowersji, pozostaje 
sprawa Ostrzeszowskiego Centrum Zdrowia. 
Nie bez echa pozostało opisywane wcześniej 
w prasie spotkanie z pielęgniarkami. Podczas 
blisko pięciogodzinnego obradowania nie za-
brakło krzyków, nerwów, pretensji i oskarżania. 
Padło nawet słowo ,,przepraszam” z ust radne-
go Kazimierza Obsadnego, który przepraszał 
starostę. Obsadny nieco uniósł się w swej wy-
powiedzi na temat sytuacji, w jakiej znajduje 
się szpital, o czym nie od dziś się mówi, a jak 
twierdzi - od 12 lat. 

Na zakończenie obrad radni zapoznali się 
z prezentacją, w której bohaterami były psy. Czy 
w powiecie pojawią się specjalistycznie wyszko-
lone czworonogi, które w towarzystwie dronów 
będą walczyć z dopalaczami w pobliżu szkół? 

MEDAL DLA OBROŃCY OJCZYZNY

Marszałek Województwa Wielkopolskie-
go Marek Woźniak wystosował do starosty 
ostrzeszowskiego Lecha Janickiego pismo 
z okazji przypadającej w tym roku 70-tej roczni-
cy zakończenia II wojny światowej, co jest oka-
zją by ponownie podkreślić zasługi tych, którzy 
wykazali się bohaterstwem, odwagą i poświe-
ceniem. Oto fragment pisma: ,,W swej historii 
nasza ojczyzna może poszczycić się pokoleniami 
patriotów o otwartych, światłych umysłach oraz 
szlachetnych postawach. Na nasze uznanie i doce-
nienie zasługuje ich poczucie odpowiedzialności 
za losy kraju oraz wielka odwaga i determinacja, 
z jaką walczyli o ojczyznę. Możemy być dumni z 
kart naszej historii i ludzi, którzy je zapisywali.”

W związku z przypadającą w tym roku rocz-
nicą Jan Stanisław Ciechanowski - minister 
Urzędu ds. Kombatantów przyznał najstarszym 
kombatantom, żołnierzom września 1939 me-
dal pamiątkowy pod nazwą ,,Obrońcom Oj-
czyzny 1939-1945”. Wśród odznacoznych nie 
zabrakło Wielkopolan. Medal z rąk starosty 
Lecha Janickiego w towarzystwie Przewodni-
czącej Rady Powiatu Marianny Powązki oraz wi-
cetarosty Adama Mickiewicza odebrał Tadeusz 
Pacanowki, który 29 września dołączył do za-
szczytnego grona odznaczonych medalem „Za 
Zasługi dla Miasta i Gminy Ostrzeszów”. Sam 
zainteresowany nie krył wzruszenia i zdziwie-
nia, skąd w ludziach tyle uznania. 

W KOŃCU POŻYCZKA CZY DAROWIZNA? 

Nie bez echa pozostała sprawa zakupu cięż-
kiego wozu bojowego dla Państwowej Straży 
Pożarnej w Ostrzeszowie. W swej interpelacji 
do tematu powrócił radny Kazimierz Obsadny: 
- Wracam tu do zwrotu pożyczonej kwoty około 
175 tys. zł Państwowej Straży Pożarnej w Ostrze-
szowie na zakup samochodu gaśniczego. Bardzo 
się cieszę, że pan komendant swoją obecnością nas 
zaszczycił (…) Zapisy w protokołach z posiedze-
nia Zarządu Powiatu po prostu są karykaturalne 
– podkreślał radny cytując dalej wspomniane 
zapisy. - Czy pan komendant jest człowiekiem 
honoru, bo jeżeli się powiedziało, że te pieniądze 
się odda, to trzeba je oddać – pytał. Starosta Lech 
Janicki odpowiadając na interpelację podkreślał, 
że straż ze swej strony przeznaczyła na inwestycje 
około 300 tys. zł i podobna kwota padnie w przy-

szłym roku. - Powiedzmy sobie tak - można o tym 
mówić jeszcze którąś sesję z kolei, naprawdę nie 
dotyczy to zakupu jakiegoś prywatnego samocho-
du ani dla pana komendanta. Jest to ciężki wóz 
bojowy. Drugi wóz, który został wycofany w ten 
sposób, trafił do jednostki, która za niego zapłaciła 
pewną kwotę, myślę, że adekwatną do jego warto-
ści – tłumaczył sytuację. - Proponuję, abyśmy nie 
poruszali tej sprawy dalej, bo już nic nie zmienimy, 
traktujemy to niejako jako wymuszoną pożyczkę 

na następne lata – kontynuował. W dyskusję 
postanowił włączyć się radny Jan Puchała, 
który z kolei poprosił o wyjaśnienie zaistniałej 
sytuacji przez komendanta Maka. - Jeżeli się 
nie mylę, powiedział pan, że trzeba 175 tys. na 
udział własny i potem to zostanie zrefundowane, 
jak gdyby te pieniądze wrócą, 120 tys. zł około na 
konto powiatu, 50 tys. miało zostać na przebudo-
wę placu manewrowego. Czy pan powiedział takie 
słowa na zarządzie? Proszę powiedzieć tak czy nie 
– dopytywał. - Szanowni państwo, to jest historia 
już od kilku lat, od 2010 roku, gdzie powiat obiecał 
175 tys. zł Państwowej Straży Pożarnej. Ja dałem 
dokumenty dotyczące 175 tys. zł i historię, która 
ciągnie się od 2010 roku. Zostało to niezrealizo-
wane, trzeba sobie powiedzieć, teraz nastąpił czas 
- w roku 2015. Oczywiście powiedziałem jasno, że 
jeżeli w trakcie załatwiania tych pieniędzy przez 
komendę wojewódzką będzie możliwość zaosz-
czędzenia, to te pieniądze, że tak powiem, zosta-
ną podzielone. Część może zostać w powiecie. To, 
co żeśmy zaoszczędzili na przetargu, oddamy do 
powiatu – wyjaśniał wywołany do tablicy szef 
ostrzeszowskiej straży pożarnej Tomasz Mak. 

UMOWA PARTNERSKA MIĘDZY GMINĄ 
A POWIATEM

Starosta Lech Janicki na początku sesji 
poprosił o wprowadzenie do porządku obrad 
czterech uchwał, wśród których znalazła się ta 
dotycząca wsparcia finansowego w wysokości 
200 tys. zł dla gminy Kobyla Góra. Wójt Wie-
sław Berski wraz z radnymi zamierzają ubiegać 
się o dofinansowanie na budowę drogi Bierzów 
– Myślniew w ramach Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych. Termin skła-
dania wniosków minął 31 października, a na 
dodatkowe punkty przy ocenie mogły liczyć 
zadania realizowane w ramach partnerstwa, 
stąd pośpiech w podjęciu uchwały. Okazuje się, 
że wśród radnych zagrzmiało po raz kolejny, 
gdyż jak twierdzą,  kolejny raz stawia im się na 
gorąco uchwały do podejmowania. Jako pierw-
sza swój zdecydowany sprzeciw wyraziła radna 
Maria Gorzelanna. - Jeżeli my musieliśmy dziś 
wnieść sesję po to, żeby podjąć taką uchwałę odno-
śnie tego dofinansowania, to pytam się, dlaczego 
pan wójt nie wystąpił do przewodniczącego rady 
u siebie o zwołanie sesji w trybie pilnym, celem 
podjęcia takiej stosownej uchwały!? My musimy, 
natomiast oni nie, więc według mnie nie powinna 
ta uchwała dzisiaj w ogóle być procedowana – tłu-
maczyła. Sceptycznie do tematu podeszli rów-

nież inni radni. - Ja nie widzę zagrożenia, do tej 
pory z samorządami poziomu gminnego nigdy nie 
mieliśmy sytuacji kiedy ktoś kogoś zrobił na szaro 
- wyjaśniał starosta Janicki. Sytuację załagodzić 
próbował również obecny na sesji sam zaintere-
sowany, wójt Wiesław Berski. - Umowa partner-
ska też zobowiązuje do tego, że gmina w przyszłym 
miesiącu podejmie taką samą uchwałę, 200 tys. zł 
odda powiatowi na wskazane cele, jeśli chodzi o in-
westycje drogowe, budowę czy remonty chodników. 

Proszę zrozumieć, że ta umowa partnerska, która 
też jest potrzebna do wniosku, ona też obliguje 
naszą gminę czy Radę Gminy i wójta, że tę kwotę 
musimy państwu oddać. Ja rozumiem państwa 
rozgoryczenie po ostatnich incydentach, które 
były związane z PSP, ale drodzy państwo, gmina 
Kobyla Góra jest na tyle poważną gminą i roz-
sądnymi ludźmi, że nie zrobi czegoś takiego, że po-
podpisuje sobie umowy partnerskie i po uchwaleniu 
przez państwa pomocy finansowej tutaj na sesji, że 
my nie zwołamy sesji i nie podejmiemy uchwały, 
żeby te pieniądze oddać – wyjaśniał. Ostatecznie 
uchwała została podjęta i wójt Berski nie wy-
szedł z pustymi rękami. 

BĘDZIE PUNKT STACJONOWANIA 
HELIKOPTERA?

W swym sprawozdaniu starosta Lech Ja-
nicki poinformował o propozycji jaka wyszła 
z Urzędu Marszałkowskiego, a mianowicie 
budowie punktu stacjonowania na naszym 
terenie helikoptera medycznego. Miałby się 
on znajdować na terenie obecnego lotniska 
Michałków koła Ostrowa Wlkp. i byłby do 
dyspozycji w sytuacjach pilnego przewozu pa-
cjenta. Koszt tej inwestycji wynosić ma 6 mln 
zł. - Kluczem finansowym do podziału obciążeń 
jest podzielenie kwoty, która została do uregulo-
wania po 50% finansowaniu przez marszałka na 
powiaty i gminy w takim wymiarze, że na jednego 
mieszkańca powiatu 1,37 zł, na mieszkańca gminy 
2 zł. To stworzy możliwość finansowania całości tej 
inwestycji. Oczywi-
ście do decyzji rad 
jest jeszcze bardzo 
daleko. Sprawa jest 
warta do przeli-
czenia i może być 
rozłożona w latach 
2016-2017. Kwe-
stia do rozstrzy-
gnięcia, do umiesz-
czenia w budżecie i 
czy rada wyrazi na 
to zgodę – propo-
nował starosta. 

Jak wyjaśniał, 
po wstępnych roz-
mowach z ościen-
nymi samorzą-
dami, powiaty i 
gminy godzą się 
na taką partycy-

pację. W przypadku powiatu ostrzeszowskiego 
wkład finansowy wynosiłby około 70 tys. zł, 
które miałoby być rozłożone w budżecie na ko-
lejne dwa lata. Czy pozostałe powiaty wyrażą 
chęć partycypacji i czy lotnisko dla helikoptera 
medycznego zostanie wybudowane, czas poka-
że. 

W SZKOLE NIE MA MIEJSCA DLA NARKOTY-
KÓW I DOPALACZY

Stawiają na najwierniejszego i największego 
przyjaciela człowieka jakim jest pies, a towarzy-
szyć mu ma najnowsza technologia w postaci 
dronu. Mowa tu o Fundacji „Pro Familia Mea”, 
której prezes Magdalena Ignaczak na minionej 
sesji zaproponowała samorządowi powiatowe-
mu partnerstwo w realizacji projektu mającego 
na celu ograniczenie dystrybucji narkotyków 
i dopalaczy w pobliżu placówek oświatowych. 
Aktualnie trwają przygotowania do projektu, 
który miałby ruszyć najwcześniej od przyszłe-
go roku szkolnego, a związane jest to z tym, że 
obecne na sali sesyjnej szczenięta - owczarki 
belgijskie muszą przejść specjalistyczne szko-
lenia. - Pieski te przeszły nabór, który był zor-
ganizowany przez Fundację ,,Pro Familia Mea”, 
zostały wybrane do tego, aby pracować na rzecz 
naszej fundacji w ramach projektu, który ma na 
celu ograniczenie dystrybucji narkotyków w pobli-
żu szkół, bo taki jest nasz główny cel – wyjaśniała 
prezes Fundacji Magdalena Ignaczak. - Oprócz 
tych piesków chcielibyśmy również skorzystać z dru-
giej metody, a mianowicie nowoczesnej technologii 
dronu (…) Chcielibyśmy, żebyście państwo zgodzili 
się na współpracę między naszą fundacją a powia-
tem i pozwolili nam na takie patrole – mówiła.

Działania miałyby mieć charakter stricte 
prewencyjny. - Chodzi o to, żeby tych, którzy 
wpadliby na pomysł posiadania przy sobie narko-
tyków, ich sprzedawania osobom nieletnim, sku-
tecznie do tego zniechęcić. Jeżeli okazałoby się, że 
specjalistycznie wyszkolone psy czy też operatorzy 
naszych dronów zauważyliby podejrzane sympto-
my, wówczas zawiadamiamy policję (…) Bylibyśmy 
troszkę takim straszakiem, który miałby zniechę-
cać do sprzedaży narkotyków w pobliżu szkół – 
przekonywała Ignaczak. 

Radni nie sprzeciwiali się tego typu dzia-
łaniom w pobliżu ostrzeszowskich szkół, tym 
bardziej, że nie musieliby partycypować w kosz-
tach prowadzonej akcji. Sami zainteresowani 
z kolei podkreślali, że z racji, że są organizacją 
pozarządową, nie oczekują konkretnych opłat, 
natomiast jeżeli byłaby wola wsparcia projek-
tu, wówczas jest taka możliwość i oczywiście 
można wpłacać darowizny na konto fundacji. 
Decyzja o współpracy pozostaje jednak w gestii 
dyrektorów szkół, z którymi pomysłodawcy 
projektu w najbliższym czasie z pewnością się 
skontaktują. 

MaG

XV sesja Rady Powiatu w Ostrzeszowie
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TROCHĘ HISTORII O NASZYCH GMINACH

Na terenie obecnej gminy znajdowały się ba-
gna porośnięte szuwarami, tatarakami, w 

których gnieździły się różnego rodzaju ptaki, a 
wśród nich czajki. Legenda głosi że nazwa miejsco-
wości powiązana jest z czajkami, które gromadziły 
się na podmokłych terenach.

Dzieje osadnictwa Czajkowa nie charakteryzowały się cechami, które 
odróżniały by je od pozostałego obszaru Wielkopolski. Niewiele jest też 
materiałów wykopaliskowych z tego terenu. Pierwsze ślady związane z osie-
dlaniem się ludności na tym terenie pochodzą z późnego paleolitu (12 - 11 
tys. lat p. n. e.), jednak dopiero około 4500 r. p. n. e. formy te ulegają stabi-
lizacji wraz z pojawieniem się społeczności neolitycznych. Do roku 4200 p. 
n. e. na terenie Kotliny Grabowskiej postęp w gospodarce doszedł zaledwie 
do wyższych form zbieractwa, łowiectwa i rybołówstwa. Osiadły tryb życia 
zaczął się w okresie pucharów lejkowatych. Zaczęły pojawiać się narzędzia 
gładzone i wiercone oraz naczynia gliniane. Uprawa roli polegała na spulch-
nianiu kijem lub motyką niewielkich poletek. Jednak zasadnicze znaczenie 
dla ludności miało zbieractwo, rybołówstwo i myślistwo. Dominującymi 
uprawami były pszenica, jęczmień, proso, groch, soczewica i bób. Hodo-
wano wówczas woły, owce i świnie. Kultury neolityczne przyczyniły się do 
rozwoju technik uprawy roli, hodowli oraz wytwarzania narzędzi. Wraz z lu-
dami kultury pucharów dzwonowatych na terenie Wielkopolski rozpoczęła 
się epoka brązu, która stopniowo wypierała neolit. W późniejszym okresie 
epoki brązu rozpoczęło się stosowanie radła typu krzywogrzędzielowego 
i rylcowego, nasiliła się hodowla zwierząt domowych. Początkowo gospo-
darka pasterska przeważała nad rolnictwem, jednak z biegiem czasu zaczęły 
tu zachodzić zmiany. Pojawiły się sierpy z brązu. Około 1000 r. p. n. e. na 
terenie Wielkopolski pojawiła się wykształcona w III okresie epoki brązu 
kultura łużycka , która początkowo zajmowała się chowem zwierząt. Coraz 
większego znaczenia nabierała uprawa roli, dzięki stopniowemu ulepszaniu 
prymitywnych narzędzi. Wraz z wpływami kultury celtyckiej, na ziemie te 
tra� ło żelazo. Kultura łużycka rozwijała się do VI w p. n. e. Wskutek najaz-
dów Scytów, Illirów oraz walk współplemiennych została ona wyparta 
i zastąpiona kulturą przeworską. W tym czasie pojawiła się uprawa 
żyta, które stało się i jest po dzień dzisiejszy najważniejszym zbożem 
uprawianym w Wielkopolsce. Kultury łużycka, przeworska i pomorska sta-
nowiły podstawę do narodzin na tych ziemiach kultury lechickiej.

Czajków jest jedną z najstarszych wsi położonych nad Łużycą - pierwsze 
wzmianki o miejscowości pochodzą z 1565 roku. Kolejne, dokładniejsze już 
informacje są z roku 1773 i pochodzą z inwentarza starostwa grabowskiego, 
który wymienia klucz kuźnicki składający się ze wsi: Kuźnica Grabowska, 
Czajków, Głuszyna wraz z pustkowiami. Wieś Czajków była zobowiązana 
przekazywać do dworu grabowskiego “owsa osepowego na Św. Marcin wier-
tli 6,5 miary sieradzkiej”. Młyn, tartak i gorzelnia działające na terenie Czaj-
kowa płaciły łącznie 34 złotych polskich czynszu. Losy Czajkowa i całego 
klucza kuźnickiego były związane z losami starostwa grabowskiego, które 
zostało utworzone w 1460 r. W roku 1792 starostwo grabowskie wraz z całą 
Wielkopolską znalazło się w Królestwie Prus. Po Kongresie Wiedeńskim 
granica na Prośnie podzieliła dawne starostwo na dwie części: główna część 
z Grabowem i kluczem mikstackim pozostała w granicach Prus, natomiast 
cały klucz kuźnicki z Czajkowem i Kraszewicami znalazł się w Rosji.

15 listopada 1919 roku została erygowana Para� a Czajków pod wezwa-
niem św. Stanisława Biskupa i Męczennika. Wydzielił ją Biskup Włocławski 
Stanisław Zdzitowiecki, w całości z para� i Kraszewice. Kościół zbudowany 
został w latach 1919 - 1920 kosztem para� an i staraniem proboszcza ks. 
Stanisława Masłowskiego. Został poświęcony w 1920 r. przez dziekana wie-
ruszowskiego i proboszcza cieszęcińskiego ks. Hipolita Zielińskiego. Około 
roku 1930 wybudowano również plebanię. W czasie okupacji kościół był 
zamknięty i obrabowany przez okupantów z paramentów liturgicznych. 
Po wojnie staraniem proboszcza ks. Lucjana Nowaka zaopatrzono kościół 
w nowe paramenty liturgiczne a także ufundowano trzy nowe dzwony.

 Gmina Czajków powstała 1 października 1982 r. w wyniku oddzielenia 
od gminy Grabów nad Prosną jej południowo-wschodniej części.

CZAJKÓW

Pierwsza pisemna wzmianka o Doruchowie ukazała 
się w Kodeksie Dyplomatycznym Wielkopolski pod nr 81 
w dniu 20 października 1213 roku. Doruchów był w po-
czątkach XV wieku własnością Wierzbiętów Kępińskich, 
z których wywodzi się linia Wierzbiętów Doruchowskich 
herbu Niesobia. Linia Wierzbiętów Kępińskich i Doru-
chowskich wywodzi się od kasztelana poznańskiego i ge-
neralnego starosty Wielkopolski, Wierzbięty z Paniewic 
(1352 - 1375). 

Doruchów leży przy starożytnej drodze handlo-
wej prowadzącej przez powiat ostrzeszowski z połu-
dniowych krajów Europy nad Morze Bałtyckie. Polski 
uczony N. Sadowski pisze, że dążyli tą drogą kupcy po 
bursztyn. W XV w istniała w Doruchowie huta żelaza 
„Stara Huta”, w połowie XVI w powstała kolejna huta 
tzw. „Zalesianka”. W roku 1852 znajdowała się tutaj 
fabryka papieru „Dąbrówka” Z ważniejszych wydarzeń 
historycznych Doruchowa i lat, które odcisnęły swe pięt-
no, wymienić należy: rok 1699 - był rokiem strasznego 
głodu, w 1710 roku szerzyła się tutaj epidemia cholery. 
Ksiądz Tobiasz wspomina w swojej kronice o nadzwy-
czajnych opadach gradu w 1740 r. 

30 października 1768 roku w Doruchowie został 
ochrzczony Teofil Wolicki h. Nabram, syn Ignacego i 
Józefy (Barbary) Wiesiołowskiej. Pracował on w bibliote-
ce królewskiej króla Stanisława Augusta, otrzymał kano-
nikat w Poznaniu i probostwo kolegiaty sieradzkiej, archi-
diakonię poznańską, repozyturę gnieźnieńską, sprawował 
funkcję rządowego radcy szkolnego, a w 1828 roku został 
wybrany arcybiskupem gnieźnieńskim i poznańskim. 
Był posłem z powiatów poznańskiego i śremskiego do 
Sejmu Księstwa Warszawskiego. Po zgonie arcybiskupa 
Gorzańskiego wybrany został w 1825 roku wikariuszem 
kapitulnym i rządził archidiecezją aż do wyniesienia na 
arcybiskupa. Otoczył w tych latach szczególną opieką 
szkoły para� alne, zainicjował z powodzeniem akcje dla 
stworzenia nowego mauzoleum Mieszka I i Bolesława 

Chrobrego w katedrze poznańskiej. 
Zmarł 21 grudnia 1829 roku, pocho-
wany został w krypcie pod kaplicą 
Szołdryskich katedry poznańskiej. 
Skromnym pomnikiem jego pamięć 
uwiecznił hrabia Edward Raczyński. 

Przy neoromańskim kościele z roku 1889 znajduje 
się grobowiec  rodziny � ielów, w którym pochowany 
jest m.in. ppor. Stanisław � iel (1881-1943), dowódca 
Powstania Wielkopolskiego w Ostrzeszowie, więzień 
obozów hitlerowskich. 

W Powstaniu Wielkopolskim było to miejsce kwa-
terowania sztabu południowego odcinka powstańcze-
go. W 1775 r. w Doruchowie odbył się ostatni w Polsce 
proces kobiet podejrzanych o czary. Opierając się na 
dawnym prawie magdeburskim, dziedzic z Doruchowa 
dopuścił się straszliwego morderstwa na 14 niewinnych 
kobietach. Dziedzicowi mord uszedł bezkarnie, bo prawo 
zrodzone z ciemnoty i zabobonu zezwalało na taką spra-
wiedliwość. W opinii wielu badaczy, doruchowski proces 
wpłynął na wprowadzenie ustawy w roku 1776 przez 
Sejm Rzeczpospolitej zakazującej prowadzenia procesów 
o czary przez sądy grodzkie.

DORUCHÓW

Prawa miejskie Mikstat otrzymał ok. 1366 roku. Wydano 
wówczas przywilej, w którym Janko, syn Mikołaja Zaremby, 
pan i dziedzic na Komorowie, sprzedał wójtostwo w mieście 
Mixtad. W początkach swej historii (w latach 1382–1482) 
miasto należało do Śląska, a za panowania Władysława Ja-
giełły wraz z Ziemią Wieluńską znalazło się w Wielkopolsce.

Nazwa Mikstat pochodzi prawdopodobnie od staropol-
skiego słowa mikstatnik, czyli  tragarz. Możliwe też, że jest 
ona niemiecką wersją wcześniejszej polskiej nazwy miejsco-
wości – Komorów lub Komorowo (niem. Mücke – komar, 
Stadt – miasto) – utworzoną przez niemieckich osadników.

W 1391 r. miasto strawił wielki pożar. Król Jagiełło 
przyznał wtedy Mikstatowi przywilej, w którym na okres 
5 lat zwalniał mieszczan od płacenia podatków, by mogli 
podźwignąć się z poniesionych strat. Po kolejnym pożarze 
Zygmunt Stary wydał nowy akt lokacyjny miasta (1528). 
Z kolei od Zygmunta III Wazy Mikstat otrzymał w 1590 r. 
przywilej na urządzanie 4 jarmarków w roku (oprócz coty-
godniowych targów) oraz przywilej słodowników.

Przywileje te przyczyniły się do gospodarczego rozwoju 
miasta, w którym szczególnie dobrze miało się słodownic-
two i piwowarstwo. Wykaz podatkowy z 1563 r. podaje, że 
tym okresie w Mikstacie mieszkało 12 rzemieślników, a w 
końcu XVI w. działały 2 cechy. W 1611 r. w rozwijające się 
miasto uzyskało zgodę na utworzenie szpitala; wiadomo 
także, że w 1670 r. działała tu już szkoła para� alna. Akta 
lustracji dóbr królewskich odnotowują, że w XVI i XVII w. 
miasto liczyło 65 domów opłacających 23 � oreny czynszu 
rocznie.

Niestety, wojny XVII i XVIII w. przyniosły Mikstatowi 
duże zniszczenia: w połowie XVIII w. miasto liczyło nie wię-
cej niż 500 mieszkańców.

Po II rozbiorze Polski w 1793 r. Mikstat dostał się pod 
panowanie pruskie, następnie znalazł się w granicach Księ-
stwa Warszawskiego (1807–1815), a po jego upadku przez 
kolejne 104 lata ponownie należał do Prus.

W 1822 r. miasto spustoszył kolejny pożar, z którego 
ocalały jedynie: poczta, kościoły, probostwo i wzniesiona 

w 1812 r. szkoła. Miasto podźwignęło 
się jednak i 23 lata później liczyło już 
143 budynki mieszkalne i 1295 miesz-
kańców. „Słownik geogra� czny Króle-
stwa Polskiego” odnotowuje, że w 1871 
r. miasto miało już 152 domy i 1437 mieszkańców, wśród 
których było 1249 katolików, 36 ewangelików i 152 Żydów; 
w owym czasie mieszkańcy Mikstatu zajmowali się głównie 
rolnictwem i chowem bydła.

Pod zaborami miasto stopniowo traciło na znaczeniu, 
silne były tu jednak tradycje narodowe, Mikstaczanie przez 
dziesięciolecia aktywnie demonstrowali swój patriotyzm, 
uczestnicząc w powstaniach kościuszkowskim, listopado-
wym i styczniowym; stworzyli także kompanię wojska, 
która wzięła udział w walkach powstania wielkopolskiego. 
W mieście powołano do życia nowe instytucje, m.in. Biblio-
tekę Ludową, Towarzystwo Przemysłowe, Kółko Rolnicze, 
a w 1869 r. utworzono bank, który był pierwszą tego typu 
placówką na południu Wielkopolski.

W okresie II wojny światowej Wielkopolska, w tym także 
Mikstat, została wcielona do III Rzeszy. W 1942 r. landrat 
ostrowski podjął decyzję o przesiedleniu w okolicę miasta 
ok. 2000 Polaków jako robotników przymusowych (tzw. 
Polenreservat), lecz rok później akcji zaniechano. W dniu 
22.01.1945 r. miasto zostało wyzwolone spod okupacji hi-
tlerowskiej. Po wojnie Mikstat wrócił w granice Polski.

MIKSTAT
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Grabów nad Prosną to miasto z bogatą historią i trady-
cją. We wczesnym średniowieczu była to wieś królewska, 
gród i osada handlowa na Pogrodziu. Pierwsza udoku-
mentowana wzmianka o Grabowie jako wsi królewskiej 
położonej nad Prosną pochodzi z 1264 roku. Jej dzier-
żawcą był wówczas wojewoda poznański Beniamin Za-
remba. O zamku w Grabowie czytamy w dokumentach z 
1366 roku. Zapis nazwy Grabów – na oznaczenie zarów-
no osady, jak i zamku – pochodzi z 1391 roku. Nazwa 
miasta wzięła się prawdopodobnie od jego położenia 
w grabowym lesie nad rzeką Prosną. 20 sierpnia 1416 
roku w Wiślicy, na prośbę ówczesnego dziedzica Marcina 
z Kalinowy Zaremby, kasztelana sieradzkiego, król Wła-
dysław Jagiełło nadał osadzie Grabów przywilej lokacyj-
ny oparty na prawie magdeburskim, które dawało miastu 
spore możliwości samorządowe, oparte nie na zwycza-
jach, jak dotychczas, lecz urzędowych podstawach.

Grabów był miastem królewskim położonym na waż-
nych szlakach handlowych, siedzibą starostwa niegrodo-
wego. Początkowo był związany z ziemią wieluńską, a do 
końca XVIII wieku z województwem sieradzkim. Rozwi-
jał się jako ośrodek rzemiosła (zwłaszcza sukiennictwa 
i piwowarstwa), handlu, rolnictwa i hutnictwa opartego 
na rudach darniowych. W dziejach Grabowa ważną rolę 
odgrywał Kościół, zwłaszcza od połowy XVII wieku, gdy 
do miasta sprowadzono franciszkanów. W latach 1815-
1918 pełnił funkcję miasta granicznego po pruskiej stronie 
granicy z Rosją. Miasto straciło swe dotychczasowe znacze-
nie, stało się prowincjonalną miejscowością. W 1918 roku 
Grabów odzyskał niepodległość. Mieszkańcy miastecz-
ka brali czynny udział w powstaniach narodowych z lat 
1830-1831, 1863-1864, 1918-1919. 21 stycznia 1945 

roku nastąpiło wyzwolenie Grabowa 
spod okupacji hitlerowskiej.

Liczne pożary epidemie i spusto-
szenia, dokonane przez walczące lub 
przechodzące wojska, powodowały 
migrację ludności. Dlatego też Grabów nie miał nigdy 
ustabilizowanej liczby mieszkańców. Można przyjąć, że 
do końca XVII wieku liczył około 300 do 400 mieszkań-
ców. Przeważała ludność polska, choć pojawiali się też 
w większej liczbie także Żydzi i Niemcy, szczególnie po 
drugim rozbiorze Polski. W drugiej połowie XIX wieku 
Grabów liczył około 1500 – 1900 mieszkańców.

Herbem Miasta Grabów nad Prosną występujący w pie-
częciach już w XV w. a o� cjalnie zatwierdzony w 1939 r. 
jest pelikan - biały ptak stojący na zielonym gnieździe, 
karmiący własną krwią trzy pisklęta. W myśl legendy, 
podczas jednej z zaraz zrozpaczone matki karmiły dzieci 
własną krwią.

GRABÓW NAD PROSNĄ

TROCHĘ HISTORII O NASZYCH GMINACH

Region kobylogórski był terenem osadniczym już 
w bardzo zamierzchłych czasach. W pobliskim Bierzowie 
znaleziono siekierkę z krzemienia pasiastego, w osadzie 
Gęstwa okrzeski krzemowe, w Mostkach wióry okrzesko-
we i narzędzia krzemowe, a w miejscowości Zmyślona Li-
gocka siekierkę chloromelanitową, która jest wielką rzadkością. Znaleziska te 
świadczą, że teren ten zasiedlony był już we wczesnej epoce kamiennej około 
8000 – 7000 lat przed naszą erą. Z samej Kobylej Góry zachował się skarb 
przedmiotów brązowych, pochodzący ze znacznie bliższych nam czasów, bo 
z okresu kultury łużyckiej, a więc około 800 – 400 lat przed naszą erą. W jego 
składzie znalazły się dwa naszyjniki żłobkowane skośnie.

W przekazach źródłowych wiadomości o Kobylej Górze pojawiają się po 
raz pierwszy w końcu XIV w., kiedy w Polsce rozpoczął rządy Władysław 
Jagiełło. W 1387 r. zapisano, że właścicielem Kobylej Góry i Pisarzowic jest 
Filip Mężyk z rodu Wieniawitów. Tenże Mężyk występuje również w zapi-
sach z 1406 r. Z roku 1422 i lat następnych pochodzą informacje o posiadanych 
przez Kobylą Górę 11 łanów ziemi, z których płacono czynsz. Bardzo istotna 
jest wiadomość zapisana pod rokiem 1424; wymienia ona Annę, żonę wójta 
- Alberta (Wojciecha), co świadczy, że Kobyla Góra już wtedy była miastem. 
W okresie rzymskim prawdopodobnie przebiegała tędy jedna z odnóg szlaku 
bursztynowego. Od 1424 r. informacje o naszej miejscowości jako mieście stale 
się powtarzają.

W 1793 roku Kobyla Góra utraciła prawa miejskie. Miejscowość była w tym 
okresie niewielka W jej obrębie w 1793 roku stało tylko 14 domów krytych 
szkudłami, trzy stodoły i jedna studnia publiczna. Ulice nie były wybrukowane. 
W latach 1820-1840 liczba domów mieszkalnych zwiększyła się z 18 do 40, 
a w latach 1890-1910 z 43 do 53. początkowo znajdowały się tutaj też dwie 
świątynie - katolicka i synagoga, a pod koniec XIX w. pobudowano również 
ewangelicką. Oprócz produkcji rolniczej działalność gospodarcza opierała się 
na siedmiu młynach, usytuowanych na rzece Meresznicy.

W końcu stycznia 1793 roku, w wyniku II rozbioru Rzeczpospolitej, Kobyla 
Góra znalazła się w granicach państwa pruskiego. Stan ten utrzymał się aż do 
1918 roku, z wyjątkiem okresu Księstwa Warszawskiego (od 1807 do 1815 
roku).

W okresie zaborów dla Kobylej Góry bardzo ważny był handel, mimo 
że w 1793 roku mieszkańcy zrzekli się praw miejskich, to nadal mogli 
korzystać z możliwości organizacji targów.

Ważnym wydarzeniem, które ułatwiło kontakty handlowe, było otwarcie 
w 1860 roku szosy z Ostrzeszowa, przez Kobylą Górę do Sycowa i dalej do 
Wrocławia.

Wielkie nieszczęście spotkało Kobylą Górę w 1879 r., kiedy prawie cała miej-
scowość padła pastwą płomieni. Z wyjątkiem świątyń i kilku domów spłonęły 
wszystkie domy mieszkalne i budynki gospodarcze. Kobylą Górę odbudowano 
głównie w latach 1879-1880.

Do II poł. XIX w. Kobyla Góra była miejscowością o licznej społeczności żydowskiej. 
Jeszcze w latach 70. XIX w. Żydzi stanowili 45% z 359 mieszkańców.

Intensywna emigracja Żydów z Wielkopolski w II poł. XIX w. zmieniła krajobraz 
etniczny Kobylej Góry. W 1905 r. liczyła ona 455 mieszkańców, z czego 62% stanowili 
Polacy, 21% Niemcy i 17% Żydzi. Katolicy stanowili 56% ludności, protestanci 27%.

W 1908 r., w ramach prowadzonej w prowincji poznańskiej polityki germani-
zacyjnej, administracja pruska zmieniła o� cjalną nazwę miejscowości z Kobyla-
gora na Haideberg. Nazwa ta utrzymała się do przejęcia władzy przez Polaków 
w 1919 r. w Powstaniu Wielkopolskim, które swym zasięgiem objęło również 
powiat ostrzeszowski. Sformowane wówczas przez Polaków straże ludowe pro-
wadziły zaciekłe walki z niemieckim Grenzschutzem. Walki powstańcze toczyły 
się także w rejonie Kobylej Góry, na który Niemcy nacierali od strony Sycowa. 
15 stycznia 1919 roku doszło do zwycięskiej potyczki pod Ligotą.

W 1920 r., na mocy traktatu wersalskiego, miejscowość wraz z większością 
historycznej Wielkopolski została włączona w skład Rzeczpospolitej Polskiej. 
Nastąpił odpływ dużej części ludności niemieckiej oraz żydowskiej do Niemiec.

W 1939 roku miało dojść do połączenia wsi Kobyla Góra i Góry, co było 
spowodowane małą ilością mieszkańców obu wsi sołeckich (do Kobylej Góry 
należało wówczas 48 domów). Do połączenia nie doszło z powodu sprzeciwu 
wojewody poznańskiego. Dopiero po 1 września 1939 władze niemieckie po-
łączyły wioski.

KOBYLA GÓRA

Informacje pochodzą ze stron internetowych poszczególnych gmin.

Kraszewice to jedna z najstarszych i największych miej-
scowości na wschód od rzeki Prosny, położona na lewym 
brzegu rzeki Łużycy, w odległości około 7 km od Grabo-
wa n. Prosną - w województwie wielkopolskim w powie-
cie ostrzeszowskim. Najbliżej Kraszewic położony jest 
Ostrów Wielkopolski i Kalisz. Do Poznania jest około 
170 km.

Najstarsza wiadomość o Kraszewicach pochodzi 
z XIII w. W 1431 r. Kraszewice były zarejestrowane jako 
wieś królewska należąca do starostwa grabowskiego oraz 
Ziemi Wieluńskiej. W okresie od XVI do XVIII w. rozwijało 
się bartnictwo, wyrób piwa i spirytusu. Od pierwszej po-
łowy XV w. do początku XIX w. istniała tutaj huta żelaza 
wytapianego z rudy darniowej. W 1423 r. w Kraszewi-
cach miał miejsce przywilej fundacyjny Kuźnicy wystawiony 
przez Władysława Jagiełłę w Lewoczy. W 1641 r. nastąpiła 
fundacja Kościoła w Kraszewicach. W 1649 r. król Jan 
Kazimierz oddał starostwo grabowskie, a więc i Kra-
szewice Janowi Kazimierzowi Krasińskiemu. W 1655 r. 
dekret króla Jana Kazimierza określa liczbę mieszkań-
ców na 617 osób.

W roku 1736 i 1737 na ziemi wieluńskiej panował 
wielki głód, który dotknął także mieszkańców Kraszewic. 
Przywilejem Augusta III Sasa z dnia 17 lipca 1754 r. w Kra-
szewicach powstało samodzielne wójtostwo mające własny 
folwark, a także browar, młyn i karczmę. Pod koniec XVII 
w. wieś została oczynszowana. Dwukrotnie doszło tu do 
wybuchu buntu chłopów - pierwszego w 1761 r., a drugiego 
w 1789 r., na którego czele stanął Jan Pawlik.

W latach 1882-88 został wybudowany neogotycki ko-
ściół para� alny p.w. Świętych Apostołów Piotra i Pawła. 
Barokowe wyposażenie wnętrza pochodzi z poprzednie-
go kościoła z 1787 r. Na cmentarzu para� alnym znajdu-
je się pomnik żołnierzy Wojska Polskiego poległych we 
wrześniu 1939 r. i grób powstańca z 1863 r.

W Mącznikach wybudowany jest obelisk upamięt-
niający i śmierć 17 Polaków w 1939 r. W Kuźnicy Gra-
bowskiej znajdują się kamień pamiątkowy z napisem: 
„W setną rocznicę bitwy powstańczej 1863 - 1963”’; po-
mnik poświęcony o� arom I i II wojny światowej i tablica 
pamiątkowa dotycząca o� ar II wojny światowej.

Zgodnie z postanowieniem Kongresu Wiedeńskiego 

z 1815 r. ziemie Wielkopolski zostały 
podzielone między dwóch zaborców: 
Rosję i Prusy. Granica przebiegała na 
Prośnie i gmina znalazła się w zaborze 
rosyjskim. Odzyskanie niepodległości 
w 1918 r. mieszkańcy uczcili sadząc w centralnej części 
wsi obok kościoła dąb zwany „Dębem wolności”. W okre-
sie międzywojennym Kraszewice znacznie się rozwinęły, 
wybudowano między innymi drogę bitą z Kraszewic do 
Grabowa, nowy budynek szkoły oraz rozpoczęła działal-
ność Ochotnicza Straż Pożarna. Wytyczono i zakupiono 
ziemię pod nowy cmentarz.

W budynku wikariatki działała spółdzielnia handlo-
wa. Handlem zajmowali się Żydzi, którzy byli właścicie-
lami większości sklepów. Lata II wojny światowej tragicz-
nie zapisały się w świadomości mieszkańców, ludność 
wysiedlano i wywożono do Niemiec, zawieszono dzia-
łalność szkoły. W czasie okupacji Kraszewice podlegały 
pod Kraj Warty. Na czele gminy stał komisarz niemiecki, 
a urzędnikami byli Polacy. 20 stycznia 1945 r. Armia Ra-
dziecka wyzwoliła Kraszewice.

W kwietniu 1945 r. uczniowie rozpoczęli naukę w szko-
le, działalność wznowiła OSP. W roku 1949 została 
utworzona Biblioteka Publiczna. W 1955 r. Kraszewice 
ponownie wróciły do reaktywowanego powiatu ostrze-
szowskiego. Granice administracyjne obecnego kształtu 
Gminy zostały wytyczone w latach 80-tych i obejmują 
11 sołectw.

KRASZEWICE
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Dwunastu posłów będzie miała południowa Wielkopol-
ska w Sejmie ósmej kadencji. Z protokółu opublikowa-

nego przez Okręgową Komisję Wyborczą w Kaliszu wynika, 
że pięć mandatów w naszym regionie zdobyło Prawo i Spra-
wiedliwość, cztery Platforma Obywatelska, a po jednym Pol-
skie Stronnictwo Ludowe, Ruch Kukiz’15 i partia Nowocze-
sna. Na Wiejskiej nie zobaczymy przedstawiciela ziemi 
ostrzeszowskiej, są za to reprezentantki ziemi kępińskiej – 
Bożena Henczyca z PO oraz Andżelika Możdżanowska - „je-
dynka” PSL. 

Ogólnopolskie wyniki wyborów do Sejmu RP przedstawiają się 
następująco: 

Prawo i Sprawiedliwość – 37,58% (235 mandatów)
Platforma Obywatelska – 24,09% (138 mandatów)
Kukiz’15 – 8,81% (42 mandaty)
Nowoczesna – 7,60% (28 mandatów)
Zjednoczona Lewica – 7,55% (0)
Polskie Stronnictwo Ludowe – 5,13% (16 mandatów)
KORWiN – 4,76% (0)
Razem – 3,62% (0)
Dla partii Jarosława Kaczyńskiego oznacza to samodzielne rzą-

dy bez przymusu tworzenia koalicji z innymi ugrupowaniami, co 
jeszcze nie zdarzyło się po 1989 roku. Przed czterema laty było nie-
mal dokładnie odwrotnie. Platforma Obywatelska odnosiła wtedy 
ogromny sukces przekonując do siebie aż 39,18 proc. Polaków. Te-
raz role się odwróciły. Prawo i Sprawiedliwość zdobyło 37,58 proc. 
głosów, a PO w ciągu czterech lat straciła aż 15 pkt. proc. poparcia. 
Partia Donalda Tuska w wyborach parlamentarnych z 2011 r. zdo-
była 207 mandatów. PiS przekonał wtedy do siebie 29,89 proc. 
głosujących i zdobył 157 mandatów. Teraz 235. 

Wygrana w tych wyborach jest dla PiS-u nie tylko powodem do 
dumy, ale też oznacza bardzo dużą odpowiedzialność i wyzwanie, 
tym bardziej, że w kampanii wyborczej przedstawiciele PiS-u zapo-

wiadali szereg rewolucyjnych zmian, które, jak już słychać, planują 
wcielać w życie w kolejnym roku.

Wyniki ogólnopolskie znalazły także odbicie w naszym okręgu. 
Tak jak wskazywały przedwyborcze sondaże, wyborcy z okręgu nr 
36, kalisko-leszczyńskiego, również postawili na partię Jarosława 
Kaczyńskiego, wprowadzając do sejmowych ław: Jana Dziedzi-
czaka, Joannę Lichocką, Tomasza Ławniczaka, Jana Mo-
sińskiego oraz Piotra Kaletę. Wśród 138 posłów Platformy 
Obywatelskiej w Sejmie zobaczymy także Mariusza Witczaka, 
Jarosława Urbaniaka, Wojciecha Ziemniaka i Bożenę Hen-
czycę. Ostatnie trzy mandaty w naszym okręgu przypadną „je-
dynkom” PSL-u, Kukiza i Nowoczesnej, czyli: Andżelice Możdża-
nowskiej, Jerzemu Kozłowskiemu i Adamowi Szłapce. To, jak 
widać, spore przetasowanie na politycznej scenie. 

Jak zatem zagłosowali wyborcy z powiatu ostrzeszowskie-
go i na kogo najchętniej oddawali swoje głosy? 

Frekwencja w powiecie ostrzeszowskim wyniosła 44,69 proc. 
Uprawnionych do głosowania było 43834 osób, z przywileju tego 
skorzystało 19591 mieszkańców, którzy oddali 18851 głosów waż-
nych. Okazuje się, że obszerna broszura, pełna nazwisk kandy-
datów do Sejmu, kolejny raz sprawiła trudność wielu wyborcom. 
Liczba głosów nieważnych przybrała w naszym powiecie liczbę 
trzycyfrową – 740. W rozbiciu na poszczególne gminy powiatu 
najwięcej nieważnych głosów oddano w gminie Ostrzeszów – 285, 
ale patrząc na liczbę głosujących – 8928 - nie wygląda to wcale 
najgorzej, jeśli wziąć na przykład Grabów nad Prosną, gdzie na 
2830 głosujących ważne głosy oddało 2696 osób, co daje 134 głosy 
nieważne. Kolejna to gmina Kobyla Góra – 86 nieważnych gło-
sów; Doruchów – 77; Mikstat – 76; Kraszewice – 42; Czajków – 40. 
Głównym powodem unieważnienia głosu było postawienie znaku 
„X” obok nazwiska dwóch lub większej liczby kandydatów z róż-
nych list. Do urn wrzucano też karty bez znaku „X” przy nazwisku 

KTO ZASIĄDZIE W PARLAMENTARNYCH ŁAWACH?

PiS PO PSL Kukiz'15 Zjednoczona
Lewica

Nowocz
esna

KOR
WiN

Razem KWW 
Stonogi

JOW Samoobro
na

CZAJKÓW 39,35 14,41 22,68 9,4 5,51 2,26 2,63 3,13 0,5 0,13 0

DORUCHÓW 34,74 15,23 26,2 8,19 5,65 3,69 3,35 2,19 0,46 0,23 0,06

GRABÓW N./P 34,12 15,54 18,21 9,35 8,53 5,12 4,56 2,37 1,52 0,48 0,19

KOBYLA 
GÓRA

25,85 20,59 26,97 6,62 4,63 5,06 5,45 2,43 1,75 0,44 0,19

KRASZEWICE 33,33 16,01 24,21 9,59 4,38 4,28 4,38 2,7 0,47 0,37 0,28

MIKSTAT 40,53 14,3 12,2 7,88 12,41 2,86 5,61 3,02 0,76 0,22 0,22

OSTRZESZÓW 27,99 24,57 13,99 7,95 8,87 7,21 4,22 4,2 0,54 0,36 0,09

OGÓŁEM 31,27 20,06 17,9 8,17 8,02 5,55 4,4 3,32 0,82 0,35 0,13

Jak zagłosowali mieszkańcy powiatu ostrzeszowskiego (wyniki procentowe). 

Na nic zdały się apele, prośby, banery, wycieczki do gabi-
netu burmistrza... 29 października Rada Miejska Grabo-

wa nad Prosną podjęła dwie uchwały intencyjne w sprawie prze-
kształcenia szkół. Oznacza to daleko idącą reorganizację 
oświaty na terenie miasta i gminy.

Tak jak się spodziewano, emocji nie brakowało, wszak na sesji Rady 
Miejskiej Grabowa nad Prosną jaka odbyła się w ubiegłą środę, ważyły 
się dalsze losy szkół podstawowych w Bukownicy i Marszałkach. Stąd 
w obradach uczestniczyła społeczność z dwóch miejscowości, która 
uważnie śledziła przebieg sesji, jak i samo głosowanie. Zanim jednak 
przystąpiono do porządku obrad, radni mieli za zadanie przyjąć pro-
ponowany przebieg zebrania. Jako pierwszy zmian w porządku obrad 
chciał dokonać radny Zbigniew Warszawski, który wnosił o wycofanie 
dwóch projektów uchwał: w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Bukownicy oraz Szkoły Podstawowej 
w Marszałkach w filię Szkoły Podstawowej im. UNICEF w Grabowie 
nad Prosną oraz w sprawie zamiaru utworzenia od 1 września 2016 
roku Zespołu Szkół w Grabowie nad Prosną. W krótkim uzasadnieniu 
podkreślał, że Rada Rodziców przy Szkole Podstawowej w Bukownicy 
składała na ręce burmistrza i przewodniczącej Rady Miejskiej prośby, 
pod którymi podpisało się prawie 100 proc. pełnoletnich mieszkańców 
wioski, a których postulatów nie wzięto pod uwagę przy opracowaniu 
uchwały intencyjnej. Wszyscy oni chcieli, aby nie przekształcać szkoły 
w Bukownicy w filię o strukturze organizacyjnej I-III, a pozostawić 
I-VI, oddział zero i oddział przedszkolny. Jako jeden z argumentów 

przemawiający za pozostawieniem placówki w obecnej formie, był, 
według radnego, wzrost liczby urodzeń i wysoka zdawalność testów 
kompetencyjnych. Warszawski prosił swoje koleżanki i kolegów z rady, 
aby głosowali według własnego sumienia a nie dyscypliny partyjnej. 
Ci większością głosów (3 „za”, 11 „przeciw” i 1 „wstrzymujący”) nie 

zgodzili się na wykreślenie z porządku obrad sesji 
projektów uchwał. 

Radni przeciwni reorganizacji nie ustępowali. 
Kolejną próbę zmian w planie obrad podjął radny 
Krzysztof Iwański z Marszałek. Zgłosił on wnio-
sek o wprowadzenie w projekcie uchwały zapisu 
I-VI a nie I-III dla obu placówek. I temu wniosko-
wi radni byli nieprzychylni. Tylko 5 było „za”, 10 
z nich opowiedziało się za oddaleniem.

Przy 10 głosach „za”, 4 „przeciwnych”i 1 wstrzy-
mującym rajcy przyjęli proponowany porządek 
obrad. Kiedy wreszcie przystąpiono do meritum, 
czyli głosowania kontrowersyjnych dla miesz-
kańców projektów uchwał, i radni mieli ostatnią 
możliwość, by wypowiedzieć swoje opinie, nikt nie 
zadał pytań. Jedynym, który chciał zabrać głos, 
był starszy mieszkaniec Bukownicy, Szczepan Lu-
bryka, jednak przewodnicząca Genowefa Poręba 

nie dopuściła go do głosu informując, iż będzie mógł się wypowiedzieć 
w wolnych głosach i wnioskach. Rozsierdziło to radną powiatową Ma-
rię Gorzelanną. – Pan Szczepan Lubryka to jest dziś honorowym gościem 
na tej sali i odstępstwo od programu, jaki jest na sesji, obowiązuje. Można 
wprowadzić zmiany, tym bardziej że pan Szczepan Lubryka jest autory-
tetem w swojej miejscowości, w Bukownicy, ale również dla nas, byłych 
urzędników na terenie gminy Grabów. Stwierdzam, że był wielki nietakt z 
pani strony (...) i takie potraktowanie pana Lubryki, wieloletniego radnego, 
dla mnie jest po prostu nie do przyjęcia – zakończyła zbulwersowana 
Gorzelanna, a większość zgromadzonych nagrodziła tę wypowiedź 
oklaskami. – Regulamin będę przestrzegać. Nie ma żadnych wyjątków 
w żadnym przypadku, ponieważ tak mówi regulamin, który zgodziłam się 
wykonywać. I jeśli mnie pani chce pouczać, to na tej sesji nie bardzo to wy-
gląda w ten sposób, bo nie ma pani góry nade mną – odparła Genowefa 
Poręba. 

ZEMSTA CZY ŚLEPOTA?

W przypadku pierwszej uchwały - w sprawie przekształcenia szkół 
w Bukownicy i Marszałkach w filię Szkoły Podstawowej im. UNICEF 
w Grabowie nad Prosną, radni 10 głosami „za” opowiedzieli się za jej 

przyjęciem. Przeciwnych było 4 radnych, 1 osoba wstrzymała się od 
głosu. 

Po pierwszym głosowaniu a przed kolejnym na mównicę wyszedł 
radny Ryszard Biel z Bukownicy. Odniósł się do wcześniejszych ze-
brań wiejskich, na których, jak mówił, wysłuchano wszystkich stron, 
wszystkich tych, którym leży na sercu dobro dzieci, „które do szkoły 
w Grabowie mają 10 i więcej kilometrów”. – Dzieci, które nie chcą być 
skrzywdzone tak jak skrzywdzono 14 lat temu dzieci na Zaprośniu i gdzie 
indziej, bo niektórzy nie przyznają się do tego, ale krzywdę po cichu znoszą we 
własnych kątach domowych – przypominał reorganizację oświaty sprzed 
lat, kiedy zamknięto szkoły w Chlewie, Dębiczu, Giżycach i Skrzynkach. 
– Niektórzy mówią, że dobrze, że tak zrobiono. Niektórzy są po tej stro-
nie, gdzie 14 lat temu byli po drugiej. Dla mnie dobro dzieci było zawsze 
ważne i najważniejsze, ale zastanówmy się, czy robimy dobrze – zwracał 
się do samorządowców. – Czy mamy krzywdę powtórzyć, to, co się stało 
kiedyś? Nauczyciele to też ludzie, też mają swoje rodziny, też mają swoje 
problemy i też z tym problemem się borykają, i nie możemy oddzielić jed-
nego od drugiego, i do tej dyskusji powinniśmy przystąpić rzeczowo. (…) 
14 lat temu też tak obiecywano, że w budżecie to będzie kupa pieniędzy, 
bo zlikwidujemy szkoły. Tylko minęło 14 lat, a dziura budżetowa w dziale 
oświaty dalej istnieje – tłumaczył. Radny, tak jak jego przedmówcy, skła-
dał wniosek, aby w projekcie uchwały zapisać I-VI, nie I-III. Jednak, 
jak go informowała przewodnicząca Poręba, projekt uchwały został już 
przegłosowany i nie było możliwości cofnięcia. W przypadku drugiego 
projektu: w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół, 12 radnych 
podniosło rękę „za”, 3 było „przeciwnych”. W tym momencie pierwsi 
przyglądający się obradom rozczarowani rodzice zaczęli opuszczać salę 
obrad. 

Tymczasem radni głosowali pozostałe projekty uchwał, które przy-
jęto jednogłośnie. Ponowna dyskusja w sprawie reorganizacji oświaty 
wywiązała się w wolnych głosach i wnioskach. Głos zabierali ci, którzy 

REORGANIZACJA PRZESĄDZONA
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jakiegokolwiek kandydata.
Spośród siedmiu gmin powiatu ostrzeszowskiego najwięcej 

mieszkańców poszło do urn w Ostrzeszowie (47,40%). Najmniej 
w Mikstacie (38,88%). 

Prawo i Sprawiedliwość to partia, na którą zagłosowało 31,27% 
wyborców ziemi ostrzeszowskiej i to ona znokautowała pozostałe 
ugrupowania. Jednak jeśli chodzi o sumę oddanych głosów na kon-
kretnego kandydata, to prym tu wiodła Andżelika Możdżanowska 
z PSL-u, która zdobyła 1924 głosy, najwięcej w gminie Ostrzeszów 
– 615, choć nie był to najwyższy wynik. Mieszkańcy Ostrzeszowa 
712 głosów oddali na Mariusza Witczaka z PO i 642 na Jana Dzie-
dziczaka z PiS-u. Jedynka PSL-u została pokonana również w Mik-
stacie, gdzie uzyskała 128 głosów. Na pierwszą pozycję wysunął się 
tam Dziedziczak (202), potem Lichocka (181) oraz mikstaczanin 
Mariusz Ciechanowski, reprezentujący listę Zjednoczonej Lewicy. 
Na emerytowanego żołnierza swój głos oddało 179 mieszkańców 
gminy Mikstat.

Ogółem nowa posłanka – Andżelika Możdżanowska w okręgu 
kalisko-leszczyńskim otrzymała 18776 głosów (5,17%), co dało jej 
pierwsze miejsce wśród pozostałych 15 posłów z PSL-u. 

Na drugim miejscu pod względem uzyskanego poparcia w po-
wiecie ostrzeszowskim znalazł się Jan Dziedziczak z PiS-u – 1599 
głosów, na trzecim miejscu Mariusz Witczak z Platformy – 1404 
głosy.

Na kolejnych pozycjach znaleźli się ci mniej lub bardziej znani. 
Joanna Lichocka, „jedynka” PiS-u uzyskała 1285 głosów. Bożena 
Henczyca z PO, przedstawicielka ziemi kępińskiej – 621. Na byłe-
go prezydenta Ostrowa Wlkp., Jarosława Urbaniaka mieszkańcy 
ziemi ostrzeszowskiej oddali łącznie 523 głosy. 

Sporą liczbę głosów, ale nie we wszystkich przypadkach wy-
starczającą do zasiadania w sejmowej ławie, zdobyły „jedynki” 
z pozostałych list. Z partii Razem Marta Tycner-Wolicka otrzymała 
240 głosów. Niemal identycznie wyglądała sytuacja na liście KOR-
WiNa. Tu również najwięcej znaków „X” postawiono przy nazwisku 
pierwszej osoby z listy - Zygmunta Kopacza (362 gł.). Na Leszka 
Aleksandrzaka ze Zjednoczonej Lewicy zagłosowało 454 osób. Po 
podsumowaniu z pozostałymi wynikami z kraju, ogólna liczba oka-

zała się za mała i posła nie zobaczymy w ósmej kadencji Sejmu. 
Lewica nie przekroczyła wymaganego 8-proc. progu wyborczego.

Na tej samej liście pojawiły się też nazwiska z ziemi ostrzeszow-
skiej. Wspomniany wyżej Mariusz Ciechanowski z Mikstatu zdobył 
łącznie 414 głosów, z kolei nauczyciel z Ostrzeszowa – Bogusław 
Kokoszko – 294 głosy. 

Znane nam wszystkim nazwiska pojawiły się również na liście 
ludowców. Starosta Lech Janicki startował z pozycją nr 10. Wło-
darz powiatu zdobył 1022 głosy. Mieszkaniec Kobylej Góry pobił 
na głosy samą „jedynkę” ludowców. W swojej gminie uzyskał 286 
głosów, Możdżanowska – 250. 

Spore poparcie mieszkańców ziemi ostrzeszowskiej uzyskał 
również Witold Szczepaniak, który choć nie mieszka w Ostrzeszo-
wie, w swej kampanii wyborczej akcentował swoje ostrzeszowskie 
pochodzenie. Niestety, zdobyte poparcie było za małe, by otrzymać 
mandat posła.

Kolejne listy przyporządkowane były Ruchowi Kukiz’15, Nowo-
czesnej Ryszarda Petru, JOW Bezpartyjnym, KWW Zbigniewa Sto-
nogi i Samoobronie. Tu także najwięcej głosów w powiecie zdobyły 
ich „jedynki”. Kolejno: Jerzy Kozłowski (645 – wchodzi do Sejmu), 
Adam Szłapka (410 – wchodzi do Sejmu), Andrzej Aumiller (12), 

Krzysztof Przybylak (54) i Ewa Bergmann (7).
Ostateczne wyniki w powiecie ostrzeszowskim wyglądają na-

stępująco: PiS - 31,27% (5895 głosów). Drugie miejsce przypadło 
Platformie – 20,06% (3782 głosy). PSL zajął miejsce trzecie z po-
parciem 17,90% (3375 gł.). Na czwartej pozycji znalazł się Ruch 
Kukiza, na którego łącznie oddano 1541 głosów, co daje 8,17%. 
Nowoczesna Ryszarda Petru zdobyła 1046 głosów, czyli 5,55%. 
Pod progiem wyborczym, tak jak i w całym kraju, pozostałe: 8,02% 
i 1511 głosów oddano na koalicję Zjednoczonej Lewicy, KORWiN – 
830 gł. (4,40%), Razem – 625 gł. (3,32%), KWW Zbigniewa Stonogi 
– 155 gł. (0,82%), JOW Bezpartyjni – 66 gł. (0,35%), Samoobrona 
– 25 gł. (0,13%).

Warto wspomnieć, że reprezentantem do Senatu z naszego 
okręgu został wybrany Łukasz Mikołajczyk z PiS (partia będzie 
miała 61 senatorów). Wybory parlamentarne niosą za sobą rów-
nież zmiany w wojewódzkich organach. Senatorem IX kadencji 
Senatu z ramienia Platformy Obywatelskiej został m.in. dotych-
czasowy Wojewoda Wielkopolski Piotr Florek. 

(KIR)

wytrwale wyczekiwali tego punktu obrad, z nadzieją, że uda im się 
wyrazić swoją opinię odnośnie planowanych przekształceń. 

Dyrektor szkoły w Marszałkach Edward Kędzia stwierdził, że z przy-
krością obserwuje obrady Rady Miejskiej, która przypomina mu „do-
słownie miniony okres, w którym gremium KC ustaliło, że tak ma być, 
inaczej nie będzie”. – Tak jakby w tym kraju nie było żadnych zmian – 
odnosił się do planowanej reformy polskiego systemu edukacji. – Ani 
radni, ani pan burmistrz, nikt nawet nie zająknie się słowem na ten te-
mat. Nie ma wiedzy merytorycznej, pełnej, bo ten rząd jeszcze nie powstał, 
prawdopodobnie te informacje będą za miesiąc, półtora i wtedy te wszystkie 
decyzje miałyby ręce i nogi. Dzisiaj państwo głosujecie w ciemno, nie wie-
dząc i nie mając wiedzy jak będzie wyglądał system oświaty od września 
2016 – ganił radnych. – Nie interesuje państwa dobro dzieci, interesują 
państwa tylko liczby i cyfry w budżecie. I nie interesują państwa założenia 
programowe tych, którzy mają zamiar sprawować rządy za miesiąc. (…) 

Dyrektor w ostrym tonie przypomniał też 14 października - dzień 
Edukacji Narodowej i pasowanie pierwszoklasistów. W tym samym 
czasie odbywała się komisja oświaty. –  (…) Aby dyrektor, rodzice, na-
uczyciele nie mogli w tym uczestniczyć – stwierdził. – Jest mi bardzo przy-
kro, że muszę z tego miejsca stwierdzić, że sposób, w jaki państwo podejmu-
jecie decyzje i głosujecie, jest, jakby można powiedzieć, albo ślepotą, albo zemstą 
za minione czasy – przyznał, podkreślając jednocześnie, że w kolejnych 
komisjach oświaty będą uczestniczyli i rodzice i nauczyciele, by niczego 
nie podejmowano za plecami.

(NIE)ZAADRESOWANE PISMO OD ANDŻELIKI MOŻDŻANOWSKIEJ?

Nie mniej emocji wywołało wystąpienie dyrektora szkoły w Bukow-
nicy Jacka Puchały, który prosił przewodniczącą rady o zapoznanie 
uczestników sesji z pismem senator Andżeliki Możdżanowskiej, w któ-
rym obecna posłanka odnosiła się do sytuacji w oświacie na terenie 
miasta i gminy Grabów nad Prosną. Kserokopie pisma tuż przed obra-
dami otrzymali prawie wszyscy uczestnicy sesji. W nagłówku było ad-
resowane do „Szanownej Pani Przewodniczącej, Szanownych Państwa 
Radnych, Drogich Rodziców”, a w jego treści m.in. słowa: „Proszę Panią 
Przewodniczącą Rady Gminy Grabów n/Prosną o przekazanie niniejszych 
słów skierowanych do Radnych i Rodziców podczas dzisiejszego posiedzenia 
sesji”. W liście datowanym na 29 października nowo wybrana posłan-
ka apelowała o rozważenie wszelkich aspektów podejmowanych de-
cyzji i uniknięcie ich negatywnych skutków w przyszłości - wyłącznie 
z myślą o dzieciach. 

Kiedy dyrektor z Bukownicy poprosił Genowefę Porębę o jego od-
czytanie, ta poinformowała, że żadnego pisma nie ma. – Mam tylko 
kserokopię przekazaną przez was. To nie jest to samo. Ja nic takiego nie 
mam – odpowiadała. W związku z tym Puchała zaproponował, że on 
może list odczytać. – W moim imieniu nie, bo ja go nie otrzymałam. Nie 

jest do mnie kierowane. Jeśli miałam je otrzymać, to powinnam je otrzymać 
w oryginale, dostałam kserokopię – tłumaczyła zirytowana przewod-
nicząca. – Andżeliki Możdżanowskiej na sesję nie prosiłam ani nie 
zawiadamiałam – poinformowała. Zgromadzeni nalegali jednak by 
list odczytać, w związku z tym Jacek Puchała przytoczył jego treść. 

Niejasna sytuacja, kto i kiedy otrzymał pismo, zdenerwowała rad-
nego Ryszarda Biela, który pytał przewodniczącą, jak „ta rada funk-
cjonuje?!” – Jeżeli pismo z Kancelarii Prezesa Rady Ministrów przychodzi 
do takiej małej gminy jak Grabów, adresowane na pani ręce, pojawiają się 
kopie, a pani, najważniejsza osoba w radzie, tego pisma nie otrzymuje, to to 
znaczy że jak to jest, że woźny otrzymał czy kto!? – nie krył zażenowania. 
Odpowiedzi zaczęto szukać w Biurze Rady, jednak obsługująca je pra-
cownica także nie posiadała oryginału pisma tylko kopię. W związku 
z tym Genowefa Poręba stwierdziła, czym wprawiła w osłupienie: – 
Mogę nawet domniemać, że jest to sfałszowane, ponieważ oryginału ja 
nie widziałam. Rada nie otrzymała tego pisma, ani przewodnicząca nie 
otrzymała i dlatego proszę być na tyle niegrzecznym i nie mówić o tym, że 
jak rada funkcjonuje. Funkcjonuje prawidłowo, ponieważ takiego pisma 
nie otrzymała – wyraźnie zdenerwowana odpowiadała Bielowi. Gorącą 
atmosferę i wynikające z niej emocje studziła radczyni prawna. – Nie 
uprzedzajmy działań Poczty Polskiej bądź innego operatora pocztowego. 
Pani przewodnicząca oświadczyła, że nie otrzymała przedmiotowego pi-
sma. Wystarczy. Nie otrzymała jeszcze. Może przyjdzie to pismo, ale nie 
uprzedzajmy faktów – uspokajała. Interwencja prawniczki okazała się 
skuteczna, ostrą wymianę zdań zakończono.

„DEMOKRACJA TO FRAZES”

Na sesji, w jej końcowej części dało się słyszeć głos niezadowolonych 
rodziców. Jednym z nich, który zdecydował się powiedzieć, co myśli 
o działaniach władzy, była Katarzyna Sitek, mama trzech córek, miesz-
kanka Marszałek. Kobieta nie kryła swojego rozczarowania działaniem 
władz samorządowych. Jak informowała, w wyborach postawiła na Ze-

nona Cegłę, on tymczasem zawiódł jej zaufanie. – Teoretycznie powinni-
ście państwo reprezentować moje interesy, a tak nie jest. Jestem zawiedziona 
i rozczarowana – przyznała. – Demokracja to w tym momencie frazes. To, 
co ja tutaj widzę, co obserwuję, zachowanie państwa, to jest jedna żenada – 
podsumowała. Burmistrz Zenon Cegła dziękował jej za głos, informując, 
iż los o zamknięciu szkół nie jest wcale przesądzony. – Pani trafiła, że na 
mnie głosowała, bo ja nie mówię o likwidacji i na pewno za mojej kadencji 
nie dojdzie do likwidacji ani w Bukownicy, ani w Marszałkach – tłumaczył.

Na mównicę wyszła także sołtys Marszałek Beata Janicka, która od-
czytywała pismo Rady Sołeckiej i Sołtysa Marszałek. – Nie mamy nic 
przeciwko oszczędzaniu i rozsądnemu gospodarowaniu zasobami gminy, ale 
zwróćcie uwagę na nasze dzieci – apelowała. W piśmie ponownie padły 
argumenty, które usłyszeć można było na spotkaniach z mieszkańcami 
Marszałek, m.in. że szkoła jest zadbana i bezpieczna, położona z dala 
od ruchliwych ulic, posiadająca zadbane, duże boisko, na którym latem 
organizowano dożynki. – (…) jeszcze stracimy szkołę podstawową i Mar-
szałek nie ma – mówiła, pytając, czy zaoszczędzone na edukacji pieniądze 
dadzą gwarancję poprawy finansowej gminy. – Jesteśmy mieszkańcami 
Marszałek, tu jest nasza mała ojczyzna, którą współtworzymy. Nasze dzieci 
mają daleko do kin, teatrów, na basen, a teraz zabiera im się także namiastkę 
dóbr oraz miejsce, w którym mogą się rozwijać. Apelujemy o realną i skutecz-
ną politykę prorodzinną mającą na celu wspieranie, nie niszczenie. Wierzymy, 
że rozsądek weźmie górę i zainwestujecie państwo nasze pieniądze, którymi 
zarządzacie, w edukację dzieci, gdyż jest to jedna z najtrafniejszych inwe-
stycji, jakich można dokonać. Wyrażamy nadzieję, że zamiast poszukiwać 
doraźnych oszczędności kosztem naszych dzieci i ich rodzin dostrzegą pań-
stwo inne wyjście z kryzysu ekonomicznego naszej gminy – zakończyła. – Ja 
chcę rozmawiać jeszcze z rodzicami i na pewno jakiś konsensus znajdziemy. 
To, że reorganizacja musi się odbyć, to nie ulega wątpliwości, to jest w 100 
proc. pewne. Myślę, że gdyby Regionalna Izba Obrachunkowa dała nam plan 
naprawczy, czy ewentualnie zarząd komisaryczny, no to potem też byłyby 
zdania: to co, burmistrz i skarbnik nie umieli liczyć!?  

Przed rodzicami i władzami Grabowa nad Prosną konsultacje, 
podczas których mają zostać wypracowane propozycje zmian. Jak za-
pewnia burmistrz Cegła, nic nie jest jeszcze przesądzone. Uchwały 
intencyjne podjęte na sesji, według zapewnień włodarza, otwierają 
drogę do dalszej dyskusji.

Obawiać się mogą nauczyciele. Według zapowiedzi, pozostać 
mają najlepsi z nich. Redukcja etatów ma się przyczynić do oszczęd-
ności w budżecie. Obecnie na oświatę z budżetu ponad 80 proc. środ-
ków wydatkowanych jest na wynagrodzenia dla nauczycieli. Kolejny 
problem to niż demograficzny i co się z tym wiąże - nieliczne klasy. 

Propozycje zmian poznamy prawdopodobnie za miesiąc. Z kolei 
ostateczne decyzje zapadną do końca lutego przyszłego roku.

(KIR)
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Pieczony schab z dynią 
i majerankiem

Składniki:
- schab wieprzowy 60 dkg
- przyprawa do mięs 2 łyżki
- dynia 20 dkg
- cebula 1 szt
- majeranek 2 łyżki
- bulion 0,5 szkl.
- olej 5 łyżek

Wykonanie:
Mięso oczyść z błon, umyj 

i osusz. Długim cienkim no-

żem zrób w mięsie otwór na 
wylot. Posyp równomiernie 
przyprawą Knorr oraz ma-
jerankiem i natrzyj dłonią. 
Dynię obierz ze skóry, wy-
drąż środek, a miąższ pokrój 
w kostkę 2x2 cm. Cebulę 

również pokrój w kostkę. 
Dynię przesmaż razem z 
cebulą w garnku na rozgrza-
nym oleju, wlej bulion i duś 
do miękkości pod przykry-
ciem. Przygotowaną dynią 
nafaszeruj mięso i obsmaż z 
każdej strony na rozgrzanej 
patelni, następnie zawiń w 
folię aluminiową i wstaw do 
nagrzanego do 180 stopni C 
piekarnika na 40 minut.

W tym tygodniu 
Pani Izabela 

poleca:

W TYM TYGODNIU DYŻUR MA:
 APTEKA PRZYJAZNA,

 UL. GORGOLEWSKIEGO 3/1, TEL: 62 594 17 10     

PO GODZ. 22.00 
W SPRAWACH NAGŁYCH I UZASADNIONYCH DOSTĘPNA JEST APTEKA 

JAGIELLOŃSKA, 
TEL. 62 730 94 64

Oddział Terenowy Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Ostrzeszowie
ul. Zamkowa 17

2 piętro (pokój nr 34)

czynny:
poniedziałek: 7.00 – 14.35
wtorek            : 7.00 – 14.35
środa              : 7.00 – 14.35
piątek             : 7.00 – 14.35

pobieranie krwi i osocza w godz. 8.00 – 12.00

czwartek : pobieranie krwi w Kępnie – KOSiR ul. Walki Młodych 9 
godz: 8.00 – 11.00

W Oddziale Terenowym Krwiodawstwa w Ostrzeszowie 
można oddać próbkę krwi celem rejestracji na dawcę szpiku kostnego.

Przepis przewiduje, iż każda sprawa cywilna, której charakter 
na to zezwala, może być uregulowana drogą ugody zawartej 

przed wniesieniem pozwu. Zawarcie ugody może być przez sąd uzna-
ne za niedopuszczalne, jeżeli  jej treść byłaby niezgodna z prawem lub 
zasadami współżycia społecznego, albo miałaby zmierzać do obejścia 
prawa.

O zawezwanie do próby ugodowej można zwrócić się do sądu rejonowe-
go, bez względu na właściwość rzeczową, tzn. m.in. niezależnie od wartości 
przedmiotu sporu. W wezwaniu należy zwięźle oznaczyć sprawę.

Z posiedzenia jest spisywany protokół, a jeżeli doszło do ugody, również 
i jej osnowa jest wciągana do protokołu. Ugoda jest podpisywana przez 
strony postępowania.

Od wniosku o wszczęcie postępowania pojednawczego pobierana jest 
opłata stała w wysokości 40 zł.

Istotnym jest także, iż wniesienie sprawy do sądu w ramach postępowa-
nia pojednawczego przerywa bieg przedawnienia roszczenia, jeżeli w treści 
wniosku w sposób jednoznaczny oznaczono przedmiot żądania oraz jego 
wysokości.

Przerwanie biegu przedawnienia roszczenia następuje niezależnie od 
tego czy ugoda została zawarta, a więc zatem także i w sytuacji gdy do 
zawarcia ugody nie doszło.

 Niestawienie się którejkolwiek ze stron na wyznaczone posiedzenie 
może skutkować obciążeniem tej strony zwrotem kosztów wywołanych 
próbą ugodową.

adwokat Paweł Wala

Zawezwanie do próby
ugodowej - Działa jak antybiotyk i hamuje rozwój bakterii, grzy-

bów i wirusów.
- Jest zalecany w leczeniu zapalenia spojówek, rogówki 

i jęczmienia.
- Przyśpiesza gojenie ran, oparzeń i odmrożeń – działa 

przeciwbólowo i przeciwzapalnie.
- Reguluje pracę serca, obniża ciśnienie, poprawia krą-

żenie krwi.
- Wspomaga leczenie chorób układu moczowego.
- Wzmacnia układ nerwowy, uspokaja.
- Zwiększa odporność organizmu i chroni drogi odde-

chowe przed rozwojem zakażenia.
- Reguluje trawienie, poprawia przemianę materii.

Dlaczego warto jeść miód? 

Na wzdęcia: gorąca herbatka z kopru włoskiego
Wzdęcia pojawiają się, gdy wypijemy szybko duże 

ilości napoju gazowanego, najemy się za dużo grochu 
czy kapusty, a także kiedy połykamy zbyt dużo powie-
trza w trakcie jedzenia (kiedy zbyt szybko konsumuje-
my albo rozmawiamy podczas przeżuwania pokarmu). 
Skutecznym lekarstwem będzie w takiej sytuacji wywar 
z kopru włoskiego. Łyżeczkę nasion zalewamy szklan-
ką zimnej wody, a potem przez kwadrans gotujemy na 
wolnym ogniu. Gotowy odwar przecedzamy i wypijamy 
małymi łykami.

Na wzdęcia: kminek
Jeśli herbata z kopru włoskiego nie przypadnie nam 

szczególnie do gustu, możemy spróbować z kminkiem. 
Dwie łyżeczki kminku mielimy w młynku, zalewamy 
wrzątkiem i odstawiamy. Napój będzie gotowy do spo-
życia po kwadransie.

Na wzdęcia: masaż i ciepłe okłady
Możemy pomóc sobie masując brzuch delikatnymi ru-

chami rąk (zgodnie z ruchem wskazówek zegara). Nieoce-
nione będą również okłady termoforem - ciepło pomaga 
organizmowi w usuwaniu gazów.

Na zgagę: suszone owoce
Zgaga to objaw cofania się treści pokarmowej z żołądka 

do przełyku. Jej powstaniu sprzyja spożycie dużej ilości 
potraw ostrych albo ciężkostrawnych słodkości (pączki, 
torty). Możemy sobie pomóc jedząc suche banany, płatki 
migdałowe lub morele. Suszone owoce zobojętniają kwa-
sy żołądkowe, przez co chronią śluzówkę przełyku przed 
podrażnieniem.

Na zgagę: napary ziołowe
Bardzo pomocna w przypadku zgagi będzie herbatka z mię-

ty pieprzowej, prawoślazu lub rumianku. Wywar z tych ziół 

jest absolutnie nieszkodliwy dla żołądka, dlatego może-
my wypijać nawet dwie szklanki dziennie napoju.

Na zaparcia: kompot z suszonych śliwek
Nie bez przyczyny jest często serwowanym napojem w 

czasie wigilii. Gdy jego działanie pro� laktyczne okaże się 
jednak za mało skuteczne, możemy pomóc sobie szklanką 
przegotowanej wody z dodatkiem miodu i soku z cytryny.

Na zaparcia: papka otrębowo-lniana
Dwie łyżki zmielonego siemienia zalewamy niewielką 

ilością ciepłej wody. Gdy napęcznieje, dodajemy otręby 
pszenne i dokładnie mieszamy. Jedząc, popijamy wodą. 
Pro� laktycznie otręby możemy dodawać na co dzień do 
zup i sałatek.

Na biegunkę: uzupełniamy płyny
Biegunka ma swoje dobre strony - pomaga organizmo-

wi pozbyć się toksyn. Wiąże się jednak z ryzykiem niebez-
piecznego dla zdrowia odwodnienia - dlatego koniecz-
nością jest stałe uzupełnianie płynów, najlepiej pijmy 
przegotowaną wodę albo niegazowaną wodę mineralną.

Na biegunkę: odgazowana cola i ziółka
Odgazowaną colę zalecają lekarze przy podejrzeniu za-

trucia. Kojące działanie ma również napar z rumianku lub 
mięty oraz z suszonych jagód borówki czernicy. Śmiało 
możemy pić nawet do sześciu szklanek dziennie - aż do 
ustąpienia dolegliwości.

Na biegunkę: suchary i jogurt
W przypadku ostrej biegunki zaleca się spożywanie 

sucharów. Gdy objawy ustępują, możemy ugotować so-
bie trochę ryżu. Nie zaszkodzą też krakersy, kasza jęcz-
mienna, grysik lub gotowana marchew. Korzystne będzie 
również sięgnięcie po jogurt - wspomoże on pracę jelit.

(rar)

Jak niwelować skutki przejedzenia?

Soda oczyszczona, którą prawie każdy ma w domu, 
posiada niezwykłe właściwości czyszczące. 

Okazuje się, że jest ona idealnym środkiem na wiele 
rodzajów plam i zanieczyszczeń. Przekonajcie się 
sami, czytając nasze rady: 

Dom i mieszkanie 
Nieprzyjemne zapachy np. z kosza na śmieci usuniesz 

wsypując do niego sodę oczyszczoną. Natomiast brzydki 
zapach wydobywający się z umywalki czy zlewu, wsypując 
proszek do odpływu razem z gorącą wodą z kranu.

Kot
Z kociej kuwety wydobywa się niechciany zapach? Nic 

nie szkodzi. Dosyp do żwirku trochę sody, która zneu-
tralizuje zapach.

Kuchnia
Sprawdzona pasta z sody pomoże ci umyć zaschniętą 

brudem kuchenkę, szafki, blaty, mikrofalówkę, lodówkę 

i i inne sprzęty.
Srebro
Jak wyczyścić zmatowiałe srebro? Nic prostszego. 

Przygotuj mieszankę sody i wody w proporcjach 3:1 i we-
trzyj ją w biżuterię. Potem wypłucz ją w wodzie.

Pościel
Aby pościel po praniu była jeszcze świeższa, dodaj do 

prania pół łyżeczki sody i wrzuć ją do pojemnika razem 
z proszkiem.

Plamy
Pastę z sody oczyszczonej połóż na plamie i odczekaj 

kilka godzin. Potem zdrap lub zetrzyj proszek. Plamy np. 
po oleju silnikowym także usuniesz sodą. Nasyp proszek 
na plamę i poczekaj, aż olej się wchłonie.

(rar)

Zastosowania sody oczyszczonej
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Wydawałoby się, że podlewanie kwiatów to najłatwiejsza czyn-
ność na świecie. Nic bardziej mylnego. Okazuje się, że najwię-

cej roślin ginie właśnie z powodu „przelania” lub przesuszenia.
Kiedy podlewać?
Rośliny uprawiane w domu najlepiej podlewać rano. Warto pamiętać, 

że zimą potrzebują one mniej wody, gdy temperatura na dworze rośnie, 
wzrasta również zapotrzebowanie roślin na wodę.

W zależności od rodzaju donicy
Rośliny w donicach plastikowych podlewamy rzadziej niż te w pojemni-

kach ceramicznych. Powód? Woda wyparowuje przez porowatą powierzch-
nię gliny.

Unikamy podlewania „często i po trochu”
Lepiej ob� cie, choć z umiarem, podlać roślinę i odczekać aż ziemia lekko 

przeschnie. Dzięki temu gleba będzie lepiej dotleniona.
Jaka metoda – „od góry” czy „od dołu”?
Większość roślin podlewamy „od góry” (na ziemię). Są jednak gatunki, 

których liście w kontakcie z wodą gniją (np. cyklamen, � ołek afrykański, 
hortensja). Rośliny takie podlewamy „od dołu” tzn. wylewamy wodę wprost 
do podstawki i czekamy aż się wchłonie. Innym sposobem jest zanurzenie 
doniczki w naczyniu z wodą (prawie po sam brzeg). Po kwadransie wyjmu-
jemy ją i pozwalamy, by ziemia oddała nadmiar płynu.

Jak podlewać „od góry”?
W przypadku tej metody wlewamy wodę aż po brzeg doniczki. Po kwa-

dransie wylewamy jej nadmiar zebrany na podstawce (nie dopuszczamy, by 
donica stała w wodzie).

Chlor szkodzi
Lepiej nie podlewać wodą prosto z kranu. Chlor, który może zawierać, 

szkodzi roślinom (rosną wolniej, na brzegach liści mogą pojawić się brunat-
ne obwódki). Aby się go pozbyć, wystarczy na kilkanaście godzin pozostawić 
wodę w otwartym pojemniku. Chlor wyparuje, a woda osiągnie, najlepszą 
dla roślin, temperaturę pokojową.

Twarda woda nie zawsze zła
Większość roślin źle znosi podlewanie wodą wodociągową (tzw. twardą, 

zawierająca węglan wapnia) – może to doprowadzić m.in. do żółknięcia liści. 
Prostym sposobem na jej zmiękczenie jest przegotowanie wody. Istnieją 
gatunki, które jednak preferują twardą wodę. Do gatunków wapniolubnych 
należą m.in. dzwonek różnolistny i pomarańcza miniaturowa.

(rar)

Jak podlewać kwiaty 
- siedem żelaznych zasad

- Poprawia trawienie i zapobiega zaparciom, bo dostarcza dużo miękkie-
go błonnika oraz celulozy.

- Dzięki zawartości witaminy C zapewni naszej skórze odpowiednie na-
wilżenie.

- Zawiera kwas moczowy i tlenowy, olejki eteryczne i inne przeciwutle-
niacze chroniące przed wolnymi rodnikami.

- Zawiera dużo jodu, który przyśpiesza przemianę materii.
- Ma tak mało kalorii – tylko 15 w 100 g, że można ją jeść bez ograniczeń.

Dlaczego warto jeść sałatę?

P olacy uwielbiają ziemniaki. Jemy je przez 
okrągły rok - gotowane, smażone czy pieczo-

ne. Jak je przyrządzać, by tra� ły na talerz w naj-
zdrowszej formie.

To popularne warzywo ma nam do zaoferowania 
nie tylko cenną skrobię. Jest źródłem witamin C, A, 
B i PP, dostarcza naszemu organizmowi także białka, 
potasu i węglowodanów. Badania wykazują, że ziemniaki 
wspomagają walkę z wrzodami żołądka, niestrawnością 
czy zaparciami, doskonale sprawdzają się jako danie po-
treningowe (ziemniak wspomaga odbudowę glikogenu), 
a dodatkowo pomagają w regeneracji organizmu po prze-
bytych chorobach.

Skąd utarło się przekonanie, że ziemniaki są tuczące? 
Z naszej polskiej kuchni! 100g karto� i ma niewiele po-
nad 70 kcal, ale kiedy dodamy do nich masło lub śmie-
tanę, a całość polejemy sosem, nasza potrawa robi się już 
znacznie bardziej kaloryczna.

Oto cztery przepisy na zdrowe, � t potrawy z ziemnia-
kiem w roli głównej.

Frytki w wersji � t
Frytki to jedno z najtłustszych dań z ziemniaka, jakie 

możemy zaserwować, dlatego warto zrezygnować ze sma-
żenia na głębokim tłuszczu i wstawić je do piekarnika.

Składniki:
· 1 kg ziemniaków
· 1 łyżeczka cukru
· czosnek (lub inne zioła do posypania ziemniaków, 

może to być papryka słodka lub zioła prowansalskie)
· 2-3 łyżki oleju
· sól
Ziemniaki obierz z łupin i pokrój na frytki. Następnie 

zalej je na kilkanaście minut posłodzoną wodą i zostaw. 
Po upływie tego czasu wylej wodę, frytki osusz dokład-
nie ręcznikiem papierowym (to ważne, jeśli frytki mają 
być chrupiące!), posmaruj odrobiną oleju (możesz użyć 
do tego czystego spryskiwacza do kwiatów) i przypraw 
według uznania. Nastaw piekarnik na 220 stopni, ułóż 
frytki równomiernie na papierze do pieczenia i wstaw do 
piekarnika na 15-20 minut. Po tym czasie przewróć je na 
drugą stronę i zostaw na kolejne 10 minut, aż będą chru-
piące i złociste. Po wyjęciu posól je do smaku, podaj z ke-
tchupem lub lekkim sosem na bazie jogurtu naturalnego.

Ziemniaki faszerowane 
Faszerowane ziemniaki to niecodzienny widok na pol-

skich stołach. Możemy je wypełnić praktycznie wszyst-
kim: grillowanymi warzywami, mięsem, szynką parmeń-
ską, a nawet... owocami morza.

Składniki:
· 3-5 ziemniaków
· pieprz, sól, czerwona papryka, czosnek granulowany, 

bazylia
· opakowanie krewetek
· ser żółty

· 2 łyżki masła
· szynka parmeńska lub tuńczyk
Obierz ze skórki ziemniaki i wydrąż w nich środki. Do 

powstałej dziury włóż kolejno szynkę parmeńską (lub 
plaster tuńczyka), krewetki, całość posyp startym ma-
słem i serem żółtym, przypraw do smaku. Wydrążone 
ziemniaki wyłóż na papierze do pieczenia i piecz w tem-
peraturze 200 stopni przez około 20 minut, aż upieką się 
na złocisty kolor.

Placki ziemniaczane
Choć kojarzą się z zapachem tłuszczu na patelni i są 

zazwyczaj bardzo tłuste, placki ziemniaczane też mają 
swoją dietetyczną odmianę, która sprawdzi się idealnie 
jako posiłek potreningowy.

Składniki:
· 1 kilogram ziemniaków
· 1,5 cebuli
· 2 jajka (2 białka, 1 żółtko)
· 2-3 łyżki mąki razowej żytniej
· 2 ząbki czosnku
· pieprz i sól
Obierz ziemniaki i zetrzyj je na tarce razem z cebulą i czo-

snkiem. Uzyskaną masę przypraw solą i pieprzem i dobrze 
wymieszaj. Na rozgrzaną patelnię wylej kilka kropel oliwy 
i rozetrzyj po całej powierzchni. Następnie uformuj na 
patelni placek i smaż go na małym ogniu, aż się zetnie. 
Następnie obróć go i odczekaj kilka minut. Placki możesz 
podawać z lekkim sosem lub warzywną sałatką.

Pierś z kurczaka z ziemniakami gotowanymi
Pomysł na klasyczny obiad w nieco innej wersji. Ide-

alne dla kobiet karmiących piersią czy tych, którzy po 
prostu dbają o linię.

Składniki:
· podwójna pierś z kurczaka
· sól, pieprz, papryka słodka, curry
· oliwa z oliwek
· 0,5 kg ziemniaków
· jogurt naturalny
· koperek
Piersi z kurczaka warto przygotować na kilka godzin 

przed smażeniem. Umyj je, pozbądź się błonek, pokrój 
w paseczki i przypraw według upodobania solą, pieprzem, 
słodką papryką i curry. Odstaw całość do lodówki. Na-
stępnie posmaruj patelnię (może to być patelnia grillowa) 
oliwą i usmaż kurczaka z każdej strony.

Jednocześnie przygotuj ziemniaki - obierz i ugotuj 
w osolonej wodzie. Jeśli ziemniaki są młode, po odcedze-
niu wody zostaw je w dużych kawałkach, starsze ziem-
niaki warto zgnieść, dodając do nich odrobinę jogurtu 
naturalnego dla uzyskania delikatniejszej konsystencji. 
Całość podawaj z koperkiem oraz sałatką warzywną lub 
ogórkami kiszonymi.

(mig)

Ziemniaki nie muszą być tuczące

Domowy pomysł - jak zrobić wino z winogron. 
To nie jest wcale trudne. Oto prosty, domowy 

przepis, idealny dla początkujących winiarzy.
Jak zrobić wino z winogron? 
Wino z winogron oprócz walorów smakowych ma też 

zalety zdrowotne. Antyoksydanty, które zawierają te 
owoce, chronią przed chorobami serca i nowotworami. 
Warto pamiętać, że owoców przeznaczonych na wino nie 
powinno się myć.

Składniki:
- 10 kg ciemnych winogron 
- 5 litrów butelkowanej niegazowanej wody lub prze-

gotowanej kranówki 
- 3,5 kg cukru

Wykonanie wina z ciemnych winogron 
Pokrywający winogrona nalot ułatwia fermentację, 

więc do produkcji wina nie będziemy potrzebować droż-
dży. Winogrona miażdżymy, przekładamy do butli i zale-
wamy 3 litrami letniej wody. Przyrządzamy syrop z 2 kg 
cukru i 1 litra wody i dodajemy do winogron. Mieszamy. 
Masa powinna zajmować 3/4 butli. Butlę zamykamy kor-
kiem z rurką fermentacyjną i odstawiamy na trzy dni. 

Po upływie tego czasu rozpuszczamy 1,5 kg cukru 
w litrze wody i wlewamy do butli. Ponownie mieszamy 
np. wyparzoną łopatką lub po prostu poruszając butlą. 

Po 7 dniach płyn odcedzamy i ponownie wlewamy do 
butli. 

Po miesiącu ściągamy wino za pomocą rurki fermen-
tacyjnej do drugiego gąsiora (powinien stać niżej), uwa-
żając, żeby nie naruszyć osadu. 

Odstawiamy na 3 miesiące w miejsce o temperaturze 
ok. 20 stopni C. Gdy upłyną, rozlewamy wino do butelek. 
Do picia gotowe jest po kilku miesiącach. Tak powstaje 
najlepsze wino z winogron.

(rar)

Jak zrobić wino 
z winogron? Przepis 
dla początkujących

Wnuczek pyta babcię:

- Babciu, dlaczego ty śpisz z podwiniętymi 

nogami?

- Bo mi tak wygodnie, a dlaczego pytasz?

- Bo tata mówi, że jak wyciągniesz, to 

kupimy sobie auto.

Młody lekarz odebrał pierwszy 

poród. Pyta ordynatora:

- I jak mi poszło?

- W zasadzie dobrze, ale po pupie klepie 

się noworodka, a nie matkę.
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Potężny, jasny bolid nad Polską!
Wieczorem, w sobotę 31 października o godzinie 19:05 niebo nad Polską rozświe-

tlił potężny, zielonkawy bolid o jasności około -15 magnitudo. Wczesna godzina, bez-
chmurne niebo oraz obchodzone święta spowodowały, że o zjawisku alarmowało bardzo 
dużo ludzi z całego kraju. W sieci z minuty na minutę przybywało zdjęć, zapisów z kamer 
samochodowych oraz opisów przelotu bolidu przez naocznych świadków.

Bolid ten nie umknął kamerom Polskiej Sieci Bolidowej (wideo dostępne na YouTube). 
Detekcje odnotowało co najmniej 9 kamer. Aktualnie trwa zbieranie oraz analiza danych. 
Na chwilę obecną możemy powiedzieć, że meteoroid, który wszedł w ziemską atmosferę 
pochodził z roju Taurydów Południowych. W przypadku zjawisk pochodzenia kometarnego 
nie ma mowy o tym, aby do powierzchni Ziemi zdołał dolecieć jakikolwiek meteoryt. Taury-
dy to rój meteorowy pochodzący od komety 2P/Encke. Nie wyróżnia się on specjalnie swoją 
aktywnością (zenitalna liczba godzinna - ZHR – to ok. 5 zjawisk na godzinę). Rój ten często 
zaskakuje bardzo jasnymi zjawiskami. Dodatkowo w tym roku według modelu brytyjskiego 
astronoma Davida Asher’a, Taurydy pomiędzy 29 października a 10 listopada powinny 
wykazać wyraźnie większą aktywność niż w latach ubiegłych. Ostatnio tego typu sytuacja 
miała miejsce w 2005 roku. 

Rozbłyski bolidów są zjawiskiem bardzo rzadkim, ponieważ powstają wtedy, gdy przez 
atmosferę przechodzi obiekt nie tak mały, jak w przypadku zwykłego meteoru (czyli prze-
ważnie wielkości ziarnka piasku), lecz większy, często kilku- lub kilkunastocentymetrowy. 
Kiedy obiekt wpada w atmosferę ziemską jego powierzchnia nagrzewa się do temperatury 
kilku tysięcy stopni. Bolid zaczyna świecić jasno, a jego przelotowi niejednokrotnie towarzy-
szy dźwięk. 

Tak spektakularne zjawisko jakie mieliśmy okazję oglądać w minioną sobotę są niezmiernie 
rzadkie, nie da się ich praktycznie przewidzieć, a więc  i zaplanować ich obserwację – trzeba 
mieć po prosty bardzo dużo szczęścia i znaleźć się  w odpowiednim czasie i odpowiednim  
miejscu. Kto widział coś podobnego z pewnością będzie to pamiętał przez wiele lat. 

Do dziś mam przed oczami potężny rozbłysk bolidu, który przeleciał w październiku 1979r.  
Paląca  się kula ognia była ogromna i w pewnym momencie uległa eksplozji i rozerwaniu na 
tysiące drobnych części powodując powstanie deszczu meteorów – SZOK - coś niesamowitego, 
coś wspaniałego. Czy ktoś może również pamięta tamto przepiękne zjawisko? -  bardzo proszę 
o kontakt. Patrzmy w NIEBO i życzmy sobie podobnych, przepięknych obserwacji!!!

[we współpracy z PKiM – Pracownią Komet i Meteorów] 
 Piotr Duczmal - CWINT

Co na niebie? Ciekawe kon� guracje Księżyca, planet i gwiazd w listopadzie
W tym roku na listopadowym niebie będziemy mogli podziwiać serię spotkań planetarnych i planetarno-księ-

życowych, jednak wszystkie będą widoczne w drugiej połowie nocy i nad ranem. Jedynym wyjątkiem będzie nocne 
spotkanie Księżyca i Hiad. Wspomniana poranna kumulacja planet, ze względu na ich rożne prędkości kątowe na 
niebie, w drugiej połowie miesiąca przestanie być tak widowiskowa.

3-4.11.2015
W trakcie porannego tańca trzech planet, który trwa już od września, jasna Wenus (-4,3mag) do-

goni czerwonego, wyraźnie słabszego Marsa (1,7mag). Spotkanie będzie miało miejsce w gwiaz-
dozbiorze Panny, tuż przy granicy z Lwem. Obserwacje najlepiej zacząć po godzinie 3, gdy nisko 
(5°) nad wschodnim horyzontem będzie już wyraźnie widoczna Wenus, a około 40 minut łuku na 
lewo i lekko w gorę od niej powinniśmy dostrzec Marsa. Do obserwacji warto wykorzystać lornetkę, 
a nawet teleskop, ponieważ bardzo mała odległość kątowa obiektów pozwoli na uchwycenie ich w jednym 
polu widzenia przy średnich powiększeniach. Przez teleskop Wenus powinna pokazać wyraźną fazę zbliżoną 
do księżycowej ostatniej kwadry, a w przypadku Marsa być może wypatrzymy również fazę przypominającą 
Księżyc zaraz po pełni. Oczywiście, w przypadku wyraźnego określenia fazy Wenus warto poczekać aż niebo 
zacznie jaśnieć, by zmniejszyć kontrast i przyćmić mocny blask planety utrudniający dostrzeżenie kształtu 
tarczy planety. Na ciemnym niebie planety będziemy mogli obserwować do 5.30. Przez lornetkę czy teleskop 
można będzie śledzić jeszcze przez około 30 minut. Widoku dopełni jasny Jowisz (-1,8mag) świecący w Lwie, 
7 stopni na północny zachód od opisywanej parki.

6-8.11.2015
Nad ranem od 6 do 8 listopada do trio planetarnego dołączy Księżyc zdążający do nowiu. Spo-

tkanie zacznie się 6.11, kiedy Księżyc w fazie 26% zbliży się do Jowisza na odległość 5,5°. Oko-
ło godziny 4 nad południowo-wschodnim horyzontem będziemy mogli zatem podziwiać pięk-
ny kwartet, w którym najwyżej na niebie będzie Księżyc (24°), następnie Jowisz (22°), Mars 
(15°) oraz Wenus (niemal 14°). Przy czym odległość Wenus-Mars wyniesie jedynie 1,5°. Tak jak 
w przypadku zjawiska z 3.11, na ciemnym niebie spotkanie będzie widoczne do godziny 5.30. Nie sposób prze-
milczeć dodatkowy smaczek tego poranka. Jasna Wenus przejdzie niezwykle blisko gwiazdy β Vir (3,6mag). 
Wzajemna odległość kątowa obiektów wyniesie ok. 14 minut łuku, a gwiazda będzie widoczna na południowy 
zachód od planety. Warto skierować w ich stronę lornetkę lub teleskop! 

Następnego ranka zmieni się kon� guracja kwartetu. Sierp Księżyca wyraźnie schudnie (18%) i przesunie 
się w okolice Marsa i Wenus, a Jowisz zostanie nieco „w tyle”. Biorąc pod uwagę kumulację obiektów, będzie to 
kulminacyjny moment tego spotkania. O godzinie 4, patrząc „od góry”, będziemy mieli Jowisza na wysokości 
22°, a następnie trio: Księżyc-Mars-Wenus, których wzajemne odległości kątowe wyniosą: Księżyc-Mars nieco 
ponad 2,5°, Mars-Wenus niecałe 2°, a Księżyc-Wenus niecałe 4°. Będzie to całkiem zgrabny trójkąt rozwartokąt-
ny,  w którym (uwaga!) blisko linii łączącej Marsa z Wenus uważny obserwator dostrzeże dodatek spoza Układu 
Słonecznego – gwiazdę β Vir, bohaterkę spotkania z poprzedniego poranka. Poranek 8 listopada to planetar-
no-księżycowe ostatki. Chudnący wciąż sierp Księżyca (11%) wyraźnie oddali się już od planet i o godzinie 4.30 
odnajdziemy go 10° nad południowo-wschodnim horyzontem w towarzystwie gwiazdy η Vir (3,9mag). 7 stopni 
nad Księżycem świecić będzie jasna Wenus, a przedłużając linię Księżyc-Wenus o kolejne 2 stopnie natra� my na 
Marsa. Tym razem to on minie gwiazdę β Vir w odległości kątowej około 45 minut łuku. Widoku dopełni Jowisz, 
świecący kolejne 9 stopni niemal w tej samej linii.  O godzinie 4.30 będzie on widoczny na wysokości ok. 26°.

Pamiętajmy, że listopad to końcówka okresu dobrej porannej widoczności księżycowego światła popiela-
tego, co powinno uświetnić wyżej opisane spotkania.

Marcin Siudziński – [ASTRONOMIA]

     Fot: Aleksander i Grzegorz Zielenieccy - Czernice Borowe

  Źródło: Facebook
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Ostrzeszów, ul.Wieluńska.
Na sprzedaż działka o pow.

1200 m2, położona przy drodze 
asfaltowej,wszystkie media 
w granicy, nieogrodzona, 

w kształcie prostokata, szybki 
dojazd do Centrum.

0 % prowizji. Cena: 120.000 zł 
do negocjacji. Tel: 534533535

Ostrzeszów, ul. Grabowska.
Na sprzedaż działka o pow. 
2800m2 + 1 800 m2 W.U., 
idealna zarówno na cele 

mieszkaniowe jak i działalność 
gospodarczą, prąd, woda, poło-

żona przy drodze asfaltowej,
dogodny dojazd do centrum 

miasta. 0 % prowizji. 
Cena: 112.000 zł do negocjacji. 

Tel: 534533535

Ostrzeszów, ul.Warszawska.
Na sprzedaż działka o pow. 1 ha, 
objeta PZP, przeznaczona na cele 
mieszkaniowe lub inwestycyjne, 

prąd, woda, położona przy 
drodze asfaltowej, malowniczy 
widok na panorame Ostrzeszo-

wa,w sąsiedztwie spokojne
osiedle . 0 % prowizji. 

Cena: 130.000 zł do negocjacji. 
Tel: 534533535

Ostrzeszów, ul. Powstaców 
Wielkopolskich.Na sprzedaż 

teren inwestycyjny o pow. 1,12 
ha + dom jednorodzinny o pow. 
110 m2 + 2 bud. Gospodarcze, 
teren objety PZP, przeznaczony 

na handel, usługi, przemysł
nieuciążliwy, wszystkie media,

zjazd z drogi asfaltowej. 
0 % prowizji. Cena: 525.000 zł 
do negocjacji. Tel: 534533535

Ostrzeszów, Al.Wojska Polskie-
go. Na sprzedaż działka o pow. 
9100 m2 (możliwy podział), z 
dużym potencjałem inwesty-
cyjnym, objeta PZP, idealna 
na handel, usługi, dogodne 

położenie przy DK11, wszystkie 
media, 0 % prowizji Cena: 

180zł/m2 do negocjacji
Tel: 534533535

Ostrzeszów, Al.Wojska Polskie-
goNa sprzedaż działka o pow. 

6150 m2 , z dużym potencjałem 
inwestycyjnym, objeta PZP, 
idealna na handel, usługi, 

dogodne połozenie przy DK11, 
0 % prowizji. Cena: 599.000 zł 

do negocjacji
Tel: 534533535

Rojów. Na sprzedaż działka 
o pow. 2000 m2, prąd i woda, 

ładny krajobraz, spokojna 
okolica, w sąsiedztwie las, domy 
jednorodzinne oraz gospodar-

stwo agroturystyczne,
szybki dojazd do Ostrzeszowa.

0 % prowizji. Cena: 47 zł/m2 do
negocjacji. Tel: 534533535

Bierzów. Na sprzedaż działki o
pow. od 1291 m2 do 3000 m2, 
prąd, woda, działki o regular-
nym kształcie, tereny płaskie, 

położone w malowniczej okoli-
cy, w poblizu las i nowo powsta-

jące domy jednorodzinne,
spokojna okolica. 0 % prowizji.
Cena: 30 zł/m2 do negocjacji. 

Tel: 534533535

Ostrzeszów. Na sprzedaż dział-
ka o pow. 8200 m2 , z dużym 
potencjałem inwestycyjnym, 

idealna na handel, usługi, 
dogodne położenie przy

DK11 , 0 % prowizji.
Cena: 25 zł /m2 do negocjacji

Tel: 534533535

Niedźwiedź. Na sprzedaż 
działka o pow. 1,58 ha, prąd, 

woda, telefon, teren obszerny o 
regularnym kształcie, położony 
w poblizu DK11, przeznaczony 
zarówno na cele mieszkaniowe 

jak i komercyjne.
0 % prowizji.Cena: 65.000 zł do

negocjacji. Tel: 534533535

Palaty, gm. Grabów nad Prosną.
Na sprzedaź działka o pow. 

1801m2 w kształcie prostokąta, 
prąd, woda, wygodny dojazd,

malownicza okolica, blisko rze-
ka Prosna, w sąsiedztwie nowe 
domy jednorodzinne oraz las.

0 % prowizji. Cena: 21 zł/m2 do
negocjacji. Tel: 534533535

Komorów, gm. Mikstat.
Na sprzedaż działki bud. o pow. 

od 976 m2, położone w kom-
pleksie 17 działek, przy drodze 
asfaltowej, prąd, woda, cicha

i spokojna okolica, blisko lasu.
Cena: od 18 zł/m2 do nego-

cjacji.
Tel: 534533535

Mikstat, ul. Grabowska Na 
sprzedaż 3-pokojowe mieszka-
nie o pow. 66 m2, wyremonto-
wane, okna PCV z roletami ze-
wnętrznymi, łazienka z kabina 
prysznicowa, balkon, piwnica, 

mieszkanie rozkładowe i
słoneczne, pełne umeblowanie.
0 % prowizji Cena: 138.500 zł 
do negocjacji. Tel: 534533535

Ostrzeszów. Na sprzedaż dom 
o pow. 140m2, 3 pokoje, balkon,
mozliwość adaptacji poddasza, 
w piwnicy pom. gospodarcze 

i kotłownia, garaż w bryle 
budynku, działka o pow. 554 

m2 zagospodarowana zielenia, 
bud. gospodarczy. 0 % prowizji. 
Cena: 265.000 zł do negocjacji. 

Tel: 534533535

Ostrzeszów. Na sprzedaż 
luksusowy dom o pow. 237 m2, 

5 pokoi, salon z kominkiem, 
taras, balkon, pomysłowo

zaprojektowany, gustownie 
urządzone wnętrza, do sprze-
daży z wyposażeniem, działka 
o pow. 1210 m2, ciekawie za-

gospodarowana. 0 % prowizji. 
Cena: 596.000 zł do negocjacji. 

Tel: 534533535

Ostrzeszów. Na sprzedaż dom 
o pow. 290 m2, 8 pokoi, 3 ła-

zienki, działka o pow. 1 635 m2, 
ogód zagospodarowany ziele-

nią, 2 garaże, bud. gospodarczy, 
dom idealny dla dwóch rodzin 

lub na działalność gospodarczą, 
atrakcyjna lokalizacja, widocz-

ny z DK11 .0 % prowizji.
 Cena: 599.900 zł donegocjacji. 

Tel: 534533535

Kraszewice. Na sprzedaż kom-
fortowy dom o pow.  130 m2, 5 
pokoi, taras, balkon, piwnica, 
wysoki standard wykończenia, 

funkcjonalny
układ pomieszczeń, ładna 

działka o pow. 510 m2, 2 garaze, 
sprzedaż z pełnym umeblowa-

niem. 0 % prowizji.
Cena: 369.000 zł do negocjacji.

Tel: 534533535

ZAREZERWOWANY 
Mikstat. Na sprzedaż przestron-
ny dom o pow. 160 m2, 5 pokoi, 

balkon, piwnica, garaż, dom 
przytulny, w dobrym stanie 
technicznym, działka o pow. 
531 m2, ogrodzona i ładnie
zagospodarowana, spokojne 
osiedle. 0 % prowizji. Cena: 

265.000 zł do negocjacji.
Tel: 534533535

Biskupice Zabaryczne. Na 
sprzedaż dom o pow. 100 m2, 
3 pokoje, możliwość adaptacji 
poddasza, działka o pow. 1800 
m2, zagospodarowana zielenią, 

bud. gospodarczy z garażem, 
cicha i spokojna okolica.

 0 % prowizji. Cena: 210.000 zł 
do negocjacji. Tel: 534533535

Ostrzeszów. Na sprzedaż kamie-
nica o pow. 372 m2, zlokalizo-
wana w Rynku, idealnie nadaje 
się na cele handlowe, usługowe 

bądź mieszkaniowe, obiekt o 
dużym potencjale inwestycyj-
nym, możliwość rozbudowy. 0 

% prowizji.
 Cena: 1.090.000 zł do negocja-

cji. Tel: 534533535

• Pracownik przy produkcji palet, Kopeć

• Pilarz, Kopeć

• Pracownik porządkowy, Kopeć

• Stolarz/pomocnik stolarza, Mąkoszyce

• Przedstawiciel handlowy, Rzeszów

• Kierowca busa, Ostrzeszów

• Elektromonter, Ostrzeszów

• Monter instalacji i urządzeń sanitarnych, Ostrów 

Wielkopolski

• Monter konstrukcji stalowych, Ostrzeszów

• Monter konstrukcji budowlanych, Ostrzeszów

• Murarz, Mikstat

• Pomocnik budowlany, Marszałki

• Pracownik ogólnobudowlany, Grabów nad Prosną

• Operator koparko-ładowarki, Ostrzeszów

• Sprzedawca, Ostrzeszów

• Palacz, Mikstat-Pustkowie

• Magazynier, Kraszewice

• Kierowca kat. CE, Kraszewice

• Elektryk-automatyk, Ostrzeszów

• Brukarz, Ostrzeszów

• Masarz/Wędliniarz, Książenice

• Pomocnik stolarza, Potaśnia

• Stolarz, Potaśnia

• Pomocnik lakiernika, Ostrzeszów

• Pomocnik mechanika, Ostrzeszów

• Kierowca C+E, Jelenie

• Elektryk, Ludwików

• Sprzedawca-magazynier, Ostrzeszowie

• Pracownik porządkowy, Ostrzeszów

• Pomocnik budowlany, Siedlików

• Murarz, Siedlików

• Malarz budowlany, Siedlików

• Elektryk, Ostrzeszów

• Kasjer – sprzedawca, Doruchów

• Pomocnik montera rusztowań, Ostrzeszów

• Monter rusztowań, Ostrzeszów

• Spawacz półautomatem, Kobyla Góra

• Pomocnik brukarza, Olszyna

• Brukarz, Olszyna

• Konstruktor, Bralin

OFERTY PRACY W OSTRZESZOWIE
TEL. 62 732 07 90

Na sprzedaż działka o pow. 835 
m2 , wszystkie media w granicy, 
teren płaski, ogrodzony, grani-
cząca z lasem, w okolicy nowe 
domy jednorodzinne, działka 
z rozpoczętą budową domu o 
pow. 130m2 Ostrzeszów, ul. 

Graniczna 0 % prowizji. Cena: 
110.000 zł do negocjacji. 

Tel: 534-533-535   

Na sprzedaż dom o pow. 
150m2, po remoncie, w samym 
centrum, 4 pokoje, 2 łazienki, 
garaż,  działka umożliwiająca 

rozbudowę o budynek handlo-
wo-usługowy, istnieje możli-

wość zakupu sąsiedniego domu 
o pow. 100m2 Ostrzeszów. 

ul. Św. Mikołaja 0 % prowizji. 
Cena: 395.000 zł do negocjacji. 

Tel: 534-533-535

Na sprzedaż kompleks działek 
budowlanych o pow. od 925 
m2 do 1560 m2, prąd, woda 

w granicy, regularne kształty, 
zjazd z drogi asfaltowej, świetne 
warunki rekreacyjne, w pobliżu 

las i domy jednorodzinne. 
Ostrzeszów- Pustkowie 0 % 

prowizji. Cena: od 40 zł/m2 do 
negocjacji. Tel: 534-533-535   

 Na sprzedaż działka o pow. 950 
m2, prąd, woda, w sąsiedztwie 

nowe domy jednorodzinne, cie-
kawa lokalizacja, nieruchomość 
idealna na dom i nieuciążliwe 

usługi, działka narożna na 
spokojnym osiedlu w lesie 

blisko zalewu. Kobyla Góra. 0 
% prowizji. Cena: 79.000 zł do 
negocjacji. . Tel: 534 533 535

Na sprzedaż zakład produkujący 
europalety, posiadający licencję 

EPAL, działka o pow. 10.000 
m2 z dużymi możliwościami 

rozbudowy istniejących obiektów, 
plac manewrowy utwardzony, pow.  

wszystkich obiektów wynosi 1400 m2 
a powierzchnia biurowa ok. 80 m2. 
Kuźnica Grabowska 0 % prowizji. 

Cena: 2.000.000 zł zł do negocjacji. 
Tel: 534 533 535 

Do wynajęcia lokal o pow.121m2 
położony na parterze, wejście od 
ulicy, zlokalizowany przy głównej 

arterii komunikacyjnej, w sąsiedztwie 
market DINO, budynki mieszkalne, 
lokale handlowo- usługowe, bank, 

lokal położony bardzo blisko Rynku 
, miejsca parkingowe przy budynku. 
Mikstat, ul. Krakowska cena 2200 zł/ 

m-c, ogrzewanie w cenie 
tel 534-533-535

Na sprzedaż działka o pow. 
1560 m2 w samym centrum, 
wszystkie media w granicy, 
teren płaski , objęta planem 

zagospodarowania przestrzen-
nego, granicząca z lasem, 200m 

do zalewu. Kobyla Góra, ul. 
Andersa . 0 % prowizji. Cena: 

149.000 zł do negocjacji. 
Tel: 534-533-535

Na sprzedaż działki budowlane 
położone w cichej i spokojnej 
okolicy, pow. od 1000 m2 do 

1200 m2, media obok działki, 
płaski teren, w sąsiedztwie inne 
działki budowlane i zabudowa-

nia jednorodzinne, blisko do 
centrum i zalewu, Kobyla Góra.  

0 % prowizji. Cena: 45 zł / m2 
do negocjacji. Tel: 534 533 535

  Na sprzedaż nowy dom o pow. 
użytkowej 178m2  plus garaż 

dwustanowiskowy o pow. 66m2, 
parterowy, 6 pokoi, wszystkie 
media,  blisko basenu „OCE-

ANIK ‚’ Ostrzeszów. ul. Kręta 0 
% prowizji. Cena: 390.000 zł do 

negocjacji. Tel: 534-533-535

Na sprzedaż dom o pow. 100m2,  
w samym centrum, 5 pokoi, 2 

łazienki garaż, wejście z dwóch 
stron, wszystkie media, idealny 
na działalność gosp. np salon 
kosmetyczny, usługi, handel. 

PROGRAM MDM,  Ostrzeszów. 
ul. Św. Mikołaja 0 % prowizji. 

Cena: 220.000 zł do negocjacji. 
Tel: 534-533-535 

• Kosmetyczka, Kępno 

• Kierowca C+E, Bralin 

• kontroler jakości, Kępno

• pomoc krawiecka, Baranów

• Prasowaczka, Baranów

• Sprzedawca, Krążkowy 

• Szwaczka, Bralin

• Młodszy kontroler jakości, Nowa Wieś Książęca

• Pomocnik tapicera, Mroczeń 

• Operator maszyn do produkcji opakowań, Krąż-

kowy

• Referent ds. projektowania wiązek kablowych i 

kalkulacji technicznych, Ostrzeszów

• Pracownik � zyczny, Osiny

• Operator koparko-ładowarki, Osiny

• Kontroler jakości, Nowa Wieś Książęca

• Mechanik pojazdów samochodowych/Kierowca 

kat. B, Chojęcin

• Betoniarz, Mroczeń

• Pracownik biurowy, Kępno

• Pielęgniarka, Rzetnia

• Sprzątaczka, Kępno

• Recepcjonistka, Kępno

• Drobiarz, Kępno

• Pracownik � zyczny, Darnowiec

• Hydraulik/Pomocnik hydraulika, Kępno

• Kierowca kat. C, Myjomice

• Kierowca ciągnika/Pomocnik murarza, Myjomice

• Elektryk, Kępno

• Betoniarz, Baranów

• Kucharz, Słupia pod Kępnem

• Ślusarz, Kępno

• Spawacz, Kępno

• Operator przecinarki CNC, Kępno

• Kierownik produkcji, Chojęcin

• Tapicer, Bralin

• Pomocnik stolarza, Perzów

• Elektryk/Elektronik, Kępno

• Operator centrum obróbczego CNC, Chojęcin

• Pomocnik tapicera, Chojęcin

• Operator maszyny do cięcia pianki, Myjomice

OFERTY PRACY W KĘPNIE
TEL. 62 782 28 34

Pogoda dla naszego 
powiatu – padać nie 
będzie

Wtorek 03.11. - 14 stopni C, zachmurze-
nie małe

Środa 04.11. - 12 stopni C, zachmurzenie 
małe

Czwartek 05.11. - 12 stopni C, zachmu-
rzenie małe

Piątek 06.11. - 15 stopni C, niebo prawie 
bezchmurne

Sobota 07.11. - 15 stopni C, zachmurze-
nie małe

Niedziela 08.11 – 13 stopni C, zachmu-
rzenie umiarkowane

Opracowała: -MaM-

- Tato, to prawda, że prawdziwy 

mężczyzna powinien zachować zimną 

krew w sytuacjach dramatycznych?

- Tak synu, to prawda.

- To co chcesz najpierw zobaczyć.

 Mój dzienniczek czy rachunek za 

nowe futro mamy?

Jaś woła zza drzwi łazienki:

- Mamo, jaką koszulę mam 

dziś włożyć do szkoły?

 Z długim czy krótkim 

rękawem?

- Z krótkim. A czemu pytasz?

- Bo nie wiem, dokąd mam 

umyć ręce.

Facet kupił fajny, duży telewizor, 

przyniósł do domu, żona patrzy, 

na pudle sporo jakichś znaczków 

informacyjnych. Zaciekawiona 

pyta:

- Kochanie, co oznacza ta 

szklanka na opakowaniu?

- To znaczy, że zakup trzeba opić.
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MOTORYZACJA 
SPRZEDAM

Renault Clio II, 08r., 1.5dci, 88 tys. km, 

ABS, wsp. kierownicy, pod. powietrzne, 

el. szyby, cent. zamek, klimatyzacja, im-

mobiliser, radio CD, wielof. kierownica, 

komputer, dzielone siedzenia, tel: 605 468 

332 [30.10.] 

Opel Corsa CDTI, 03r., srebny metalik, 

5-drzwiowy, tel: 661 063 857 [30.10.] 

Opel Vectra B, sedan+gaz (ważny 10lat), 

96r., ważne OC i przegląd, zielony meta-

lik, el. szyby i lusterka, ABS, klimatyzacja, 

hak, podłokietnik tył i przód, centralny 

zamek, podgrzewane lusterka, wspomaga-

nie kierownicy, itp., cena: 3 600 do nego-

cjacji, tel: 609 325 021 [30.10.]

Peugeot 307, 2,0 hdi, 136KM, 204 tys. km, 

5-drzwiowy,  kolor czarny, el. lusterka i 

szyby, wsp. kierownicy, podłokietniki, 

zestaw głośnomówiący, alufelgi, cent. za-

mek, cena: 10 900 zł do negocjacji, tel: 695 

542 010 [30.10.]  

Nissan Micra na części, 99r., tel: 733 615 

982 [23.10.] 

Opel Meriva, 07r., poj. 1,3 CDTI, 140 tys. 

km, niebieski metalik, wsp. kierownicy, 

ABS, cent. zamek, cena: 9 800 zł, tel: 695 

458 769 [23.10.] 

Renault Master, dostawczy , 02r., 2,2 DCI, 

biały, 300 tys. km, cena: 9 300 zł, tel: 695 

458 769 [23.10.] 

Toyota Yaris, 1,4 diesel, 05r., ABS, kli-

matyzacja, cent. zamek, el. szyby, wsp. 

kierownicy, pod. powietrzne, oryginalne 

radio CD, wielof. kierownica, 5-drzwiowy, 

tapicerka welurowa, komp. Pokładowy, ga-

rażowany, II właściciel od nowości, bardzo 

ekonomiczne spalanie 4l-trasa, 5l-miasto, 

cena: 12 555 zł, tel: 694 397 235 [23.10.] 

Audi A6 C5, 2,8 Quattro+LPG, Full Opcja, 

skórzana tapicerka, klimatyzacja (dwu-

strefowy klimatronik), cent. zamek, el. 

szyby, wsp. kierownicy, ABS, system na-

głośnienia BOSE, oryginalne radio, pod-

grz. przednia szyba, el. ustawiane fotele,  

podgrz. fotele, alufelgi, cena 11 888 zł, tel: 

694 397 235 [23.10.] 

Opel Astra III, 1.6, 06r., 5-drzwiowy, 

srebrny metalic, 176 tys. km, hatchback, c. 

zamek, wsp. kierownicy, pod. powietrzne, 

ABS, klimatyzacja, el. szyby, el. lusterka, 

LPG, zarejestrowany, cena: 18 000 zł, tel: 

603 945 711 [16.10.] 

Hyundai I20, zarejestrowany, 129 tys. km, 

kolor czarny, pod. powietrzne x 10, klima-

tyzacja, cent. zamek, immobilizer, dwa 

kpl. kluczyków, opony zimowe, cena: 18 

700 zł, tel: 511 527 902 [16.10.] 

Opel Za� ra, 06r., 1.9 cdti, 205 tys.km, 

srebrny, cena: 17 000 zł, tel: 661 719 131 

[16.10.] 

VW Pasat 1,9  TDI 130KM, 02r., jasny gra-

nat, automat, klimatyzacja, 300 tys. km, 

cena: 10 000 zł, tel: 604 877 783 [16.10.]

Ford Focus, 04r., diesel 1.8TDDi, 270 tys. 

km, czarny, 2/3-drzwiowy, zderzaki do 

malowania, cena: 6 000 zł do negocjacji, 

tel: 781 631 276 [16.10.] 

Skuter Aprilla, cena: 1 000 zł, tel: 605 784 

541 [16.10.]

Seat lbiza, 01r., 1.4 benzyna, 173 tys. km, 

5-drzwiowy, zielony, .ABS, 4 x el. szyby, 4 

x airbag, klimatronik, centralny zamek, ja-

sna tapicerka, cena: 5 900 zł, tel: 609 853 

886 [16.10.] 

Peugeot 206, 05r., biały, 3-drzwiowy, cena: 

7 500 zł, tel: 603 997 902 [9.10.] 

Renault Megane 1.9 DCI, 05r., 150 tys. 

km, granatowy metalik, 5-drzwiowy, 

hatchback, klimatyzacja, el. szyby i luster-

ka, garażowany, stan idealny, zadbany, 

właściciel osoba starsza, do obejrzenia w 

Myślniewie, cena: 9 900 zł Ddo uzgodnie-

nia, tel: 62 731 72 32 [9.10.]

VW Golf Plus, 1.9TDI, czarny, 08r., 40 tys. 

km, zarejestrowany, koła zimowe, pierw-

szy właściciel w Polsce, 3 lata w kraju, 

cena: 32 500 zł, tel: 606 642 237 [9.10.] 

Ford Fiesta 1,3, centralny zamek, 

3-drzwiowy, 96r., cena: 1 100 zł, kolor gra-

nat, tel: 697 474 641 [9.10.] 

Citroen C3, poj.1.1, 60 KM, 10r., 16 tys. 

km,garażowany, koniakowy metalic, za-

kupiony w salonie, stan idealny, tel: 509 

871 720 [9.10.] 

Renault Clio, 08r., 1,2 benzyna, 3-drzwio-

wy, białe z kratką, stan bardzo dobry, 

cena: 15 500 zł, tel: 601 832 294 [9.10.]

Nissan Primera, 01r., poj. 2,0, 150 tys. km, 

zielony metalik, tapicerka skórzana, bar-

dzo bogato wyposażony, w idealnym sta-

nie, cena: 9 200 zł, tel: 798 877 715 [9.10.]

VW Golf IV, 1,6 z gazem, 178 tys. km, 5 

drzwiowy,  szary, bardzo dobre wyposaże-

nie, zarejestrowany w kraju, cena: 8 900 zł, 

tel: 603 047 350 [2.10.] 

Renault Megan, 1.9dci, 05r., kombi, 158 

tys. km, klimatronik, pod. powietrzne, 4 

el. szyby, abs, po przeglądzie, lekko pory-

sowane, cena: 11 000 zł, tel: 665 931 650 

[2.10.] 

 MOTORYZACJA – INNE

Komplet kół zimowych do Nissana Prime-

ry, 185/65 R15, tel: 798 877 715 [30.10.]

Komplet felg aluminiowych marki BMW, 

wzór 116, śr. 17”, szer. 7,5”, osadzenie ET 

20, rozstaw śrub 5x120, tel: 663 034 016 

[30.10.] 

Całe koła VW Polo, 165x70 R14, opony zi-

mowe Firestone, tel: 600 562 067 [23.10.] 

Komplet opon zimowych ze stalowymi 

felgami do Opla, Kleber 185/65 R14, roz-

staw 4x100, cena: 430 zł, 691 126 780 

[23.10.] 

Bagażnik Fiat Doblo Maxi, 10r., � ule alu-

minium, rolka załadunkowa, budowlany, 

tel: 530 410 273 [23.10.]

Koła z oponami zimowymi, 175/65 R14’’, 

stan bdb, używane tylko zimą, komplet 4 

szt., tel: 603 237 208 [23.10.] 

Kontener zdjęty z samochodu ciężarowego 

na magazyn lub garaż, tel: 603 750 304 

[23.10.]

Części  do aut zachodnich i polskich, tel: 

880 783 079 [9.10.] 

4 czarne felgi stalowe: marka: KFZ, roz-

staw: 5x100, kod produktu: HA 8380, 

rozm. 6x15, osadzenie: ET:38, cena: 200 

zł, tel: 603 047 350 [9.10.] 

Silnik i skrzynię biegów do Mercedesa 124 

oraz inne części do tego modelu, tel: 691 

503 582 [2.10.]

Części do Renault Laguna I, kombi, tel: 

663 995 556 [2.10.] 

4 opony zimowe Snowdragon 2,175/65 

R14, cena: 85z/szt.., tel: 694 596 897 

[2.10.]

Opony zimowe Uniroyal, 4 szt., 195/60 

R15 opony są na felgach aluminiowych 

Forda, cena: 190 zł/szt., a bez felg 150zł/

szt., tel: 694 596 897 [2.10.]

 MOTORYZACJA KUPIĘ

Kupię silnik do Opla Omegi B, 2,0 16V, tel: 

727 391 971 [16.10.]

NIERUCHOMOŚCI 
SPRZEDAM

Działki budowlane,Olszyna, warunki za-

budowy, tel: 784 749 351 [30.10.]

Działka budowlana w Myślniewie, cena: 

32zł/m2, tel: 665 857 807 [23.10.]

Mieszkanie Bobrowniki, 80 m2, niski 

standard, cena do ustalenia, tel: 603 616 

804 [23.10.] 

Działki budowlane w miejscowości Myje 

pow.1800m2, tel: 600 131 948 [23.10.] 

Tanio, działkę budowlaną pod Ostrzeszo-

wem, pow. 10 ar, cena: 29 zł/m2, tel: 603 

098 888 [23.10.]

Duży obiekt  wielofunkcyjny, 2- piętrowy, 

pow. 460 m2, działka 1.200 m2, cena: 195 

000 zł, tel: 603 098 888 [23.10.]

Duże mieszkanie w centrum Ostrzeszowa, 

3 pokoje, kuchnia, łazienka, działka 11 ar, 

pełna własność, cena: 189 000 zł, tel: 603 

098 888 [23.10.] 

Dom jednorodzinny pod Ostrzeszowem, 

cena: 195 000 zł, tel: 603 098 888 [23.10.] 

Kompleks działek budowlanych, różne 

pow. do wyboru, cena: 40 zł/m2, tel: 887 

415 555 [23.10.] 

Działkę budowlaną o pow. 18 ar.,Doru-

chów, osiedle domów jednorodzinnych, 

media, cena: 49 000 zł, tel: 603 098 888 

[23.10.] 

Dom jednorodzinny do wykończenia, Ko-

byla Góra 127.000 zł. Tel: 603 09 88 88

Dwie działki wielofunkcyjne pod Ostrze-

szowem, pow. 88 ar lub 1,10 ha, położone 

600 m od DK11, tel: 603 098 888 [23.10.] 

Nowy dom do wykończenia Giżyce, gm. 

Grabów, działka 12 ar lub więcej, cena: 

135 000 zł, tel: 603 098 888 [23.10.]

Dom jednorodzinny w Rogaszycach do wy-

kończenia, na działce 36 ar, tel: 603 098 

888 [23.10.]

Mieszkanie własnościowe, 48m2, 2 po-

Aby zamieścić ogłoszenie drobne, wyślij sms pod nr: 7057 w treści wpisując: DROBNE. Po kropce wpisz tresć Twojego ogłoszenia np. DROBNE.Sprzedam kanapę. Koszt 0,50 gr + vat.
Możesz też zadzwonić do redakcji pod nr: 533 600 655 lub dodać ogłoszenie poprzez naszą stronę internetową: www.naszestrony.info.pl w zakładce „ogłoszenia”. 

Pamiętaj, aby Twoje ogłoszenie drobne ukazało się w najbliższym numerze, musisz je dodać do czwartku do godz. 18.00.

ATRAKCYJNE KREDYTY
 BANKOWE, GOTÓWKOWE

I KONSOLIDACYJNE
TEL. 724 23 59 89

Łąka 2600 m2 w Przytocznicy przy 
lesie i drodze asfaltowej, idealna do 
przekształcenia na działkę budowla-

ną 10 zł/m2 tel. 695 693 494
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koje, III piętro, kuchnia, łazienka, blok 

ocieplony, balkon, nowe okna, panele na 

podłodze, Os. Zamkowe, Ostrzeszów, tel: 

784 046 647 [23.10.] 

Dom w stanie surowym, bardzo atrakcyjna 

cena, os. Palaty w Grabowie nad Prosną, 

tel: 728 344 662 [23.10.] 

Działkę budowlaną w miejscowości Czaj-

ków-Gałki, pow. 0,12 ha z warunkami za-

budowy, tel: 782 651 248 [16.10.]

Działki budowlane w Komorowie, media, 

dojazd drogą asfaltową, niedaleko las, 

spokojna okolica, atrakcyjna cena, kupu-

jący nie ponosi żadnych kosztów podatku 

oraz opłat u notariusza, tel: 575 105 525 

[16.10.]

Kawalerka w Sycowie, mieszkanie ciepłe, 

czyste, umeblowane z balkonem i piwnica, 

spokojna okolica,niski koszt utrzymania, 

cena: 84 000 zł, tel: 698 137 426 [16.10.]

Działki budowlane w centrum Komorowa, 

tel: 505 324 669 [16.09.] 

Dom w Kobylej Górze, pow. 130m2, dział-

ka 9 ar przy lesie, tel: 604 844 664 [9.10.] 

Dom parterowy 60m2, dwa pokoje, kuch-

nia, łazienka, kotłownia, działka: 750m2, 

droga asfaltowa, spokojna okolica, blisko 

lasu, wszystkie media, tel: 692 738 465 

[9.10.] 

Atrakcyjna działka budowlana, dobra 

lokalizacja, dostępne wszystkie media, 

Ostrzeszów, ul. Asnyka, tel: 601 490 150 

[9.10.]

Działkę ogrodniczo-rekreacyjną, Ostrze-

szów ul. Kąpielowa nr 19, tel: 602 831 393 

[2.10.] 

Działka rekreacyjna, pow. 320m2, duża 

murowana altana przy ul. Ceglarskiej w 

Ostrzeszowie, tel: 664 231 695 [2.10.] 

Łąka 2600m2 do rekultywacji przy dro-

dze asfaltowej i lesie, samodzielna księga 

wieczysta, cena: 10zł/m2, tel: 695 693 494 

[2.10.]

NIERUCHOMOŚCI 
ODDAM W NAJEM 

Lokal w centrum Kobylej Góry z przezna-

czeniem na sklep, biuro, usługi, tel: 726 

683 697 [30.10.]

Garaż, 24m2, ul. Skryta, tel: 697 755 556 

[30.10.] 

Garaż  blaszany na ul. Kwiatowej, tel: 609 

251 188 [23.10.] 

Nowe mieszkanie: 3 pokoje, kuchnia i ła-

zienka, pow. 60m2, ogrzewanie centralne, 

w Rojowie, w pobliżu szkoła, przedszkole, 

przystanek autobusowy, świeże powietrze, 

tel: 505 530 858 [23.10.] 

Pomieszczenie gospodarcze 120m2 z ła-

zienką i kuchnią, centralne ogrzewanie, w 

Rojowie, blisko drogi głównej, tel: 505 530 

858 [23.10.] 

Garaż 100 m2 w Olszynie, tel: 602 613 652 

[23.10.] 

Plac 1400m w centrum Ostrzeszowa, tel: 

530 410 273 [23.10.] 

Mieszkanie w centrum Ostrzeszowa, I pię-

tro, 2 pokoje, kuchnia, łazienka, ogrzewa-

nie gazowe, kontakt w godz. 18.00-20.00, 

tel: 607 245 342 [16.10.] 

Sprzedam lub wynajmę pawilon handlo-

wo-usługowy, pow. 30m2, Pl. Borek, dobra 

lokalizacja, tel: 603 783 540 [16.10.] 

Firmie/pracownikom mieszkanie w 

Ostrzeszowie, 2 pokoje, umeblowane, w 

centrum, tel: 606 570 795 [9.10.] 

Nowe mieszkanie 2-pokojowe w Centrum 

Krowy, jałówkę i byczka, tel: 783 271 009 

[30.10.]

Zetor 7011, 81r. oraz opryskiwacz Pilmet, 

400l, 10r., tel: 721 039 702 [30.10.]

Prosięta, 16 szt., tel: 62 731 66 15 [30.10.] 

Ziemniaki Vineta, tel: 691 757 181 

[30.10.] 

Zagęszczarkę 300kg, tel: 667 456 143 

[23.10.]

Wysłodki suche i mokre, jęczmień, psze-

nicę i pszenżyto, tel: 603 750 304 [23.10.]

Słomę w balach ze stogu, 100 szt., tel: 781 

374 281 [16.10.] 

Prasę Feraboli Sprinter, 03r., maszyna 

wyposażona w zmienną komorę, szero-

ki podbieracz, wiązanie na dwa sznurki, 

szerokie ogumienie, prasa w dobrym sta-

nie technicznym, gotowa do pracy, wałek 

przekaźnika i sterownik w komplecie, tel: 

781 374 281 [16.10.] 

Prasę rolującą Krone Round Pack 1250, 

wyposażona w owijanie, sznurek, rotor, 

odbojnik do bali, centralne smarowanie, 

zmienna komora 80-125, regulowany dy-

szel, kompletna (przekaźnik, sterownik), 

tel: 781 374 281 [16.10.] 

Kosiarkę dyskową marki Kverneland, 98r., 

szer. robocza 2,4m z rozdrabniaczem, ma-

szyna kompletna bez wkładu � nansowego, 

tel: 721 599 241 [16.10.] 

Prasa rolująca produkcji polskiej, 96r., sze-

roki podbieracz, owijanie na sznurki, tel: 

603 301 294 [16.10.]

Kosiarka rotacyjna produkcji polskiej, 

91r., tel: 603 301 294 [16.10.]

Ciągnik 330, przyczepa ( nie wywrotka), 

sortownik do ziemniaków bębnowy, prze-

grabiarka 6-cio gwiazdowa + pająk, pług 3 

lub 2-skibowy, tel: 882 198 115 [9.10.] 

Dwa kucyki wychowane przy dzieciach, 

łagodne, tel: 604 590 795 [9.10.] 

Ciągnik C330, zarejestrowany, ubezpie-

czony, dzwonić po godz. 20,00, tel: 724 

374 146 [9.10.]  

Duże prosięta, wszystkie szczepionki, tel: 

723 068 088 [9.10.]

Prosięta, tel: 663 197 348 [9.10.]

Króliki różnej wielkości, cena: 10-20zł/

szt., tel: 669 811 329 [9.10.]

Jałówki cielne, różne terminy wycielenia 

(5-8 msc), tel: 603 538 175 [9.10.] 

Ładowacz do załadunku bali siana i słomy, 

zaczepiany na tył ciągnika, wys. 4m, widły 

udźwig 500kg, tel: 661 996 513 [2.10.] 

Żyto i owies, tel: 724 587 383 [2.10.]

Siano w belach, łubin żółty słodki (MI-

STER) do siewu, proszę dzwonić wieczo-

rem, tel: 62 731 12 02 [2.10.] 

4 prosięta, okolice Doruchowa, tel: 724 

774 880 [2.10.]  

ROLNICZE KUPIĘ
/WYDZIERŻAWIĘ 

Kupie 4011 lub c360, może być do remon-

Kupie 4011 lub c360, może być do remon-

tu, tel: 696 681 781 [23.10.]

Wezmę w dzierżawę grunty orne oraz łąki, 

cena dzierżawy zależna od klasy ziemi, od 

IV klasy w górę, tel: 669 012 211 [23.10.] 

Kupię maciory i knury, odbiór i pieniądze 

na miejscu, tel: 667 892 096 [23.10.]

Wezmę grunty rolne w dzierżawę, tel: 697 

754 147 [2.10.]

INNE/SPRZEDAM
Ławo-stół koloru buk oraz lampę halo-

genową na 3 żarówki, tel:  605 468 332 

[30.10.] 

Wersalkę oraz okrągły stół kuchenny, tel: 

607 645 001 [30.10.]

Ławę w kolorze dąb sonoma, tel: 607 645 

001 [30.10.]

Dwie suczki shi-tzu trikolor, 2-mies. odro-

baczone i zaszczepione, tel: 785 545 209 

[30.10.]

Metalowy kwietnik na 7 doniczek w ko-

lorze czarnym ze złotymi smugami, ok. 

180cm wysoki, mogę dorzucić kwiaty w 

nowo kupionych doniczkach do niego, 

cena do uzgodnienia, tel: 600 758 406 

[30.10.]

Nową kurtkę skórzaną damską czarną, 

rozm. XL, nowa, nigdy nie noszona, od-

pinana podpinka, wykonana jest na za-

mówienie z rewelacyjnej skóry, miłej w 

dotyku, skóra nie ma otarć, ani śladów 

użytkowania, posiada pasek (wyciągany) w 

pasie i kieszenie, wykonana w � rmie Tom-

skór Opole, cena: 500 zł do uzgodnienia, 

tel:  600 758 406 [30.10.]

Drewno opałowe sosna, pocięte z dowo-

zem, cena: 80zł/m3, tel: 667 618 755 

[30.10.] 

Suknię ślubną, rozm. 38, tel: 785 230 498 

[30.10.] 

Pościel 90x120cm i 100x135 oraz ochra-

niacze do łóżeczka 70x140cm, tel: 661 754 

002 [30.10.] 

Baldachim, organizer do łóżeczka oraz po-

duszkę i kołderkę do wózka, tel: 603 483 

353 [30.10.] 

Zlewozmywak, małą umywalkę, szafkę i 

lustra łazienkowe, lampy su� towe, wannę, 

biurko, tel: 669 822 982 [30.10.] 

Maszyna do szycia AEG, stan bardzo do-

bry, cena: 200 zł, tel: 601 937 880 [30.10.]

Rower górski męski, koła 26’’, aluminiowy, 

stan bdb, cena: 250 zł, proszę dzwonić po 

godz. 16.00, tel: 725 879 096 [30.10.] 

Orbitrek Mars Fitness Cross 75 bez licz-

nika, dociążenie mechaniczne, stan bar-

dzo dobry, cena: 140 zł, tel: 661 971 639 

[30.10.] 

Dwie kurtki na dziewczynkę rozm. 140 i 

jedna na chłopca rozm. 152, stan bardzo 

dobry, tel: 668 540 140 [30.10.] 

Zbiornik na mleko 420 litrów, tel: 698 199 

454 [30.10.] 

Wesela
Zajazd Ostrzeszów

(Za stacją Statoil wyjazd na Kępno)

Hotel
PROFESJONALNIE ZA
ATRAKCYJNĄ CENĘ

TEL. 607 426 000 

Wynajmę mieszkanie w Ostrzeszo-
wie na ul. Wierzbowej 2 na parterze 
budynku jednorodzinnego (osobne 

wejście) 50m2, 2 pokoje, kuchnia, 
łazienka, korytarz, Ogrzewanie 

CO, domofon, miejsce parkingowe, 
własne liczniki, częściowo umeblo-

wane. tel. 501 623 030
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Pralka automatyczna, niemiecka, do-

bry stan, cena: 300 zł, tel: 665 142 227 

[30.10.] 

Metalowa masielnica do masła z silni-

kiem, blacha kwasówka, tel: 609 687 722 

[30.10.] 

Elektryczna wirówka do mleka, mało uży-

wana, tel: 609 687 722 [30.10.] 

Taboret prysznicowy, nowy, cena: 70 zł, 

tel: 721 639 230 [30.10.] 

Wibrator do betonu Atlas Copco Buła-

wa, dł. 1,5m, śr. 40mm, tel: 783 552 474 

[30.10.] 

Przedłużacz budowlany 3x1,5 – 25mb, 5 

szt., tel: 783 552 474 [30.10.] 

Szli� erka do otworów 710W, tel: 783 552 

474 [30.10.] 

Szli� erka kątowa 1100W, śr. 125mm, tel: 

783 552 474 [30.10.] 

Zbiornik 1000l na palecie, czysty, tel: 665 

857 807 [23.10.]

Nowoczesne, 2-letnie meble do pokoju ko-

loru ciemny brąz, stan bardzo dobry, cena 

do uzgodnienia, tel: 667 146 638 [23.10.]

Rury kanalizacyjne PCV, średnica: 160, 

cena: 9,50zł/mb, tel: 501 615 228 [23.10.]

Wstążki dekoracyjne, ozdobne lub do pa-

kowania, biały kolor, wym.: 1cmx250m, 

cena: 4 zł/szpula, tel: 691 863 068 [23.10.]

Spodnie jeansowe, używane, damskie rur-

ki Cross (oryginalne), wym. 45 szer., 25 w 

udach, 98 dł., kolor ciemny szary, cena: 

100 zł do uzgodnienia, tel: 600 758 406 

[23.10.] 

Cztery draceny (140cm wys.), w białych 

stożkowych, nowych doniczkach, przesa-

dzane niedawno, łatwe w uprawie, pięknie 

wpasują się w wystrój domowego zacisza, 

bądź sklepowej ekspozycji, cena: 50zł/szt., 

tel: 600 758 406 [23.10.] 

Spalinowa  odśnieżarka, kupiona trzy lata 

temu, odpalona, wypróbowana, z powodu 

sprzedaży nieruchomości nigdy więcej nie 

użyta, stan idealny, 100 % sprawna, napęd  

na tył: 2 biegi, przód 5 biegów, tel: 512 349 

830 [23.10.] 

Kosa spalinowa Stihl FS 100, kompletna, 

100% sprawna, oryginał, w zestawie nóż 

trójząb, gotowa do pracy, tel: 512 349 830 

[23.10.] 

Rower dziecięcy koła 16’’, stan dobry, 

cena: 45 zł, tel: 693 258 502 [23.10.]

2 drewniane stelaże do łóżka, 200x100cm, 

nowe, cena: 100 zł/szt., dzwonić po 16.00, 

tel: 725 879 096 [23.10.] 

Rower górski, koła 26’’, niebieski, cena: 

70 zł, dzwonić po 16.00, tel: 730 078 361 

[23.10.]

Magiel elektryczny 1500 W, szer. maglo-

wania 50 cm, cena: 150 zł, tel: 661 971 

639 [23.10.] 

Drewno opałowe i kominkowe, suche, po-

cięte z dowozem, tel: 696 681 781 [23.10.]

Szczenięta Owczarka Niemieckiego – dłu-

gowłosego, cena: 600, tel: 783 679 289 

[23.10.]

Ubranka dziewczęce od 0 do 2,5 roku, 

cena: od 2 zł/szt., tel: 727 427 856 [23.10.]

Drzwi niemieckie wewnętrzne i krajzegę, 

tel: 666 152 925 [23.10.] 

Męska kurtka skórzana, duży rozmiar, tel: 

607 483 023 [23.10.] 

Ozdobne kwietniki z metaloplastyki, 

cena: od 25 do 35 zł/szt., tel: 783 525 171 

[16.10.] 

Dużą szafę do garderoby, 3-drzwiowa, 

środkowe drzwi z lustrem, cena: 1 000 zł, 

tel: 693 630 080 [16.10.] 

Łóżko dziecięce w kształcie wozu strażac-

kiego z materacem, cena: 450 zł, tel: 693 

630 080 [16.10.]

Łóżko piętrowe młodzieżowe, dł. 1,80m, 

grube materace, tel: 723 844 187 [16.10.]

Rowery holenderskie używane dziecięce 

koła od 12 do 26’’ i damskie 28’’, tel: 721 

599 241 [16.10.]

Meblościanka + ławostół bordo, stolik 

RTV, lampa su� towa, stolik okrągły, dy-

wan bordowy i dywan kremowy, tel: 887 

780 900 [16.10.] 

Drewno podpałkowe workowane, bardzo 

atrakcyjna cena, dowóz gratis, tel: 664 068 

665 [16.10.]

Garnek aluminiowy z pokrywą, wys.45 

cm. śr. 50 cm, nowy, tel: 505 448 332 

[16.10.] 

Felgi stalowe Mercedes 6Jx15H2,ET49; 4 

szt., cena: 150 zł, tel: 601 539 339 [16.10.] 

Pustaki ceramiczne 25 p+w porotherm, 

cała paleta, 60 szt., tel: 665 803 073 

[16.10.] 

Beczka plastikowa, 200l, tel: 665 803 073 

[16.10.] 

Silniki elektryczne, sprawne, 17kw, 13 

kw, 5kw, 2,5 kw, 1,5 kw, tel: 665 803 073 

[16.10.] 

Przekładnia zębata 1:30, zalana olejem 

przekładniowym, tel: 665 803 073 [16.10.] 

Przekładnia kątowa na ślimaku 1:30, tel: 

665 803 073 [16.10.] 

Zakrętarkę elektryczną Hilti TS-1800 

mało używana,100% sprawna, cena: 900 

zł, do małej negocjacji, tel: 513 560 059 

[16.10.]

Tanio, drewno rozpałkowe, opałowe in ko-

minkowe, tel: 796 299 530 [16.10.] 

Komputer LG ProData, twardy dysk – 

HDD, monitor Prestigio, klawiatura, mysz, 

zasilacz w komplecie, cena: 250 zł, tel: 695 

693 494 [16.10.] 

Maszynka do papierosów, mało używana, 

cena: 160 zł, tel: 665 376 147 [9.10.] 

Drewno opałowe: sosna i brzoza, tel: 880 

783 079 [9.10.] 

Automat do prania, tel: 880 783 079 

[9.10.] 

2 fotele i meble w kolorze mahoń, tel: 880 

783 079 [9.10.] 

TV kolorowy, 20’’, tel: 880 783 079 [9.10.] 

Wózek akumulatorowy na trzech kołach 

dla osoby niepełnosprawnej, tel: 728 716 

405 [9.10.] 

Kredens, tel: 603 478 475 [9.10.] 

Szafka pod TV oraz wypoczynek holender-

ski, tel: 880 783 079 [9.10.] 

Grube stemple budowlane, ok. 300 szt., 

tel: 605 458 382 [9.10.] 

Rower damski, koła 26’’, czerwony, cena: 

120 zł, proszę dzwonić po godz. 16.00, tel: 

725 879 096 [9.10.] 

Rower męski góra, koła 26’’, niebieski, 75 

zł, proszę dzwonić po godz. 16.00, tel: 725 

879 096 [9.10.] 

Używany piec SEKO CO, węglowy, spraw-

ny, moc 29kW, cena: 200 zł, tel: 661 971 

639 [9.10.] 

Fotelik do kąpania niemowląt w wanience 

lub wannie, antypoślizgowy, cena: 20 zł, 

tel: 722 232 601 [9.10.] 

Balkonik - chodzik rehabilitacyjny, tel: 

668 114 558 [9.10.] 

Drewno opałowe pocięte z dowozem, cena: 

od 80 zł, tel: 668 114 558 [9.10.] 

Wózek spacerowy dla bliźniaków lub dzie-

ci po roku, tel: 607 645 001 [9.10.] 

Tanio, trzy szafy ubraniowe 243x98x60, 

stan bardzo dobry, ubraniową szafę na-

rożnikową 186x70x70 oraz komodę 

109x68x37 z sześcioma szu� adami, tel: 

601 892 224 [9.10.] 

Agregat prądotwórczy PAB4-3/400, ben-

zyna, moc 4 KW, napięcie 400/230V, prąd 

7,2/5,8A, częstotliwość 50 Hz, rodzaj 

prądu 3F, cena: 2 200 zł, tel: 691 503 582 

[2.10.]

Wioślarz treningowy z licznikiem, mało 

używany, cena: 70 zł, tel: 663 933 821 

[2.10.] 

Garnitur męski, rozm. 48, w komplecie 

spodnie, marynarka oraz kamizelka, tel: 

727 427 856 [2.10.] 

Dywan 2,5 na 1,8m, kolor brązowy, tel: 

727 427 856 [2.10.] 

Chodzik edukacyjny Fisher Price, tel: 727 

427 856 [2.10.]

Chłodziarko -zamrażarkę, cena: 300 zł, 

tel: 693 630 080 [2.10.] 

Komodę z sześcioma szu� adami, cena: 

300 zł, tel: 693 630 080 [2.10.]

Regał z półkami, cena: 200 zł, tel: 693 630 

080 [2.10.]

Ubrania dla chłopca na jesień, zimę, rozm. 

122-128, 17 sztuk, cena: 100 zł/kpl., Do-

TWOJA DYSKRETNA 
POŻYCZKA
ZADZWOŃ
732 76 76 76

NAWIĄŻĘ WSPÓŁPRACĘ
Z POŚREDNIKAMI 

KREDYTOWYMI
TEL. 724 23 59 89

FIRANY
 SKLEP „WITEX”

FIRANKI SPRZEDAŻ I SZYCIE
TKANINY ZASŁONOWE 

- MODNIE I TANIO
Sklep ul. Sienkiewicza 17
(parking przy DH Rolnik)

tel. 606 876 397

Samodzielny spawacz poszukuje 
pracy (zleceń), spawam stal czarną, 
nierdzewną, aluminium, posiadam 
profesionalne maszyny spawalnicze

tel. 667 419 551

ARCHITEKTURA
PROJEKTOWANIE TANIO

TEL. 600 244 032
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ruchów, tel: 608 741 553 [2.10.] 

Fotelik samochodowy 0-13 kg, granatowy, 

cena: 35 zł oraz wanienkę kąpielową dużą 

z fotelikiem kąpielowym, na stojaku, kolor 

seledynowy, termometr gratis, cena: 60 zł, 

Doruchów, tel: 608 741 553 [2.10.] 

Telewizor marki Philips, 21’’, cena: 200 

zł oraz używane łóżko ze skrzynią na po-

ściel, cena: 100 zł, tel: 601 392 311 [2.10.]

Przęsła ogrodzeniowe – ramki 120x130 

cm, ocynkowane, z kątowników, 100 szt. 

w cenie złomu użytkowego, tel: 62 731 58 

68 [2.10.] 

Ubrania dla dziewczynki 9-12-18msc., 

ceny od 1zł/szt. do 5 zł/szt., Doruchów, 

tel: 608 741 553 [2.10.] 

Młode myszoskoczki, cena: 6zl/szt., tel: 

665 377 217 [2.10.] 

Rower 3-kołowy, niebieski z gwarancją, 

koła 26”, tel: 62 731 64 48 [2.10.] 

Radio samochodowe Pionier, komplet gło-

śników, proszę dzwonić po godz. 16.00, 

tel: 663 237 584 [2.10.]  

ODDAM / PRZYJMĘ 
/KUPIĘ / POSZUKUJĘ

Oddam biurko, stan dobry, Czajków, tel: 

693 556 926 [9.10.] 

Oddam osobie chorej na Parkinsona lek 

Madopar Depot, tel: 62 731 58 68 [2.10.] 

Oddam kotki, tel: 62 730 23 97 [2.10.]  

DAM PRACĘ
Zatrudnię tapicerów z doświadczeniem, 

zakład w Mąkoszycach, tel: 609 837 301 

[30.10.] 

Zatrudnię murarza, tel: 502 485 664 

[30.10.] 

Praca w Holandii, wymagany wiek 18-21 

lat, tel: 664 255 600 [30.10.] 

Praca biurowa w Ostrzeszowie, wynagro-

dzenie 2500 zł netto, umowa o pracę, tel. 

724 347 637 [23.10.] 

Firma S Line zatrudni pracownika produk-

cji w  systemie zmianowym, tel: 881 784 

914 [23.10.]

Grupa Com.40 w Ostrzeszowie poszukuje 

osób na stanowisko: Lider szwalni, mile 

widziane doświadczenie na podobnym 

stanowisku, zainteresowanych prosimy o 

aplikację na adres: rekrutacja@skaltex.pl. 

lub złożenie osobiście w Biurze Ochrony: 

Firma Skaltex, ul. Przemysłowa 24, za-

strzegamy sobie prawo do kontaktu tylko 

z wybranymi osobami, tel: 735 982 310 

[23.10.]

Poszukuję opiekunki do dzieci, poza 

Ostrzeszowem, tel: 501 088 400 [23.10.] 

Firma bukmacherska TOTOLOTEK S.A. 

zatrudni osobę do pracy w punkcie bukma-

cherskim w Kępnie na umowę zlecenie, 

chętne osoby proszę o przesłanie swojego 

CV na adres achruscinska@totolotek.pl 

[16.10.] 

Przyjmę pracownika na stanowisko me-

chanika pojazdów samochodowych, tel: 

605 623 054 [16.10.] 

Zatrudnię dekarza, Ostrzeszów, tel: 783 

679 140 [9.10.] 

Praca dodatkowa lub docelowa, Tempo 

Finanse - Firma Pożyczkowa zatrudni Do-

radców na terenie Ostrzeszowa, tel: 784 

911 732 [9.10.]

Zatrudnię Kierowcę ciągnika rolniczego, 

praca na terenie budowy S11, tel: 782 150 

096 [2.10.]

Zatrudnię tapicera na umowę o pracę, 

Ostrzeszów, tel: 605 925 441 [2.10.] 

P.O ROBEXBUD  Robert Wesołowski za-

trudni: murarzy, pomocników murarzy, 

brukarzy, pracowników do dociepleń, tel: 

693 832 058 [2.10.] 

Przyjmę do pracy na stanowisko Kierowca 

busa, Biskupice Zabaryczne k/Mikstatu, 

jeździmy na terenie całego kraju, wymaga-

ne doświadczenie na podobnym stanowi-

sku, tel: 661 398 290 [2.10.] 

Zatrudnię zootechnika do gospodarstwa 

hodowlanego, tel: 512 090 032 [2.10.] 

Zatrudnię pomocnika do gospodarstwa, 

tel: 512 090 032 [2.10.] 

Firma poszukuje krawcowych do szycia w 

tapicerstwie, tel: 601 787 479 [2.10.] 

SZUKAM PRACY
Szukam pracy jako opiekunka do dziecka, 

możliwość opieki nad dzieckiem w moim 

domu, tel: 785 545 209 [30.10.]

Udzielę korepetycji uczniom szkoły pod-

stawowej lub gimnazjum z języka angiel-

skiego, gry na gitarze lub podstaw gry na 

pianinie, pomogę także w odrabianiu lek-

cji, tel: 669 290 247 [30.10.]

Posprzątam mieszkanie w blokach lub w 

domu jednorodzinnym, podejmę jakąkol-

wiek inną pracę na terenie Ostrzeszowa, 

tel: 730 076 205 [23.10.]

Licencjonowany chemik udzieli korepety-

cji w okolicach Grabowa nad Prosną, Kra-

szewic, tel: 667 119 157 [23.10.] 

Zaopiekuję się starszą osobą, kilkuletnie 

doświadczenie, zaangażowanie w pracy, 

tel: 792 485 261 [16.10.] 

Zdolna,ambitna absolwentka finansów i 

rachunkowości z doświadczeniem poszu-

kuje pracy jako księgowa, tel: 725 803 685 

[16.10.] 

Krawcowa szuka pracy chałupniczej: szy-

cie prześcieradeł, pościeli (bawełniane), 

tel: 722 232 601 [16.10.]

Kobieta, 30 lat, szuka pracy, najlepiej po-

południami, doświadczenie kasjer sprze-

dawca na stacji paliw i salon tel. komórko-

wych Orange,  zawód wyuczony opiekun 

środowiskowy, posiadam prawo jazdy kat. 

B, tel: 604 353 199 [16.10.]  

Korepetycje z języka polskiego dla 

uczniów szkoły podstawowej, gimnazjum 

i liceum, tel: 661 444 055 [16.10.] 

Poszukuje pracy jako niania do dziecka, je-

stem cierpliwa, wesoła, miła, bez nałogów, 

szybko nawiązuje kontakt z dzieckiem, na 

co dzień opiekuje się swoją córeczką, tel: 

663 143 508 [16.10.]

19 latek, uczeń technikum poszukuje pra-

cy dorywczej na weekendy i dni wolne od 

szkoły, tel: 661 114 371 [9.10.] 

Dziewczyna po studiach pedagogicznych 

pomoże w przygotowaniu i odrabianiu 

lekcji dzieciom klas 1-3, tel: 691 283 781 

[9.10.]

Kobieta z zawodu sprzedawca szuka pra-

cy w Kobylej Górze lub Ostrzeszowie na I 

zmianę, tel: 669 549 036 [9.10.] 

Kobieta szuka pracy dodatkowej w godzi-

nach popołudniowych, tel: 663 488 789 

[9.10.] 

Świeżo upieczona emerytka, mama dwoj-

ga dorosłych dzieci, bardzo aktywna i 

energiczna, chętnie zajmie się dzieckiem, 

osobą starszą lub podejmie się sprzątania 

mieszkania, domu w Ostrzeszowie, do-

stępność 7 dni w tygodniu, tel: 513 691 

306 [2.10.] 

Szukam pracy na terenie Ostrzeszowa 

lub w okolicy, posiadam doświadczenie 

zawodowe jako sprzedawca, pracownik 

produkcyjny i biurowy, posiadam ukoń-

czone szkolenia, jestem osobą dokładną i 

sumienną, tel: 695 515 810 [2.10.] 

25 letni mężczyzna szuka pracy jako kie-

rowca busa, tel: 796 114 701 [2.10.] 

Szukam pracy – remonty mieszkań, tel: 

739 576 548 [2.10.]  

„SERENADA 35+”

Kawaler 35 lat, bez nałogów, uczciwy, doma-

tor pozna uczciwą panią w wieku 28-35 lat, 

cel matrymonialny. Tylko poważne oferty. Tel: 

721 866 493 

Wdowa, 58 lat, niskiego wzrostu, pozna 

wdowca do 65 lat, niepijącego, kulturalnego, 

katolika do stałego związku. Niskiego wzro-

stu, uczciwego, najlepiej z wioski. Proszę tyl-

ko o poważne oferty telefoniczne (nie SMS), 

dzwonić do godz. 20:00, kontakt telefoniczny: 

do uzyskania w redakcji.

Kawaler bez nałogów, 42 lata, uczciwy, szcze-

ry, troskliwy, uczynny konsultant kosmetycz-

ny; pozna uczciwą, wierną, niepalącą panią w 

wieku 31 – 50 lat, która pragnie założyć szczę-

śliwą rodzinę. Czekam tylko na poważne ofer-

ty: kontakt mailowy: marek1970-72@o2.pl, 

kontakt telefoniczny: do uzyskania w redakcji. 

47-latek, uczciwy, bez zobowiązań, pozna 

kobietę w wieku 35-50 lat, uczciwą, zadbaną, 

która myśli o stałym, poważnym związku, tel: 

573 422 523

Jesteś dojrzałą, poważną osobą, która skoń-

czyła 35 lat i doskwiera Ci samotność? Osoby 

samotne to bardzo liczna grupa w naszym spo-

łeczeństwie. Nie musi tak być. Ta rubryka jest 

Twoją szansą na odnalezienie „drugiej połowy”. 

Pamiętaj, że zamieszczamy tylko poważne 

anonsy. Jak zamieścić ogłoszenie? Przyjdź do 

redakcji razem z dowodem osobistym. 

PRYWATNY DETEKTYW
skutecznie i dyskretnie

tel. 725 30 30 35

POŻYCZKI GOTÓWKOWE
TEL. 500 150 810

Zatrudnię kierowcę kat. C+E
w transporcie międzynarodowym, 

Głuszyna, tel: 601 398 254 

Zatrudnię na  stanowisko 
Dyspozytora  ds. transportu, 
z doświadczeniem w  branży 

transportowej.  Dobra znajomość  
języka angielskiego w mowie 
 piśmie. Praca na pełen etat. 

Tel: 601 398 254 lub 
E-mail: kadry@europol1.pl

Zatrudnię sprzedawcę w sklepie 
spożywczo-przemysłowym 

w Grabowie nad Prosną
tel. 604 387 313

Poszukuję pracownika – pomocnika 
dekarza lub pracownika budowla-

nego. Praca od zaraz, 
tel.: 608-20-70-83

Zatrudnię kierowcę kat. B (bus) w 
transporcie międzynarodowym, 

Głuszyna k/Kraszewic, 
tel. 601398254 

Firma poszukuje tapicerów 
i krawcowe do szycia w tapicerstwie, 

tel 601 787 479

REA CENTRUM 
UBEZPIECZEŃ

Ubezpieczenia:
- komunikacyjne

- majątkowe
- rolne

- na życie
Kilka towarzystw 
w jednym miejscu

REA TRAVEL
biuro podróży

ul. Ostrzeszowska 1/15
63-505 Doruchów

tel. 605 034 728
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28 października Gimnazjum im. ks. 
kardynała Stefana Wyszyńskiego 

w Siedlikowie gościło w swoich murach 
przedstawicieli Centrum Edukacji Obywa-
telskiej. Odbyła się tam lekcja, której 
głównym tematem były zagadnienia zwią-
zane z Unią Europejską. 

„Europejski Uniwersytet Latający 2015” 
to II edycja ogólnopolskiej akcji edukacyjnej, 
skierowanej do uczniów szkół gimnazjal-
nych i ponadgimnazjalnych z miejscowości do 
50 tys. mieszkańców. Realizowana jest przez 
Przedstawicielstwo Komisji Europejskiej w 
Polsce i Centrum Edukacji Obywatelskiej. Placów-
ka w Siedlikowie jest jedną z 12 szkół w kraju, 
które przystąpiły do programu. Wszystko 
dzięki inicjatywie i zaangażowaniu Beaty 
Binkowskiej, która w szkole w Siedlikowie 
uczy historii i wiedzy o społeczeństwie. 

W tegorocznej edycji w kilkunastu szkołach 
w całej Polsce organizowane są lekcje europej-
skie przy udziale Ekspertów i Ambasadorów-

-Animatorów. I to właśnie w ubiegłą środę go-
ście odwiedzili Siedlików. Celem spotkania w 
ramach programu „Europejski Uniwersytet La-
tający” było  zainteresowanie młodzieży tema-
tyką unijną oraz zwiększenie wiedzy uczniów 
o tematy związane z praktycznym wymiarem 
członkostwa Polski w Unii Europejskiej. Po-

przez rzeczową lekcję europejską pokazano 
młodym ludziom, że UE dotyczy bezpośrednio 
wielu obszarów ich codziennego życia, a oni 
sami mogą mieć wpływ na decyzje podejmowa-
ne przez instytucje unijne. 

Lekcja zatytułowana „Wspólny rynek”, 
o którym mówił zaproszony ekspert - dr 
Krzysztof Biegun, pracownik naukowy na 
Uniwersytecie Ekonomicznym we Wrocławiu, 
specjalizujący się m.in. w takich zagadnieniach 
jak walka z kryzysem UE czy unią gospodar-
czą i walutową, w ciekawy i  przystępny spo-
sób opowiadał o wspólnym rynku, swobodzie 
przepływu ludzi, towarów, usług i kapitału. 
Warto podkreślić, że nie był to suchy wykład. 

Uczniom zadawano pytania, dzięki czemu mo-
gli oni aktywnie uczestniczyć w rozmowie, co 
chętnie czynili.

Podobnie było w części wstępnej, którą 
poprowadziła animatorka, Sylwia Żmijewska-
-Kwiręg, absolwentka Uniwersytetu Warszaw-
skiego, która do Siedlikowa przyjechała prosto 
ze stolicy. – Chodzi mi o szczerą rozmowę. My 
będziemy mówić o swoich doświadczeniach, 
ale też oczekujemy, że wy nie będziecie ukry-
wać swoich doświadczeń, obaw, ale czasem też 
radości, czy też innych pozytywnych emocji 
– przekonywała. Na rozgrzewkę uczestnikom 
zadano pytania dotyczące UE, np. kto uważa, że 
członkostwo Polski w Unii przynosi wymierne 
korzyści, czy też że to nieszczęście i jak najszyb-
ciej trzeba z niej wyjść.

Kolejny zestaw dotyczył osobistych doświad-
czeń. Stąd pytania o korzystanie z autostrad, 
telefonów komórkowych, podróży zagranicz-
nych... Uczniowie mieli za zadanie napisać bądź 
narysować najpilniejsze postulaty, z którymi 

powinien się zmierzyć Przewodniczący Rady 
Europejskiej. Wśród priorytetów wymienia-
nych przez młodzież znalazło się m.in. przy-
wrócenie 8 klas szkoły podstawowej, likwidacja 
NFZ, wyrównanie pensji wszystkich mieszkań-
ców Unii, zakaz wpuszczania do Polski  uchodź-
ców, bezpłatne autostrady i wiele innych.

Spotkanie zakończyła sesja pytań uczniow-
skich dotycząca programu Erasmus+, która 
doprowadziła do ożywionej dyskusji. Na tym 
blisko dwugodzinne spotkanie, w trakcie któ-
rego młodym ludziom udowodniono, że UE 
ma bezpośrednie przełożenie na ich codzienne 
życie, zakończono. O satysfakcji z odbytej lek-
cji mogą świadczyć uśmiechy, z jakimi opusz-
czano lekcję. Powodów do radości dostarczyło 
zapewne nie tylko to spotkanie, ale także inne 

działania, które aktywnie są podejmowane na 
lekcjach historii i WOS-u. To nie pierwsza ini-
cjatywa, w którą czynnie włączyli się gimnazja-
liści z Siedlikowa.

PE

Europejski Uniwersytet Latający w Siedlikowie

27 października, w ramach ob-
chodów Dnia Donacji i Transplan-
tacji, p. Dorota Pilarska - szkolna 
koordynatorka akcji „Transplantacja 
jestem na tak” i młodzieżowe lider-
ki zdrowia: Jagoda Dukiewicz, Anna 
Jakubiak, Agnieszka Matyja, Alek-
sandra Ilska i Kinga Skolarska zorga-
nizowały spotkanie, na które została za-
proszona p. Sylwia Mikulska, która żyje 
już 11 lat z przeszczepioną nerką. Pani 
Sylwia opowiedziała o swoich doświad-
czeniach związanych z przeszcze-
pem. Zwróciła uwagę na to, że dzięki 
przeszczepowi dano jej drugie życie, 
że kiedy możemy komuś pomóc, to 

nie powinniśmy się wahać, gdyż od 
naszej decyzji zależy zdrowie, życie 

i szczęście innego człowieka. Zespół 
Szkół nr 1 w Ostrzeszowie od 7 lat 
bierze udział w akcji „Transplanta-
cja jestem na tak”, której celem jest 
uświadamianie młodzieży znaczenia 
przeszczepów i przekazywanie rze-
telnej wiedzy o transplantologii oraz 
rozpowszechnianie oświadczeń woli. 
To spotkanie było jednym z elemen-
tów tegorocznej edycji tej akcji. 

Oprócz organizatorek w spo-
tkaniu uczestniczył wicedyrektor 
szkoły p. Wacław Mucha-Kruczyń-
ski oraz nowe liderki zdrowia: Alek-
sandra Dukiewicz, Marta Panek, Al-
dona Korczak, Patrycja Błaszczyk, 
Marta Lis, Monika Jarych, Marta 
Nowak i Patrycja Karwik.

D.P.

SPOTKANIE Z OKAZJI DNIA DONACJI
I TRANSPLANTACJI W ZESPOLE SZKÓŁ 

NR 1 W OSTRZESZOWIE
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- Mamo, ja już naprawdę nie będę 

miał więcej pryszczy?

- Nie, nie będziesz miał.

- Ale obiecujesz?

- Tak.

- A skąd wiesz?

- Bo już nie ma miejsca.

Ośmiolatek przychodzi do ojca z pracą 

domową z przyrody:

- Tatusiu, od czego robi się burza?

Ojciec wzdycha i odpowiada:

- Synku, czasami od jednej skarpetki...

Zostań maklerem otwartej giełdy przyszłych wydarzeń. Nie musisz znać 
się na analizach, statystyce czy walutach, bo rynki dotyczą interesujących Cię 
wydarzeń (do wyboru: sport, polityka czy  ekonomia). Otrzymane na wstępie 
wirtualne pieniądze inwestujesz zgodnie ze swoim doświadczeniem, wiedzą lub 
przeczuciem. Wszystko anonimowo i darmowo. Dla najlepszych i najbardziej 
aktywnych przewidziane są koszulki. 

SharkCity.pl

Petenci chcący udać się do wydziałów starostwa: budownictwa i środo-
wiska, muszą kierować się do nowego budynku. Od 30 października te dwa 
wydziały zostały przeniesione do byłej Szkoły Rolniczej (ul. Zamkowa 16A). 
Ważna informacja dla kierowców – dojazd do tego budynku możliwy jest 
tylko od ulicy Norweskiej!

-MaM-

Wydział Budownictwa 
i Środowiska 

w Szkole Rolniczej 

Od 3 listopada od godz. 7 do 10 listopada do godz. 24 zamknięta będzie 
droga pod wiaduktem na ulicy Mostowej. Utrudnienia te powstaną w związ-
ku z robotami budowlanymi linii kolejowej nr 272 na odcinku Kluczbork-
-Ostrzeszów.

Uwaga! Utrudnienia w ruchu!

Po darmową poradę do Kraszewic
Mieszkańcy Gminy Kraszewice od listopada 2015 roku mogą korzystać 

z bezpłatnych porad prawnych.

Poradnia funkcjonuje w Urzędzie Gminy Kraszewice w sali sesyjnej 
w każdą środę w godzinach między 08.30 – 10.30.

Zakres świadczonych porad dotyczy przede wszystkim:
- Prawa rodzinnego
- Spadków i dziedziczenia
- Prawa karnego
- Prawa cywilnego
- Prawa administracyjnego
- Prawa pracy

Porad udziela mecenas Michał Drozdowski oraz jego współpracownicy.
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Pola, córeczka państwa Patrycji 
i Marcina Świątek z Kępna, 

ur. 25.10.2015 r., waga 3550 g

BOBASKI Z NASZYCH STRON

Jagoda, córeczka państwa 
Małgorzaty i Jacka Piórek z Sopla, 

ur. 27.10.2015 r., waga 2920 g

synek państwa Karoliny i Henryka 
Góral z Doruchowa, 

ur. 29.10.2015 r., waga 4550 g

Lenka, córeczka państwa Karoliny
 i Tomasza Jaźwiec z Mikstatu,
 ur. 01.11.2015 r., waga 3450 gPasowanie na ucznia to wieloletnia polska 

tradycja, która kontynuowana jest w pra-
wie każdej szkole. Zwyczaj ten nawiązuje do cza-
sów średniowiecza – pasowania na rycerza. Wów-
czas  giermek – adept rzemiosła rycerskiego 
otrzymywał miecz i pas, stając się prawdziwym 
rycerzem. 

Stąd właśnie od pasa pochodzi nazwa pasowanie. 
Osoba, która miała dokonać pasowania ( mógł to być 
władca, kapłan lub inny rycerz) uderzała  mieczem 
przyszłego rycerza w ramię  i mówiła: „Pasuję cię na 
rycerza”. Pasowanie na ucznia przypomina nam wy-
darzenia z tamtych czasów. Zamiast miecza dyrektor 
dotyka ramienia każdego ucznia dużym ołówkiem. Jest 
to oficjalny akt przyjęcia dziecka do braci uczniowskiej. 
Zamiast pasa i miecza uczniowie otrzymują najczęściej 
dyplomy i drobne upominki.

Uroczystość ta jest dla pierwszoklasistów powodem 
do dumy, ponieważ bycie uczniem jest czymś ważnym, 
zaś chodzenie do szkoły jest nie tylko obowiązkiem, 
ale i przywilejem.

14 października był ważnym dniem dla najmłod-
szych dzieci ze Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Ko-
ściuszki w Kobylej Górze. W tym roku szkolnym do 
klas pierwszych uczęszcza czterdzieścioro ośmioro 
dzieci. Wszystkie dzieci ubrane były w stroje galowe,

z wielką radością, jak i powagą oczekiwały na ten 
właśnie dzień.

Na uroczystość zaproszono: wójta gminy – p. Wie-
sława Berskiego, dyrektorkę szkoły – p. Gabrielę Grze-

sik, dyrektorkę przedszkola - p. Agnieszkę Kocot, wycho-
wawczynie z przedszkola – p. Dorotę Janiak i p. Jolantę 
Więcek, przewodniczącego Rady Szkoły – p. Witolda 
Gabrysia oraz wszystkich Rodziców i uczniów z klas 
III wraz z wychowawczyniami.

Uroczystość rozpoczęła się wspaniałym występem 
artystycznym w wykonaniu uczniów klas trzecich.

Po tej części dzieci z klas pierwszych zostały paso-
wane na uczniów. Aktu pasowania dokonała dyrek-
tor szkoły – p. Gabriela Grzesik dotykając specjal-
nym ołówkiem  ramienia każdego dziecka. Następnie 
uczniowie złożyli ślubowanie. Na pamiątkę wychowaw-
czynie:

Maria Koperdowska i Małgorzata Moskwa wręczyły 
każdemu uczniowi dyplom – Akt Pasowania na Ucznia 
oraz legitymację szkolną. Po zakończeniu części ofi-
cjalnej zaproszeni goście złożyli pierwszakom gorące 
gratulacje, życząc wielu sukcesów w dalszym zdoby-
waniu wiedzy.

Każdy pierwszak otrzymał upominki ufundowane 
przez Rodziców, Samorząd Uczniowski oraz panie wy-
chowawczynie z przedszkola.

Nie zabrakło też wspólnego klasowego zdjęcia. Na 
zakończenie czekał słodki poczęstunek przygotowany 
przez mamy pierwszoklasistów.

W imieniu dzieci składamy wszystkim Rodzicom ser-
deczne podziękowania za aktywne włączenie się w przy-
gotowanie tej uroczystości.

M.K.

Pasowanie na ucznia w Szkole Podstawowej 
im. T. Kościuszki w Kobylej Górze

„Dzieciństwo bez próchnicy” to ogólnopolski projekt, którego ce-
lem jest obniżenie częstotliwości występowania próchnicy zę-

bów oraz utrwalenie prawidłowych nawyków w zakresie higieny jamy 
ustnej. 

Przedszkole „Słoneczny Zakątek” w Ostrzeszowie także przyłączyło się 
do tej akcji. W trakcie przeprowadzanych zajęć, dzieci razem z Królikiem 
Pampisiem -  maskotką projektu, dowiadywały się, jak dbać i prawidłowo 
myć ząbki. Każde dziecko otrzymało szczoteczkę i pastę do zębów, a rodzice 
obszerny poradnik o pro� laktyce próchnicy.

Grupy starszych przedszkolaków udały się na wizytę do gabinetu sto-
matologicznego, gdzie pani dentystka uświadamiała jak ważna jest higiena 
jamy ustnej oraz wyjaśniała, że gdy jakiś problem się pojawi, to można mu 
zaradzić. Taka wycieczka to znakomita wizyta adaptacyjna, która w naturalny 
sposób oswaja najmłodszych z gabinetem specjalisty. 

Poprzez takie działania edukacyjne kształtujemy zdrowe nawyki, które 
mamy nadzieję, w przyszłości zaprocentują pięknymi uśmiechami naszych 
pociech.

A. B.

„Dzieciństwo bez próchnicy” 
w Przedszkolu nr 5
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BARAN
(21 marca – 20 kwietnia)

Zaryzykuj i zacznij realizować 
swoje marzenia. Nie czekaj do na-
stępnego tygodnia, taka szansa 
może się już nie powtórzyć. Bliscy na 
pewno ci pomogą, tylko odważ się na 
ten pierwszy krok. Możesz wygrać 
w konkursie lub pokonać przeciw-
ników, którzy są silniejsi od ciebie. 
Karta wróży udany interes, zysk 
� nansowy lub znalezienie dobrej 
posady. W tym tygodniu szczęście ci 
sprzyja, ale musisz działać szybko! 

BYK
 (21 kwietnia – 20 maja)

Pewna sytuacja stanie się dla cie-
bie ciężarem. Zastanowisz się, w jaki 
sposób uchronić się przed atakami 
osób, które wymagają od ciebie zbyt 
wiele. Nie odpowiadaj na ich zaczep-
ki. Sięgnij po dyplomatyczne metody 
i wycofaj się z otwartej konfrontacji. 
Powstrzymaj się od udziału w nie-
legalnej sprawie lub intrydze. Ktoś 
może posłużyć się tobą, aby załatwić 
własne sprawy. Słuchaj intuicji i w 
porę wycofaj się z dwuznacznej sy-
tuacji, a unikniesz nieprzyjemności. 

SKORPION 
(24 października 

– 21 listopada)

W tym tygodniu pewna trudna 
sprawa wreszcie się zakończy. Mo-
żesz dostać negatywną odpowiedź 
na swoją prośbę lub zerwać pewną 
znajomość. W pracy czeka cię wiele 
imprez towarzyskich, nie przeholuj 
jednak z alkoholem i zabawą, bo 
szef nie będzie codziennie tolerował 
spóźnień. Możesz otrzymać propo-
zycję lepiej płatnej pracy, nad którą 
warto się zastanowić.

BLIŹNIĘTA 
(21 maja – 21 czerwca)

W tym tygodniu będziesz się 
cieszyć tym, co zdobyłeś. Nadeszła 
chwila triumfu, teraz możesz od-
począć, wyjechać na krótki urlop. 
Zostaniesz zaproszony na przyjęcie, 
zabawę lub nawet wesele. Wykorzy-
staj zaproszenie, baw się dobrze i 
poznaj kogoś wartościowego. W mi-
łości masz bowiem w tym tygodniu 
najwięcej szans. Jeśli coś ci dolega, 
szybko wyzdrowiejesz. 

WAGA
(23 września

 – 23 października)

W tym tygodniu ktoś może roz-

praszać cię i odciągnąć twoją uwagę 

od spraw, które są naprawdę ważne. 

Różne plotki i pogłoski mogą cię zde-

nerwować, a nawet skłonić do zbyt po-

spiesznych decyzji. Podejdź ze spoko-

jem do wszystkich nowych wydarzeń i 

propozycji. W miłości Karta zapowia-

da spory o pieniądze lub wyjazd. Za-

miast się złościć, weź pod uwagę dobre 

intencje ukochanej osoby. 

LEW 
(23 lipca – 23 sierpnia)

Oderwij się choć na chwilę od 
przyziemnych problemów, a znaj-
dziesz w sobie siłę i inspirację. 
Czeka cię szczęśliwe wydarzenie w 
domu, rodzinie lub miłości. Pojawi 
się szansa na rozwiązanie � nanso-
wych kłopotów. Jeśli będziesz my-
ślał o własnych korzyściach i nie de-
nerwował się z byle powodu, wtedy 
możesz odnieść wielki sukces! Karta 
radzi też poważnie podchodzić do 
miłosnych obietnic.

WODNIK 
(21 stycznia – 19 lutego)

Przestaniesz się oszukiwać i wresz-
cie zobaczysz jasno, kto ci sprzyja, a 
kto tylko udaje. Możesz z tego powo-
du poczuć żal, a nawet złość, jednak 
już wkrótce w twoim sercu pojawi się 
także uczucie ulgi. W pracy będziesz 
rywalizował i ścigał się z groźną kon-
kurencją, w szkole zawalczysz o naj-
lepsze oceny. Szczęście ci sprzyja, a 
przyjaciele dodadzą ci odwagi. Karta 
wróży odkrycie własnej drogi i roz-
wiązanie kłopotów. Bądź odważny i 
nie odkładaj na później tego, co dla 
ciebie jest ważne. 

STRZELEC
(22 listopada – 21 grudnia)

Karta wróży nową propozycję lub 
zPostaraj się wywiązać z obietnic, 
jakich udzieliłeś w pracy lub towa-
rzystwie. Braki i zaniedbania mogą 
w tym tygodniu niespodziewanie 
wyjść na jaw. Uporządkuj ważne 
sprawy i nie spóźniaj się na spotka-
nia. Słuchaj intuicji i w porę wycofaj 
się z dwuznacznej sytuacji, a unik-
niesz nieprzyjemności.  W miłości 
czeka cię powodzenie. Przed sa-
motnymi szansa na namiętny � irt. 
Bądź dobrej myśli, a szczęście cię 
nie opuści. 

PANNA 
(24 sierpnia – 22 września)

Będziesz musiała się wyplątać 
z pewnej trudnej sytuacji, a nawet 
zakończyć poważny kon� ikt, który 
toczy się od dawna. Nie lekceważ 
przeciwnika, bo sama możesz wpaść 
we własną pułapkę. Ktoś uważnie 
cię obserwuje. Przez lekkomyślność 
lub zaniedbanie możesz stracić coś, 
na czym ci zależy. Uważaj więc na 
swoje czyny i słowa, które mogłyby 
zranić kogoś bliskiego. 

RAK 
(22 czerwca – 22 lipca)

Przed tobą szczęśliwy tydzień. 
Los ześle ci szansę na pozbycie się 
kłopotów. Zawrzesz zgodę z nie-
przyjaciółmi, podpiszesz korzystną 
umowę lub zdobędziesz nagrodę, na 
jaką od dawna pracowałeś. Sprawa, 
która wydała się zakończona, nagle 
znów zaprzątnie twoją uwagę. Mogą 
pojawić się nowe plotki lub informa-
cje. Weź je pod uwagę, a nawet prze-
dyskutuj z kimś, kto jest dla ciebie 
autorytetem.

RYBY
(20 lutego – 20 marca)

W tym tygodniu postanowisz 
rozprawić się z przeciwnościami 
losu oraz wrogami, którzy przeszka-
dzają ci osiągnąć sukces. Dojdziesz 
do wniosku, że nie możesz dłużej 
zwlekać i oglądać się na decyzje in-
nych ludzi. Pokonasz przeciwnika, 
z którym od dawna nie dajesz sobie 
rady. Nie przemocą, ale łagodnością, 
sprytem i mądrością udowodnisz 
sobie i innym, co potra� sz. W mi-
łości masz szanse nawiązać bardzo 
ciekawą znajomość, która zaowocuje 
na przyszłość.

KOZIOROŻEC
(22 grudnia – 20 stycznia)

Będziesz w stanie zdobyć wiedzę 
czy informacje, które pomogą ci w 
karierze lub w rozwoju duchowym. 
Nie żałuj w tym tygodniu pieniędzy 
na książki czy czasopisma. Możesz 
stać się autorytetem dla innych, 
jeśli odważysz się wystąpić lub po-
radzić komuś w ważnej sprawie. 
W miłości uważaj, możliwy duży 
kon� ikt, nieporozumienia i niepo-
trzebne kłótnie. Nie traktuj partne-
ra jako wroga, a zdołasz ocalić wasz 
związek. 

HOROSKOP TYGODNIOWY
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i przynieś do redakcji 

lub wyślij sms z rozwiązaniem, 
w treści wpisując: 

paliwo.rozwiązanie 
na nr 7148 (1 zł + VAT) 

przykładowy sms: paliwo.wiosna 
(wiosna to przykładowe rozwiązanie 

krzyżówki)
Co tydzień wśród wszystkich, 

którzy przyniosą kupony lub wyślą sms, 
wyłonimy zwycięzcę, który otrzyma 

talon na dowolne paliwo 
o wartości 50 zł do 

wykorzystania na stacji paliw HUZAR.
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(południe)

PIŁKA NOŻNA

W ten weekend przerwę od ligowych meczów miały 
pozostałe drużyny z naszego regionu, które występują 
w A i B klasie.

NAJBLIŻSZE MECZE:

7 listopada 2015 r.:
Victoria Ostrzeszów - Grom Wolsztyn        14:00 

8 listopada 2015 r.:
Zefka Kobyla Góra - Pogoń Trębaczów        14.00 
LZS Doruchów - LZS Trzcinica                      14:00 
Ogniwo Łąkociny - Lilia Mikstat                   11:00 
Płomień Opatów - Ajax Rojów                       11:00 
LZS Siedlików - Wielkopolanin Siemianice 12:00 
KS Rogaszyce - Zawisza Sośnie                      14:00 

Drugiej porażki z rzędu doznali 
ostrzeszowscy piłkarze w sobot-

nie popołudnie w Ślesinie, przegrywając 
z tamtejszym LKS-em 2:4

Od pierwszych minut przeważała drużyna 
gospodarzy, która praktycznie cały czas ata-
kowała na bramkę gości. Już w 26 minucie 
udało im się wyjść na prowadzenie. Chwilę 
wcześniej okazję dla Victorii miał Stawiński, 
jednak Szymański bez większego problemu 
poradził sobie z zagrożeniem. Ślesińska 
jedenastka nie odpuszczała, ale i tak obie 
drużyny do szatni schodziły przy stanie 1:0. 
Zaledwie dwie minuty po gwizdku sędziego, 
gospodarze podwyższyli swoje prowadzenie. 
Tym razem pięknym uderzeniem z główki 
popisał się Dawid Kierzek. Na trzecią bramkę 
nie musieliśmy długo czekać, bo w 55 minu-
cie dobrą sytuację podbramkową wykorzystał 
jeden ze ślesińskich zawodników, uderzając 
piłkę obok słupka, po ziemi. Było już 3:0. Vic-
toria niestety nie miała tylu godnych sytuacji 
co przeciwnicy. W 60 minucie prosto w bram-

karza uderzył Mazurek a niecały kwadrans 
później ten sam zawodnik miał okazję, ale ar-
biter gwizdnął spalonego. Gra Victorii nieco 
się polepszyła, w skutek czego w 67 minucie 
Maciej Kala, strzałem z bliska zdobył hono-
rową bramkę dla Ostrzeszowa. Pojawiły się 
nadzieje, że ten mecz uda się chociaż zremi-

sować, ale w 74 minucie ślesinianie zdobyli 
czwartą bramkę i losy tego pojedynku były 
już przesądzone.  Na szczęście w doliczonym 
czasie Mazurek wykorzystał podanie od Kali 
i pokonał bramkarza gospodarzy, dzięki cze-
mu porażka nie była aż tak wysoka, jak mogła 
być.

Runda jesienna wielkimi krokami do-
biega końca. Za tydzień przedostatni 
mecz. W sobotę o godzinie 14:00 Victoria 
podejmować będzie drużynę z Wolsztyna. 
Będzie to ostatni pojedynek przed własną 
publicznością w tym roku, na który serdecz-
nie zapraszamy!

Bramki: Maciej Kala (69’), Michał Mazu-
rek (91’)

Skład Victorii:  Jankowski,  Dubiel, Pa-
roń, Cerbiński, Adrian Skrobacz (74’ Górny) 
–  Stawiński, Barański (46’Patryk Pasiak),  
Dolata,  Skrobacz (74’ Mądry), Maciaczyk 
(46’Kala), Mazurek 

Anna Gołdyn

Kolejna porażka Victorii

W ramach III rundy okręgowego Pucharu Polski, Zefka rozegra-
ła swój mecz w sobotnie popołudnie w Sulmierzycach. Po 90 

minutach wygrali z tamtejszym Sulimirczykiem (OZPN KALISZ klasa 
B grupa 1) aż 8:2. Bramki zdobyli: Piotr Nasiadek x4, Dawid Ponitka, 
Kamil Kozłowski, Dawid Galiński oraz jedna bramka samobójcza strze-
lona przez gospodarzy.

Przypomnijmy, że w II rundzie zespół z Kobylej Góry wygrał 2:1 w La-
skach.

– Do meczu rozgrywanego z niżej notowaną drużyną podeszliśmy po-
ważnie. Od początku spotkania narzuciliśmy swoje tempo. Szybko strzelone 
bramki pozwoliły nam spokojnie kontrolować przebieg wydarzeń na boisku. 
Niestety, z upływającymi minutami spokój przerodził się w nonszalancję, 
z czego zrodziła się bramka dla gospodarzy. Przeciwnicy z Sulmierzyc po 
strzelonej bramce uwierzyli w siebie i mecz stał się bardziej atrakcyjny dla 
kibiców. Mimo strzelonej bramki tuż przed przerwą, gospodarze wyszli na 
drugą połowę bardzo zmotywowani a naszej drużynie tego zabrakło. Dopiero 
po strzelonej bramce na 5:2, piłkarze Sulmierzyc opadli z sił, stracili nadzieję, 
a my spokojnie dograliśmy mecz do końca, strzelając jeszcze 3 bramki. Mimo 
30 minut w meczu, gdzie straciliśmy koncentrację, wynik, gra cieszy - powie-
dział po meczu strzelca czterech bramek - Piotr Nasiadek.

Wyjściowy skład Zefki: Giernalczyk, Góra, Jędrzejewski, Kaźmierczak, 
Maksyminko, Sieraczek, Drobczyński, Kozłowski, Zgarda, Ponitka, Nasiadek

Następna runda zostanie rozegrana wiosną w 2016 r., tym razem z udzia-
łem drużyn IV i III ligi. Nasz następny przeciwnik nie jest jeszcze znany. 

Anna Gołdyn

Zefka wygrywa 
w Pucharze!Sukces 

Michała Mądrego!
25 października w Poznaniu odbył się 
„I Grand Prix Wielkopolski Żaków” 
w tenisie stołowym sezon 2015/2016.
 W I Grand Prix udział wziął Michał 
Mądry, reprezentując UKS Piast Ostrze-
szów. Michał zajął III miejsce  i otrzy-
mał okolicznościowy dyplom oraz pu-
char. W zawodach tych uczestniczyło 26 
zawodników z woj. wielkopolskiego.

J.M

Dwaj znajomi spotykają 

się po latach:

- Ożeniłeś się?

- No, sześć lat temu.

- Nie jesteś czasem 

zazdrosny?

- Cały czas. Zazdrosz-

czę kawalerom...

Żona do męża:

- Czy zawsze będziesz mi wierny?

- Absolutnie tak! Przecież wiesz, że od czasu gdy się 

pobraliśmy zdążyłem znienawidzić wszystkie kobiety...

Rozmowa kumpli:

- Podobno seks jest świetnym sposobem na sen.

- Na pewno. Moja zasypia jak tylko o tym wspomnę...
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Maksymilian Szczypkowski z UKS Hitotsu zdobył złoty medal i tytuł Mistrza Polski na Mistrzo-
stwach Polski Juniorów Młodszych, Juniorów i Młodzieżowców w Karate WKF, które rozegrano 

24 października w Pleszewie. Maks zdobył tytuł w konkurencji Kata Indywidualne Młodzieżowców.

Maks mistrzem Polski!

Dużym sukcesem kickboxerów 
zakończyły się w weekend - 

23-24 października Młodzieżowe 
Mistrzostwa Polski w kickboxingu 
full-contact. Poprawa Kickboxing 
Team okazał się najlepszy w klasy-
fikacji klubowej spośród 27 uczest-
niczących klubów w tym turnieju.

Młodzieżowe Mistrzostwa Polski 
w ringowej formule full-contact sta-
ły na wysokim poziomie sportowym, 

bowiem wśród zawodników w wie-
ku 18-23 lat startowało wielu za-
wodników startujących z powodze-
niem w rywalizacji seniorów.

Emocjonujące i twarde walki rin-
gowe odbyły się w Hali „Olimpia” w 
Kaliszu i to miejsce okazało się szczę-
śliwe dla Teamu Poprawy. Podopieczni 
trenerów - Jerzego i Radosława Ra-
domskich zdobyli 2 złote, 2 srebrne 
i 3 brązowe medale, co było najlepszą 

zdobyczą medalową pośród wszyst-
kich klubów startujących w turnie-
ju. Na szczególną uwagę zasługują 
tytuły Mistrzów Polski w swoich ka-
tegoriach wagowych - Olgi Michal-
skiej (-52kg) i Jana Szczepaniaka 
(-86kg).

18-letnia Olga Michalska, dla któ-
rej był to pierwszy start w starszej 
kategorii wiekowej, przysporzyła 
swoim kibicom wiele radości. W pół-
finale zwyciężyła Magdalenę Świtek 
(Legia Warszawa), zaś w finale de-
cyzją sędziów 2:1 Natalię Biernasiak 
(KKS Sporty Walki Poznań). Walka 
finałowa była bardzo zacięta i emo-
cjonująca, i trzymała w napięciu do 
samego końca. Natalia Biernasiak to 
obecna reprezentantka Polski Senio-
rów i to ona była faworytem do tytułu 
mistrzowskiego, lecz umiejętna reali-
zacja taktyki pozwoliła Michalskiej 
sięgnąć po zwycięstwo.

To świetny sezon dla Olgi. W tym 
roku zwyciężyła już Mistrzostwa 
Polski formuł full-contact i light-
contact oraz zdobyła brązowy medal 
Mistrzostw Europy w kategorii junio-
rów, a teraz wygrała rywalizację Mło-
dzieżowców.

Drugim Mistrzem Polski z na-
szego klubu został Jan Szczepaniak 

w kategorii -86kg. Dla Janka był to 
znakomity debiut na zawodach rangi 
Mistrzostw Polski. Do tej pory ry-
walizował ze zmiennym szczęściem 
jedynie w zawodach niższej rangi. 
Ciężkie treningi zaowocowały jednak 
znakomitą formą na tym turnieju. 
Szczepaniak górował umiejętnościa-
mi technicznymi i w półfinale zwy-
ciężył Filipa Kidonia (Prosna Kalisz), 
a w finale Michała Cyganika (SMOK 
Kraków).

Kolejnym zawodnikiem, który za-
sługuje na ogromną pochwałę za wy-
stęp w tym turnieju to Tomasz Przy-
bylski - Vice Mistrz Polski w kat 2013; 
71kg. To dla niego pierwszy medal 

tego koloru na zawodach tej rangi. 
W drodze do finału pokonał fawo-

ryzowanych rywali Daniela Dajcza 
(Tom Center Piotrków Tryb.) oraz 
Pawła Rąbę (OKK Oświęcim). W wal-
ce o złoto uległ świetnie dysponowa-
nemu Mateuszowi Paratowi (Prosna 
Kalisz), stawiając mu poprzeczkę bar-
dzo wysoko.

Olga Michalska, Jan Szczepaniak 
i Tomasz Przybylski dzięki dobrym 

występom znaleźli się w kręgu zain-
teresowań trenera kadry seniorów 
Radosława Laskowskiego, co jest 
ogromnym wyróżnieniem i motywa-
cją do dalszej pracy.

W tych Mistrzostwach o sporym 
pechu może mówić faworyt do zło-
tego medalu, Norbert Olek, który 
walczył nie tylko z przeciwnikami, 
lecz także z chorobą. Awansował on 
do finału w wadze 2013; 75 kg, lecz 
niedyspozycja uniemożliwiła mu ry-
walizację o złoto.

Brązowe medale zdobyli tak-
że: Anja Kostandinović  (-48kg) 
i  Szymon Dwornikowski  (-91kg) 
oraz  Marcin Frąszczak  (-86kg), 

zaś Przemysław Karwacki (-71kg) 
odpadł w eliminacjach. 

Dla kickboxerów w tym roku to 
już był ostatni start na zawodach 
rangi Mistrzostw Polski. W listopa-
dzie i grudniu zawodników czekają 
turnieje regionalne, aby nabierać ko-
lejnych doświadczeń. Szansę debiutu 
otrzymają też nowi młodzi zawodni-
cy.

R.R.

Kolejny sukces!

Młodzi zawodnicy UKS Piast bardzo dobrze rozpoczęli indywidualne roz-
grywki w sezonie 2015-2016. Pomimo tego iż sezon rozpoczął się dopiero 
miesiąc temu, młodzi adepci tenisa stołowego z Ostrzeszowa mogą pochwalić 
się już trzema znaczącymi osiągnięciami. Na początku października Kacper 
Pokusiński, debiutujący w roli juniora,  zajął 3 miejsce w I Grand Prix Połu-
dniowej Wielkopolski będąc tuż za dwójką zawodników reprezentujących 
klub Żaki Taczanów. Pod koniec października Nasi zawodnicy świetnie zapre-
zentowali się w turniejach młodzieżowych. Podczas I Grand Prix Południowej 
Wielkopolski, młodzik Roch Ciesielski pozostawił w pokonanym polu wszyst-
kich swoich przeciwników i pewnie wygrał swoją kategorię wiekową. 25-ego 
października dotarła do Nas z Poznania bardzo radosna wiadomość. Michał 
Mądry osiągnął wielki sukces zajmując 3 miejsce na I Grand Prix Wielkopol-
ski Żaków. Jest to niewątpliwie duży sukces tego młodego zawodnika. Do 
awansu na Grand Prix Polski zabrakło naprawdę niewiele. Pierwsza dwójka 
awansowała do rozgrywek ogólnopolskich. Miejmy nadzieję, że następnym 
razem się uda. Bardzo dobre wyniki młodzieży spowodowane są zwiększo-
ną ilością treningów oraz zgłoszeniem zespołu do klasy A, gdzie młodzi za-
wodnicy mogą regularnie grać  w rozgrywkach ligowych. Należy również 
podkreślić, iż pierwszy zespół UKS Piast Ostrzeszów powrócił po 10 latach 
do rozgrywek 3 ligi. Nasi zawodnicy już niebawem zagrają w Ostrzeszowie. 
15-ego listopada UKS Piast zmierzy się z Białym Orłem Koźmin (godz. 10.00) 
oraz z UKS-em Bodzewo (ok. godz. 15.00). Mecze 3 ligi odbywać się będą na 
Sali OSS Piast Ostrzeszów (ul. Sportowa 10). Już teraz serdecznie zaprasza-
my! Bieżące wiadomości na temat zespołu można śledzić na stronie: https://
www.facebook.com/ukspiastostrzeszow/

Jarosław Krzywaźnia 
UKS Piast Ostrzeszów

Sukcesy młodych 
pingpongistów! 
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